
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

جزیره کیش 
آماده برگزاری 
مراسم معنوی 

اعتکاف
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برای اولین بار »کیش« میزبان 
مسابقات جهانی تکواندو شد

رییس شورای هماهنگی فعالان اقتصادی مناطق آزاد کشور:

کمبود پرواز بزرگترین مشکل گردشگری 
جزیره کیش است

رییس شــورای هماهنگی فعالان اقتصادی مناطق آزاد 
کشور بزرگترین چالش گردشگری جزیره را کمبود پرواز 
عنوان کــرد و گفت: کمبود پرواز در کیش یک رکود پنج 

ساله را رقم زده که باید چاره ای برای آن اندیشیده شود.
»رحمان ســادات نجفی« در گفت و گو با خبرنگاران با 
بیان اینکه کمبود پروازها بزرگترین آسیب را به رویدادهای 

ملی و بین المللی در جزیره کیش وارد کرده است، اظهار 
کرد: طراحــی و اجرای رویدادهای مختلف با هدف جذب 
گردشگر با وضعیت پروازی موجود، نه تنها کمکی به رونق 
بازارها نخواهد کرد بلکــه با توجه به محدودیت در تعداد 
پروازها، سبب افزایش تقاضا و نهایتا افزایش قیمت بلیط و 

کمبود آن می شود.

صفحه 3

صفحه 3

مشاور وزیر امور خارجه: 
دفاع مشروع مردم فلسطین در چارچوب مصالح ملی 

صفحه 3آنان است

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3
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 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.
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مدارس مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی مدارس مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی 
در کیش راه اندازی می شوددر کیش راه اندازی می شود

نماینــدگان مجلــس در واکنش به 
عملیات موشــکی ســپاه پاســداران 
انقــاب اســامی علیــه نیروهــای 
تروریســت در منطقــه بــا تاکید بر 
اقــدام دفاع مشــروع و  اینکــه این 
حمایت از امنیت ســرزمینی و پاسخ 
به فعالیت دشــمنان علیه مردم بوده، 
بیان داشــتند که در دفــاع از امنیت 
ایران ســرفراز یک لحظــه هم تردید 
ادامه  سیلی های سخت  لذا  نمی کنیم 
دارد.به گزارش ایسنا، سپاه پاسداران 
انقاب اســامی با صدور سه اطاعیه  
جداگانــه اعام کرد که در پاســخ به 
جنایــات اخیر تروریســتی در ایران، 
صهیونیســتی  رژیم  جاسوســی  مقر 
)موســاد( در اقلیم کردســتان عراق، 
و  فرماندهــان  تجمــع  محل هــای 
جنایات  بــا  مرتبط  اصلــی  عناصــر 
اخیر تروریســتی کرمان و راسک در 
ســوریه و مقرهای جاسوسی و تجمع 
ایرانی  ضد  تروریســتی  گروهک های 
بالستیک  با موشک های  را  منطقه  در 
مجلس  است.نمایندگان  کرده  منهدم 
در صفحات شــخصی خود در توییتر 
پاسداران  ســپاه  موشکی  عملیات  به 
واکنش نشــان دادند کــه در زیر می 

خوانید.
مجلس رئیس  قالیباف  محمدباقر 

»دســت و بازوی برادرانم در سپاه 
و مجاهدان  انقاب اسامی  پاسداران 
نســتوه در سراسر منطقه را می بوسم 
که بــه آمریکا، رژیم صهیونیســتی و  
با  و  آنها مجدداً  تروریست های حامی 
قدرت یادآوری کردند که دوران بزن 

در رو مدت هاست تمام شده است.«
جلیــل رحیمی جهــان آبادی عضو 
سیاســت  و  ملی  امنیت  کمیســیون 

خارجی
»اقــدام تحســین برانگیــز ســپاه 
مراکز  به  در حمله موشکی  پاسداران 
تروریستی؛ دفاع مشروع و حمایت از 
امنیت ســرزمینی و پاسخ به فعالیت 
دشمنان علیه شهروندان ایرانی است. 

ماده ۵۱ منشور ســازمان ملل مجوز 
دفاع مشــروع را داده است. به مردم 
ما حمله شــده بارهــا اخطار دادیم و 
الان زمان اقدام شجاعانه سپاه بود.«

نماینده رشت احمدی  محمدرضا 
»۱:۲۰ تبدیــل به ســاعت کابوس 
دشــمنان شده است. ســاعت انتقام 
وپاســخ ســخت و به زودی ســاعت 

روزگار.« نابودی شیاطین 
علی حدادی عضو کمیســیون امور 

داخلی کشور
منتقمون المجرمین  من  »ان 

امضا: شهید ســید رضی موسوی از 
ایران

از فلسطین العاروی   شهید صالح 
 شهید وسام حسن طویل از لبنان

 شهید حاج ابوتقوی از عراق.«
سپیدان نماینده  علیزاده  محسن 

»اینجــا ایــران اســت. اینجا حتی 
صورتــی هم رنــگ غیــرت و انتقام 

است.«
تهران نماینده  رفیعی  سمیه 

»رهبر انقاب: بدانند که ســربازان 
راه روشــن ســلیمانی هــم رذالت و 
نخواهند  تحمــل  را  آنــان  جنایــت 
کرد. چه دســت های آلوده به خون 

بیگناهــان و چــه مغزهای مفســد و 
شــرارت زا که آنان را به این گمراهی 
قطعی  آماج  اکنون  از هم  کشانده اند، 
ســرکوب و مجازات عادلانه خواهند 
بــود. بدانند که این فاجعــه آفرینی 
پاســخ ســختی در پی خواهد داشت 

باذن الله.«
بهــروز مجبی نجم آبــادی نماینده 

سبزوار
»در نیمه شــبی که شیاطین نقشه 
قتل می کشــیدند و بر مرگ مائکه 
کردند،  می  افشــانی  دســت  زمینی 
بر  موشــکهایمان چون سجّیل  سفیر 
لانه های جنایت و فساد فرود آمدند.  
در دفاع از امنیت ایران ســرفراز یک 

لحظه هم تردید نمی کنیم.
 سیلی های سخت ادامه دارد....«

ســیدنظام الدین موسوی سخنگوی 
مجلس رئیسه  هیات 

»موشــک های بالستیک سپاه عاوه 
تکفیری  تروریست های  مقر  اربیل،  بر 
در شمال ادلب ســوریه را نیز هدف 
صهیونیســت  کارفرمایان  دادند.  قرار 
خــوب مــی دانند هدف قــرار دادن 
شــمال ادلب با آن مســافت طولانی 

چه پیامی دارد!«

واکنش نمایندگان به عملیات موشکی سپاه؛

سیلی های سخت ادامه دارد
نخســتین نشســت خبــری انتخاباتی 
شورای ائتاف نیروهای انقاب در محل 
خبرگزاری دانشــجویان ایــران برگزار و 
برنامه های این تشکل سیاسی اعام شد.

به گزارش ایسنا، امیرابراهیم رسولی در 
ابتدای نخستین نشست خبری انتخاباتی 
شــورای ائتاف نیروهای انقاب اسامی 
که در محل این خبرگزاری برگزار شــد، 
گفت: با همه فراز و نشــیب ها جلســات 
خــود را فراتر از انتخابــات برگزار کرد و 
حتی بعد از انتخابات ریاســت جمهوری 
و شورای شهر به فعالیت خود ادامه داده 
است. شورای ائتاف نسبت به همه چیز 
واکنش داشته و هیچ وقت تعطیل نشده 

است.
وی در واکنش به حمله شــب گذشته 
ســپاه به مواضع تروریست ها در سوریه، 
گفت: تلنگری که دیروز به دشــمن وارد 
شــد، تلنگری ناچیز و نسبت به فعالیت 
این رژیم در ترور بود. شــورای ائتاف از 
اقدامات ســپاه علیه رژیم صهیونیســتی 

حمایت میکند.
رســولی ادامه داد: شــورای ائتاف در 
نزدیکــی انتخابات ســعی کرده اســت 
فعالیت هــا خود را بیشــتر و کانون ها را 
فعال کند. ما فراتر از احزاب عمل کردیم. 
امیدواریم که بتوانیم پاسخگوی عملکرد 

گذشته باشیم.
در ادامــه این نشســت عبدالحســین 
روح الامینــی نیــز اظهار کــرد: جریان 
ائتاف، جریــان جدیدی و همان ادامه و 
اســتمرار هماهنگی نیروهای انقاب در 

شکل وسیع تر است.
معاون امور اســتان های شورای ائتاف 
تصریح کــرد: بعد از انتخابــات نیازمند 
تغییرات جدی در بدنه اســتان ها بودیم 
که اگر کسی از شــورا مسئولیت گرفت، 
جــای خالی ایجاد نشــود. مــا طی یک 
سال گذشــته فعالیت های خود را شدت 

بخشیدیم تا شب انتخاباتی نشویم.
وی ادامــه داد: کادرســازی، آموزش، 
فعالیــت در صنــوف مختلــف و … از 
برنامه های ما بوده است. تشکیل مجامع 
استانی از این دست کار بوده که شورای 
مرکزی این مجامع سه بخش دارد؛ بخش 

ظرفیتهای  و  احزاب  تشکل ها  موسسین، 
تشکیاتی و اعضای منتخب.

روح الامینی گفت: تــاش کردیم بوی 
کهنکــی که ممکن اســت مانــع تازگی 
شود، از شــورا زدوده شود. البته در عین 
نوســازی، باتجربه ها را در شورای ائتاف 

حفظ میکنیم.
معاون امور اســتان های شورای ائتاف 
در پاسخ به ســوالی درباره فرایند نهایی 
در اســتان های گفت: گام اول دعوت به 
مصاحبه از کســانی اســت که به ما در 
سراسر کشور مراجعه  کردند. در یک مورد 
فقــط ۶۰۰ نفر از بانوان بودند و حدود ۷ 
هــزار نفر به ما مراجعه کردند. از مجموع 
این افراد در حضور ناظر استان غربالگری 
اولیــه انجام خواهد شــد و منتخبین بر 

اساس شاخصها وارد گام دوم می شوند.
از  پــس  گام دوم  در  داد:  ادامــه  وی 
نیروهای  منتخبیــن  امتیازات  بررســی 
انقاب، به گام ســوم و فرآیند مصاحبه و 
معرفی می رسیم که به وزارت کشور اباغ 
و معرفی می شــوند. فرایند دقیق و قابل 
ارزیابی، یکی از پایه های جدی انتخابات 

این فرایند است.
رسولی نیز در پاســخ به سوالی درباره 
حل مســائل بین شورای انقاب و جبهه 
پایداری تصریح کرد: ما در شورای ائتاف 
نیروهای انقاب اسیر اختاف افکنی های 
رسانه ای و مجازی نمی شویم. آنچه برای 
ما اصل اســت، ما در شــورای ائتاف با 
جریان غربگرا رقابــت می کنیم؛ جریانی 
که نــگاه به بیــرون دارد. مــا در درون 
جریان انقاب اختافات را حل میکنیم؛ 
کما اینکه در انتخابات های گذشــته هم 
این اتفاق افتاده اســت. طبیعی است که 
تفاوت سلیقه وجود داشته باشد که بر سر 

آنها صبحت و آنها را حل میکنیم.
سخنگوی شورای ائتاف تأکید کرد: ما 
مشــکلی با گرم کردن تنورهای رسانه ای 
نداریم و مطمئن باشــید که رقابت ما در 
شــورای ائتاف درونی نخواهد بود. ما با 
جریانی رقابت میکنیم که سالها قدرت را 
در دست داشتند و اجازه ندادند ما کاری 
انجام دهیم. خالا که در قدرت نیســتند، 
مــا را نقد میکنند. نظر ما این اســت که 

باهم بر سر یک میز بنشینیم و مشکات 
مردم را حل کنیم.

رسولی در پاسخ به سوالی درباره نظارت 
شــورای ائتاف بر نمایندگان حاضر در 
مجلس تصریح کرد: مســئولیت لیســت 
خود را میپذیریم و در قبال آن پاســخگو 
هســتیم. اتفاقاتی که در مجلس یازدهم 
افتاد مسئولیت پاســخگویی به مردم را 
بر دوش ما می گذارد و بر اساس گزارش 
عملکــرد نمایندگان شــورای ائتاف در 
مجلــس، نیروهــای مناســب جایگزین 

خواهند شد.
روح الامینی نیز در ادامه پاســخ به این 
سوال گفت: نظارت بر عملکرد نمایندگان 
یک امر مســتمر اســت. حتی از مجامع 
اســتانی که که نمایندگان در آن حضور 
پیدا میکنند، وجــود دارد و امتیازاتی را 
کســب میکند. خود من هــم کارنامه ای 

دارم و از آن هم استقبال میکنم.
در مورد سرلیســتی قالیبــاف مصمم 

هستیم
رســولی همچنیــن درباره سرلیســت 
شــورای ائتاف در انتخابــات، گفت: در 
مورد سرلیستی قالیباف مصمم هستیم و 

ترکیب به همین شکل خواهد بود.
رسولی در پاسخ به ســوال ایرنا درباره 
احتمــال وجــود سرلیســت دوم گفت: 
احتمــال وجود سرلیســت دوم، نیازمند 
مشخص شدن مصادیق است که تا امروز 

این اتفاق نیفتاده است.
وی ادامه داد: باید شاخص های خود را 
مشــخص کرده و عملکرد نمایندگان را 
در موضوعات مشــخص بررسی کنیم و 
ببینیم که چه امتیازی کسب شده است. 
احتمالا در نشست خبری بعدی میتوانیم 

پاسخ قطعی را به این سوال بدهیم.
سخنگوی شــورای ائتاف در پاسخ به 
ســوالی درباره همراهی دولــت با گروه 
دوازدهم،  انتخابات مجلس  در  »شریان« 
تصریح کرد: دولت به صراحت اعام کرده 
است که در انتخابات مجلس هیچ ورودی 
نخواهد داشــت و نامزد هم ندارد. برای 
مــا هم آنچه که دولت اعام کرده صادق 
است. شــورای ائتاف مستقا به فعالیت 

خود ادامه می دهد.

رسولی: 

در مورد سرلیستی قالیباف مصمم هستیم

تقدیر پلیس کیش 
از مشارکت مردم 

در برخورد با 
متخلفان
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خبر

سخنگوی وزارت امور خارجه:

استرالیا با اقدامات ثبات زدای 
آمریکا در منطقه همراهی می کند

ســخنگوی وزارت امــور خارجــه در واکنــش 
بــه اظهارات اخیر نخســت وزیر اســترالیا درباره 
کشــورمان، اینگونــه اتهام زنی هــا بــه جمهوری 

اسلامی ایران را ناعادلانه و بی اساس دانست.
به گــزارش خبرگــزاری مهــر، ناصــر کنعانی 
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص اظهارات 
اخیر نخســت وزیر استرالیا در خصوص کشورمان، 
اینگونه اتهام زنی ها به جمهوری اســلامی ایران را 

ناعادلانه و بی اساس دانست.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: دولت 
اســترالیا بــه خوبی از نقش و جایــگاه مهم ایران 
در برقــراری صلح و ثبات در افغانســتان، مبارزه 
مؤثر با پدیده شــوم و خطرناک تروریسم داعش و 
گروه های افراطی در منطقه و تأمین امنیت انرژی 
در یکی از مهمترین آبراه هــای بین المللی جهان 

آگاه است.
کنعانی اضافه کرد: متأســفانه بــا وارونه دیدن 
واقعیت هــای منطقه و بــا حمایت های یک جانبه 
و عدم جدیت در توقف کشــتار مردم بی گناه غزه 
از سوی رژیم صهیونیســتی و همچنین پشتیبانی 
از اقدامات خودســرانه آمریکا و انگلیس در حمله 
نظامی به یمن و نقض آشــکار حاکمیت و تمامیت 
ارضی این کشــور، کانبرا مجدداً بعد از تجربه تلخ 
همراهی با ائتلاف آمریکایی در عراق و افغانستان، 
در مسیر اشتباهی گام برداشته و با اقدامات ثبات 
ایالات متحده در منطقه همراهی می نماید. زدای 

ســخنگوی وزارت امور خارجــه تاکید کرد: جا 
دارد از افکار عمومی بیدار و عدالت خواه اســترالیا 
که با حمایــت از ملت مظلوم فلســطین خواهان 
توقــف حملات ســبعانه رژیم صهیونیســتی علیه 
زیرســاخت های مدنی و زنان و کودکان فلسطینی 
شــده انــد، قدردانــی نمائیــم و از دولتمــردان 
اســترالیایی هــم می خواهیــم که بعد مســافت 
جغرافیایی، مانع دوراندیشی سیاسی آنها در درک 

نگردد. امنیتی منطقه  و  حقایق سیاسی 

بررسی لایحه بودجه سال آینده 
در کمیسیون تلفیق به پایان رسید

نایب رئیس کمیســیون تلفیق بودجه گفت: شب 
گذشته رسیدگی به جزئیات و پیشنهادات الحاقی 

لایحه بودجه سال آینده به پایان رسید.
نایب رئیس کمیسیون  محمدرضا رضایی کوچی 
تلفیق بودجه گفت: شــب گذشــته رســیدگی به 
جزئیات و پیشــنهادات الحاقی لایحه بودجه سال 

آینده در کمیســیون تلفیق به پایان رسید.
وی ادامه داد: گزارش مصوبات کمیسیون تلفیق 
در سامانه مجلس شورای اسلامی بارگزاری خواهد 
شــد و بعد از آن نمایندگان مهلت ۳ روزه ای برای 

دارند. پیشنهادات  ثبت 

در جلسه شورای اقتصاد به ریاست مخبر 
مصوب شد؛

تکمیل تاسیسات فاضلاب غرب 
اهواز با سرمایه گذاری ۳۰۰ 

میلیون یورو
چهاردهمین جلسه شورای اقتصاد در سال ۱۴۰۲ 

به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.
در چهاردهمین جلســه شــورای اقتصــاد که به 
ریاســت محمد مخبر و با حضور رئیس دفتر رئیس 
جمهور، وزاری نفت، نیرو و صنعت معدن و تجارت، 
روســای ســازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی و 
اعضای شورای اقتصاد برگزار شد، تکمیل تاسیسات 
فاضلاب غرب شــهر اهواز با نزدیک به ۳۰۰ میلیون 

یورو سرمایه گذاری ارزی وزارت نیرو مصوب شد.
همچنین در ادامه این جلســه احداث بخش بخار 
نیروگاه هــای دولتــی و تبدیل به ســیکل ترکیبی 
در راســتای ایجاد ۱۱ واحد بخــار ۱۸۰ مگاواتی با 
اختصــاص ۴/۲ میلیون یوان )واحــد پولی چین( 
ســرمایه گــذاری ارزی در راســتای صرفه جویی 
ســالانه ۳ میلیارد متر مکعب گازی توســط وزارت 
نیرو مصوب شــد تا به نیروگاه های حرارتی موجود 

اضافه شود.
مصوبه توزیع گاز طبیعی در اســتان های کشــور 
و تکمیل و بهبود پالایشــگاه های گازی با ســرمایه 
گــذاری از محل منابــع داخلی شــرکت ملی گاز 
ایران برای اجرای طرح هــای توزیع گاز طبیعی در 
اســتان های کشــور و همچنین نیاز های بخش های 
صنعتی از دیگر مصوبات جلسه شورای اقتصاد بود.

طبــق این مصوبه با ســرمایه گــذاری ۶/۲ هزار 
میلیــارد تومــان در طرح هــای تکمیلــی و بهبود 
پالایشگاه های گازی طی سال های ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰، 
سرمایه گذاری ۲۰ هزار میلیارد تومان در طرح های 
توزیع گاز طبیعی در استان ها طی سال های ۱۳۹۶ 
تا ۱۴۰۰ و سرمایه گذاری ۵/۶۲ هزار میلیارد تومان 
در طرح های توزیع گاز طبیعی طی سال های ۱۴۰۱ 

تا ۱۴۰۶ موافقت شد.

خبر

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

مدت هاست »دوران بزن 
در رو« تمام شده است

رئیس مجلس شورای اسلامی در واکنش 
به عملیات موشــکی سپاه پاســداران علیه 
نیروهــای تروریســت در منطقــه گفــت: 
مدت هاســت دوران بزن در رو تمام شــده 

است.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در 

مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت:
»دست و بازوی برادرانم در سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و مجاهدان نستوه در سراسر 
منطقــه را می بوســم که به آمریــکا، رژیم 
صهیونیستی و  تروریســت های حامی آنها 
مجدداً و با قدرت یادآوری کردند که دوران 

بزن در رو مدت هاست تمام شده است.«

در اطلاعیه شماره ۴ سپاه 
پاسداران اعلام شد؛

جرئیات انهدام مقر 
جاسوسی موساد و محل 

تجمع تروریست ها
سپاه پاسداران انقلاب اســلامی در اطلاعیه 
شــماره ۴ خــود جزئیات دیگــری از عملیات 
موشکی علیه مقر جاسوســی موساد در اقلیم 
کردســتان عراق و محل تجمع تروریست ها در 

مناطقی از سوریه را منتشر کرد.
به گزارش سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، در 
اطلاعیه شماره ۴ از شلیک ۲۴ فروند موشک به 
مقر جاسوسی موساد در اقلیم کردستان عراق و 
محل تجمع تروریســت ها در مناطقی از سوریه 

خبر داده شد.
متن اطلاعیه به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
ملت شریف و قهرمان ایران اسلامی به فضل 
الهی و با استمداد از ارواح طیبه شهدای گرانقدر 
و مظلــوم جنایات اخیر تروریســتی در میهن 
اســلامی بویژه در کرمان دیار کریمان و زادگاه 
شهید قدس سردار ســپهبد پاسدار حاج قاسم 
سلیمانی ؛ با اشراف همه جانبه اطلاعاتی سازمان 
اطلاعات ســپاه بر مراکز جاسوســی دشمن و 
تحرکات و محل استقرار و اجتماع تروریست های 
جنایتکار، فرزندان مومــن، انقلابی و غیرتمند 
ایران عزیز در نیروی هوافضای ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی نیمه شب گذشته ) سه شنبه ( 
عملیات موشکی علیه مقر جاسوسی موساد در 
اقلیم کردستان عراق و محل تجمع فرماندهان 
و عناصر اصلی مرتبط با اقدامات تروریستی در 
کشــور به ویژه گروهک تروریستی داعش را با 

موفقیت کامل انجام دادند.
طی این عملیات  اهداف مورد نظر با ۲۴ فروند 
انواع موشک بالستیک به شرح زیر مورد اصابت 

دقیق و انهدام قرار گرفت:
۱/  تعــداد ۴ فروند موشــک خیبرشــکن از 
خوزســتان به مقر گروهک تکفیری داعش در 

منطقه ادلب سوریه
۲/ تعداد ۴ فروند موشک از غرب و نیز تعداد ۷ 
فروند موشک دیگر از شمال غرب کشور به مقر 

جاسوسی موساد در اقلیم کردستان عراق
۳/  تعداد ۹ فروند انواع موشــک به محل های 
استقرار ســایر گروهک های تروریستی در دیگر 

مناطق سرزمین های اشغالی سوریه
به ملت مقتدر و ســربلند ایران اســلامی بار 
دیگر اطمینان می دهیم عملیات های تهاجمی 
ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی تا انتقام آخرین 
قطره های خون شــهیدان میهن عزیزمان ادامه 

خواهد داشت .
" و ماالنصر الا من عندالله العزیز الحکیم"

یک عضو کمیسیون تلفیق بودجه 
:۱۴۰۳

حقوق کارکنان وزارت 
جهاد کشاورزی و محیط 

زیست ترمیم می شود
یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ 
در مجلس شورای اســلامی از صدور مجوز اولیه 
ترمیم حقوق کارکنان وزارت جهاد کشــاورزی و 

محیط زیست خبر داد.
به گزارش ایسنا، علیرضا عباسی نماینده مردم 
کرج در مجلس شورای اسلامی در صفحه شخصی 

خود در توئیتر، نوشت:
» بــا مصوبه کمیســیون تلفیق، مجــوز اولیه 
ترمیم حقــوق دریافتی کارکنان خــدوم وزارت 
جهادکشاورزی، محیط زیســت و برخی دستگاه 
های دیگــر صادر شــد، امیدواریم بــا همراهی 
نمایندگان ملت در صحن علنی مجلس و تصویب 
نهایی در شــورای محترم نگهبان گامی مهم در 
اجــرای عدالت در پرداخت حقوق دســتگاه های 
مختلف برداشته شود.«به گزارش ایسنا، کمیسیون 
تلفق لایحه بودجه ۱۴۰۳ بررسی بخش اول لایحه 
بودجه را به اتمام رســانده و پیش بینی می شود 
بررســی لایحه بودجــه ۱۴۰۳ از هفته آینده در 

صحن مجلس آغاز شود.
تلفیق مجلس شــورای اسلامی  کمیســیون 
مصوبــات مهمی از جمله افزایــش ۳۰ درصدی 
مســتمری مددجویان کمیته امداد امام خمینی 
)ره( و سازمان بهزیســتی در سال آینده، اعطای 
زمیــن رایگان به خانواده هــای دارای ۴ فرزند و 
بیشــتر، کاهش مالیات واحدهای تولیدی از ۲۵ 
درصد به ۱۸ درصد و رایگان شدن هزینه آب، برق 

و گاز مدارس در سال آینده داشته است.

2
وزارت امور خارجه آمریکا در بیانیه ای با مطرح کردن ادعاهایی به حملات موشکی ایران به مقر جاسوسی رژیم 
صهیونیستی در اربیل عراق، واکنش نشان داد.به گزارش ایسنا، »متیو میلر« سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
در بیانیه ای با مطرح کردن اظهاراتی مداخله جویانه اقدام ســپاه پاســداران ایران در انهدام مقرهای جاسوسی و 

تجمع گروهک های تروریســتی ضد ایرانی در عراق با موشــک های بالستیک را محکوم کرد.در این بیانیه  که در 
وبگاه وزارت امور خارجه آمریکا منتشر شده، آمده است: آمریکا، قویا، حملات )نیمه شب دوشنبه( ایران در اربیل 

را محکوم کرده و به خانواده کشته شدگان تسلیت می گوید.

واکنش آمریکا به حمله سپاه علیه مقر جاسوسی رژیم صهیونیستی در عراق

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
27 دی 1402
 شماره  1610

رهبر معظم انقلاب با بیان اینکه ملت یمن 
و دولت انصارالله انصافا کار بزرگی انجام دادند، 
گفتند: کار آنها مصداق جهاد فی ســبیل الله 
اســت. امیدواریم این مجاهدت ها تا پیروزی 

ادامه پیدا کند.
به گزارش ایرنا، رهبر معظم انقلاب در دیدار 
نماینــدگان ولی فقیه و ائمه جمعه سراســر 
کشور در حســینیه امام خمینی )ره( حضور، 
خواســت و اقدام مردم را یک اصل اساسی در 
اسلام خواندند و با تحسین وفاداری، صبوری، 
علاقمندی، هوشمندی و فداکاری ملت ایران، 
گفتند: این مــردم حتی با ظواهــر متفاوت، 
مؤمنند و دلشــان با خداست و باید به معنای 
واقعی کلمه قدر آنان را دانست و عمیقا به آنها 

محبت ورزید.
ایشان همچنین ایســتادگی و توکل مردم 
مظلوم غزه را باعث تحســین جهانیان، ترویج 
اســلام و توجــه ملت ها به قرآن دانســتند و 
فعالیت ملت یمن و دولت انصارالله را در دفاع 
از مردم غزه، مصداق بارز جهاد فی ســبیل الله 

خواندند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای در ابتدای این 
دیدار، ماه رجب را از با فضیلت ترین ایام سال 
خواندند و آحاد مردم و مؤمنان را به استفاده 
هرچه بیشتر از این نعمت بزرگ الهی و ادعیه 
خوش مضمون آن و توســل و انابه و استغفار 

توصیه کردند.
رهبر انقلاب اســلامی امامت جمعه را جزو 
ســخت ترین کارها دانســتند؛ چرا کــه امامِ 
فریضه الهی نمــاز جمعه، هم باید به حضرت 
حق متوجه باشــد و رضایــت او را هدف قرار 
دهــد و هم منافع مــردم و رضایت آنان را در 

نظر بگیرد.
ایشــان توجه به مردم در فریضه نماز جمعه 
را نشانه ای از جایگاه اساسی مردم در اسلام و 
نقش بســیار برجسته آنان در حیات و تحرک 
اسلامی برشــمردند و افزودند: نقش آفرینی و 
حق مردم در نظام اسلامی به گونه ای است که 
به فرموده امیرمومنان )ع( اگر مردم نخواهند 
و نیایند، تکلیف از شخصِ صاحب حقی مانند 
ایشان هم ساقط است؛ اما اگر مردم خواستند، 

پذیرش مسئولیت بر او واجب می شود.
رهبر انقلاب با اســتناد به آیــه ای از قرآن 
کریم درباره یاری کردن پیامبر)ص(، افزودند: 
خداوند دست یاری مؤمنان را در ردیف نصرت 
و کمــک خود به پیامبر بیــان می کند و این 
نشــان می دهد که هرکس در هــر رتبه ای و 
درجــه ای، در انجــام دادن وظایف به کمک 

مردم نیازمند است.
ایشان با اشاره به وظایف متفاوت مسئولان 
و اشــخاص مؤثر در جامعه بــرای جذب و به  
صحنه  آوردن مردم، گفتند: حکمت الهی نماز 
جمعــه، تأمین اصل حضور مــردم و ارتقاء و 
گسترش این حضور است؛ به همین علت، امام 
جمعه موظف است در خطبه ها با نمازگزاران 
حرف بزند و بــه آن ها فکر و راه و برنامه ارائه 

کند.
حضرت آیت الله خامنه ای، موعظه در معنای 
وســیع این کلمه را محور اساسی خطبه های 

نماز دانســتند و افزودند: موعظه فقط مختص 
مسائل معنوی و اخلاقی نیست بلکه زمینه های 

سیاسی و اجتماعی را هم شامل می شود.
ایشان آگاه کردن مردم از »قضایای داخلی 
و جهانی، توطئه ها و نقشه های دشمن و نیازها 
و واقعیات جامعه« را جــزو الزامات محتوایی 
خطبه ها برشــمردند و در بیــان مصادیقی از 
موعظه های اجتماعی گفتند: ضرورت افزایش 
جمعیــت و تقویت نیروی انســانی کشــور، 
تبیین مساله ازدواج در سن مناسب و تشریح 
ضرورت پرهیز از اســرافِ حقیقتا زیان آور در 
موارد متعدد از جمله زمینه هایی است که نیاز 

به موعظه اجتماعی دارد.
رهبر انقلاب مواعظ اخلاقی را هم بســیاری 
ضــروری و موجب لطافت روحی برشــمردند 
و در جمع بنــدی این بخش از سخنان شــان 
گفتند: هدف خطبه ها و موعظه های سیاسی، 
اجتماعی و اخلاقی غنی سازی فکری مخاطبان 
است تا ذهن آن ها درباره مسائل و راه حل های 

زندگی فردی و اجتماعی تقویت شود.
رهبــر انقــلاب در ادامــه  بیــان الزامــات 
خطبه های نمازجمعه، مســاله »نیازسنجی و 
مخاطب شناســی« را مورد تأکیــد قرار دادند 
و گفتنــد: مخاطبان نمازجمعه طیفی از زن و 
مرد و پیر و جوان با ســطح ســواد و آگاهی 
مختلف هستند و هنر امام جمعه بیان مطالبی 
اســت که هر کدام از مخاطبان، بتوانند از آن 

بهره خود را داشته باشند.
ایشــان با اشاره به قرار داشتن ذهن جوانانِ 
امــروز در معرض انبوه ورودی ها و ســخنان 
متفاوت، شــناخت مســائل ذهنــی آنان را 
لازمه پاسخگویی درســت به نیازها دانستند 
و افزودند: برای نیازسنجی و شناخت صحیح 
ذهن مخاطب، معاشــرت با مــردم و مردمی 

بودن امام جمعه ضروری است.
حضرت آیت الله خامنه ای، مطالعه و انس با 
قرآن و حدیث و کتاب های معارفی را ضرورتی 
مهم برای غنابخشی به خطبه های نمازجمعه 
و پاسخ صحیح به نیازهای مخاطبان خواندند 
و گفتنــد: یک ضــرورت دیگر بــرای ایفای 
مأموریــت مهــم امامت جمعه، دلســوزی و 

محبت ورزیدن به مردم است.

ایشــان در تبیین ویژگی های بی نظیر مردم 
ایران به عنوان مردمی عمیقاً دوست داشــتنی، 
گفتند: مردم ما مردمی بســیار خوب و مؤمن 
هســتند و حتی کســانی که به برخی ظواهر 
ملتزم عملی نیســتند، دلشان با خدا و معانی 
و مفاهیم معنوی اســت؛ ضمــن اینکه ملتزم 
نبودن در عمل بــه نوعی در برخی رفتارهای 

همه ما وجود دارد.
رهبر انقلاب، وفاداری و آمادگی برای حضور 
در میدان هــای گوناگون دفاع از ایران و نظام 
اســلامی در مقابــل انواع تهاجــم تبلیغاتی، 
عملی، سیاسی و اقتصادی بدخواهان را دیگر 
ویژگی ممتــاز مردم خواندند و خاطرنشــان 
کردند: مردم ما در هر موقعیتی که کشــور و 
انقلاب نیاز به دفاع داشــته است با به خیابان 
آمدن، صبر، شعار و حمایت و حتی با رفتن به 
میدان جنگ، وفاداری خود را نشان داده اند و 
به همین علت امام بزرگوار قاطعانه می فرمود 
ایمان مردم ما بهتر از ایمان مردم صدر اسلام 

است.
ایشان افزودند: به معنی واقعی باید قدردان 
مردم مؤمــن، علاقه مند، وفادار و هوشــمند 
ایران باشــیم و آنها را عمیقا دوســت بداریم؛ 
ضمن اینکه محبت به مردم همچون اکسیری 
اســت که باعث اثرگذاری حرف شــما در دل 

مردم خواهد شد.
حضــرت آیت الله خامنه ای، دعــوت به تقوا 
در خطبه های نمازجمعه را محدود به مسائل 
فردی ندانســتند و گفتند: در قرآن به تعاون 
و همکاری در کار خیر و تقوا ســفارش شده 
است؛ بنابراین تقوا یک امر اجتماعی هم است.

ایشــان با تأکید بــر اینکه اســلام، دینی 
سیاسی است و همه مسلمانان باید در صحنه 
سیاست حضور داشته باشــند، افزودند: البته 
میدان سیاســت میدانی لغزنده است و برای 
جلوگیری از لغزش ها، مجهز شدن به »تقوای 
سیاسی، خویشــتنداری و چشم باز« ضروری 
اســت که در این صورت جنگ روانی دشمن 

هم بی اثر می شود.
رهبر انقــلاب، ملامت و ســرزنش گری در 
مقابل هر حرف یــا کار خوب را از نمونه های 
جنگ روانی دشــمن دانستند و گفتند: بنا به 

دستور قرآن از سرزنش ها نباید ترسید.
حضرت آیــت الله خامنه ای، تشــویق آحاد 
مردم به حضور در میدان های مختلف سیاسی 
و اجتماعــی را در خطبه هــای نمازجمعــه 
ضروری خواندنــد و افزودند: تشــویق مردم 
به کارهای خیــر اجتماعی مانند مشــارکت 
در ســاخت مدرسه و بیمارســتان و کمک به 
آزادی زندانیان نیازمند و یا تشویق به حضور 
در میدان سیاسی مانند انتخابات، کاری لازم 

است.
ایشان حضور در انتخابات را هم وظیفه و هم 
حقّ مردم دانســتند و گفتند: حضور مردم در 
انتخابات به معنای حقیقی کلمه لازم اســت؛ 
البته انتخابات صرفاً تکلیف نیســت بلکه حق 
مردم اســت که بتوانند قانون گذاران، مجریان 
قانــون و یا اعضای مجلس خبرگان را انتخاب 

کنند.
رهبــر انقلاب با تأکید بر اینکه جهاد تبیین 
در تشــویق مردم به حضــور در صحنه مؤثر 
اســت، صرف دعوت زبانی را کافی ندانستند 
و افزودند: عمل، روی خوش، زبان پاســخگو و 
حضور در جمع های گوناگون مردم بخصوص 

جمع های جوانان ضروری است.
حضرت آیت الله خامنــه ای در بخش پایانی 
سخنانشــان، با تأکید بر اینکه امروز دســت 
خدا در مســاله بین المللی غزه قابل مشاهده 
و نمایان اســت، گفتند: مردم مظلوم و مقتدر 
غزه توانستند دنیا را تحت تأثیر مبارزات خود 
قرار دهند و امروز دنیا به این مردم و مبارزان 
و گروه مقاومت آن ها به چشــم قهرمان نگاه 

می کند.
ایشان برجســته شدن مظلومیت و در عین 
حال پیروزی مردم غزه در چشــم جهانیان را 
از آثار و برکات صبــر و توکل آنان خواندند و 
افزودند: در مقابل، امروز کســی در دنیا قائل 
به پیروزی رژیم غاصب و خبیث صهیونیستی 
در جنگ نیســت و در نظر آحاد مردم دنیا و 
سیاسیون، این رژیم، موجودی ظالم، بی رحم ، 
گرگ خونخوار و شکســت خورده و متلاشی 

است.
رهبر انقلاب بــا تأکید بر اینکه مردم غزه با 
ایســتادگی خود اسلام را در چشم انسان های 
جســتجوگر عالمَ، ترویج و قــرآن را محبوب 
کردند، از خداوند سربلندی روزافزون مبارزان 
جبهه مقاومت بخصوص مردم و مبارزین غزه 
را مســألت کردند.ایشان همچنین با تمجید و 
تحسین کار بزرگ ملت یمن و دولت انصارالله 
در پشتیبانی از مردم غزه، خاطرنشان کردند: 
یمنی ها به مجاری حیاتی رژیم صهیونیســتی 
ضربه وارد کردند و از تهدید آمریکا نترسیدند 
چرا که انسانِ خداترس از غیرِ خدا نمی ترسد 
و ایــن کار آنها حقاً و انصافاً مصداق جهاد فی 

سبیل الله است.
حضــرت آیت الله خامنه ای ابــراز امیدواری 
کردند: بــه اذن پروردگار ایــن مجاهدت ها، 
مقاومت ها و فعالیت ها تــا پیروزی ادامه پیدا 
کنــد و خداوند نصرت و یاری خود را شــامل 
همه کســانی کند که در راه مورد رضایت او 

حرکت می کنند.

رهبر معظم انقلاب: 

کار ملت یمن و دولت انصارالله مصداق جهاد فی سبیل الله است

رییــس جمهور اظهار داشــت: تمدن ایرانی اســلامی 
داشته های فرهنگی، هنری و ادبی ارزشمندی دارد که یکی 
از موثرترین روش های ارائه آن به دنیا به تصویر کشــیده 

شدن این داشته ها در قالب سینما است.
به گزارش مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی صبح 
امروز سه شنبه در جریان نظارت ستادی از وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی، ضمن بازدید از معاونت امور سینمایی 
این وزارتخانه، دیداری با دبیر، هیات انتخاب و هنرمندان 
دست اندرکار »چهل و دومین جشنواره فیلم فجر« داشت 
و پس از استماع توضیحات و نظرات آنان، با ابراز خرسندی 
از حضور در جمع ایشان تصریح کرد: تمدن ایرانی اسلامی 
داشته های فرهنگی، هنری و ادبی ارزشمندی دارد که یکی 
از مؤثرترین روش های ارایه آن به دنیا به تصویر کشــیده 
شــدن این داشته ها در قالب سینما است و دولت مردمی 
آمادگی دارد که در این عرصه با همکاری اهالی فرهنگ و 

هنر و به همت خود هنرمندان قدم بردارد.
رییس جمهور در ادامه ضمن قدردانی از برگزار کنندگان 
چهل و دومین جشنواره فیلم فجر، بر تلاش برای تقویت 
نقاط قوت و رفع کاســتی ها و ضعف های این رویداد مهم 
تاکید کرد و اظهار داشــت: اســتفاده از نــگاه و تجارب 
پیشکسوتان در این زمینه بســیار اهمیت دارد و به هیچ 

وجه نباید اجازه داد این تجارب ارزنده در حاشیه قرار گیرد.
رییســی با بیان اینکه ایران پیشــینه و تمدن بزرگ و 
درخشــان دارد که قابل ارایه به همه جهان است، افزود: 
سینما موضوعی مهم و قابل توجه است که هر گونه هزینه 

در آن نوعی سرمایه گذاری برای کشور است.
رییسی همچنین با اشــاره به گزارش ارایه شده درباره 
افزایش قابل توجه آثار ارایه شده در این دوره جشنواره از 
فیلمســازان فیلم اولی و شهرستانی گفت: یکی از وظایف 
مهم دولت ها این است که زمینه شکوفایی همه استعدادها 
در هر نقطه از کشــور، حتی نقــاط دورافتاده و محروم را 

فراهم کنند.
رییــس جمهور همچنین گزارش ارایه شــده از ارتقای 
کمی و کیفی جشــنواره امسال را مایه خرسندی دانست 
و خاطرنشان کرد: در کشورهای مختلف برای رویدادهای 
بســیار کم اهمیت تر از دفاع مقدس، آثــار هنری و ادبی 
متعــددی تولید می شــود؛ رشــادت ها، ایســتادگی و از 
خودگذشتگی های دوران دفاع مقدس ظرفیت های بسیار 
زیادی برای تولید آثار هنری، فرهنگی و ادبی دارد که باید 

به خوبی مورد توجه قرار گیرند.
رییسی تلاش های جوانان کشور را که با وجود تحریم ها و 
محدودیت های بسیار زیاد توانسته اند با نوآوری و خلاقیت 

به دستاوردهای بسیار ارزنده ای دست یابند، بسیار ارزشمند 
توصیف و تصریح کرد: این تلاش ها نیز همچون جلوه های 
زیبــای دفاع مقدس ظرفیت های زیــادی برای خلق آثار 
هنری و ادبی دارد که باید به شــکل شایسته مورد توجه 

قرار گیرند.
وی در بخش دیگری از ســخنانش نگاه حاکم بر وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی در دولت مردمــی و توجه به 
تمامی فعالان عرصه فرهنگ و هنر و توجه به خواسته ها 
و دغدغه های آنان را ارزنده دانست و افزود: بنده به اعتبار 
جلســات و دیدارهایــی که با فعــالان فرهنگی و هنری 
داشــته ام، اطلاع دارم که فعالان این عرصه خواســته ها و 
دغدغه های خیلی پیچیده و غیرقابل دستیابی ندارند و لذا 
باید نظرات، تجربیات و ظرفیت های آنان مورد توجه قرار 

گیرد.
رییسی در پایان سخنانش به اهمیت عرضه آثار هنری، 
سینمایی و ادبی در کشورهای اسلامی، همسایه و همسو 
اشاره کرد و گفت: آنچه تا کنون از آثار فرهنگی، هنری و 
ادبی کشور به این بخش از کشورها ارایه شده با استقبال 
بسیار خوبی مواجه شــده و توانسته ارزش های جمهوری 
اســلامی را ترویج کند بنابراین تولید و عرضه اینگونه آثار 

فاخر فرهنگی باید مورد حمایت قرار گیرد.

رییس جمهور:
تمدن ایرانی اسلامی داشته های فرهنگی ارزشمندی برای عرضه دارد



خبر

اکران انیمیشین "تد، جستجوگر 
گمشده و لوح زمردین" در سینما 

لبخند کیش
انیمیشــین"تد، جســتجوگر گمشــده و لوح زمردین" ویژه 

مادران و کودکان در سینما لبخند کیش اکران می شود.
بــه گزارش روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه 
آزاد کیش، این انیمیشــین از ساعت 17 تا 19 روز چهارشنبه 
27 دی به صورت رایگان برای رده های سنی 7 تا 12 سال در 

سینما لبخند کیش نمایش داده می شود.
لازم به ذکر اســت، علاقمندان به تماشای این انیمیشن می 
توانند برای کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 44454647-

076 تماس بگیرند.

تقدیر پلیس کیش از مشارکت مردم 
در برخورد با متخلفان

معاون فرهنگی و اجتماعی فرماندهی انتظامی ویژه و دریابانی 
کیش از مشارکت مردم در برخورد با متخلفان تقدیر کرد.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش، ســرهنگ محمد 
زنگانه، افزود: با مشارکت ساکنان و گردشگران کیش و تماس 
با سامانه 110 شاهد متلاشی شدن بیش از 12 گروه از سارقان 
و ۸ گروه از فروشندگان و توزیع کنندگان مواد مخدر در جزیره 

کیش هستیم.
معــاون فرهنگــی و اجتماعی پلیس کیــش توجه به حفظ 
فرهنگ ترافیک و ارتباط مردم با ســامانه 120 پلیس راهور را 
ظرفیت مناسبی برای تقویت اقدامات پلیس در حوزه فرهنگ 

ترافیک برشمرد.
ســرهنگ محمد زنگانه گفت: ارزیابــی و راهنمایی پلیس با 
ســامانه 197 در روند تصمیم ســازی برای اجرای ماموریت ها 

بسیار موثر است.
وی خاطر نشــان کرد: اجرای طرح های ویژه با عنوان آرامش 
در شهر برای برخورد با افراد قانون گریز و حمایت از قانونمداران 

از 24 دی در دستور کار پلیس قرار گرفته است.

با پیگیری دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد 
صورت گرفت؛

ردیف بودجه پل خلیج فارس 
در سال 1403 تقویت می شود

در جلســه ای که با حضــور حجــت الله عبدالملکی، 
مشــاور رییس جمهور و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصــادی و محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور 
در نهاد ریاست جمهوری برگزار شد، مقرر گردید رییس 
ســازمان برنامه و بودجه کشور، ردیف بودجه احداث پل 

خلیج فارس در سال 1403 را تقویت کند.
بــه گزارش روابط عمومی و امور بیــن الملل دبیرخانه 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی؛ پروژه بزرگ پل 
خلیج فارس، قرار است جزیره زیبای قشم را به سرزمین 
اصلی متصل کند و از پروژه های ملی محسوب می شود 
که از لحاظ اقتصادی و بیــن المللی مزیت های متعددی 
را نه فقط برای جزیره قشم و استان هرمزگان بلکه برای 

کل کشور در پی خواهد داشت.
ایــن پروژه از ســال 1395 تــا ســال 1401 متوقف 
شــده بود که در ســال 1401 با پیگیری های دبیرخانه 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی مجددا به چرخه 

ساخت و احداث بازگشته است.
از همیــن رو صبح امروز جلســه ای بــا حضور محمد 
مخبر، معاون اول رییس جمهور و حجت الله عبدالملکی، 
مشــاور رییس جمهور و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی برگزار و در خصوص تقویت بودجه ساخت 

این پل بحث و بررسی صورت گرفت.
در این جلســه با دســتور معاون اول رییس جمهور به 
رییس ســازمان برنامه و بودجه مقرر گردید بودجه قابل 
توجهــی برای احــداث این پل در ســال 1403 در نظر 
گرفته شــود تا یکــی از کلان پروژه هــای ملی و آرزوی 

دیرینه ســاکنان جزیره قشم به سرانجام برسد.
گفتنی اســت؛ اجرای عملیات عمرانی احداث پل خلیج 
فارس به عنــوان یکی از چهار رکن طرح شــبکه جامع 
ارتباطی خلیج فارس بــا محوریت و اتکا بر چهار پروژه، 
بنــدر، پل، جاده و ریل، مســیر جدیدی را از قشــم در 
تماس و ارتباط کریدورهای تجــاری منطقه و اتصال به 

شبکه راه های کشور ایجاد می کند.
مکان احــداث این پل از محدوده بندر لافت در جزیره 
قشم تا بندر پهل در سرزمین اصلی است و طول کل پل 
3430 متر اســت که 2500 آن بــر روی دریا قرار دارد 
و ســازه کابلی با دهانه های 360 متر در وســط دریا و 
عرض مفید عرشــه حدود 32 متــر از دیگر ویژگی های 

این پروژه است.
راه انــدازی پل خلیج فارس باعــث کاهش هزینه های 
حمــل و نقل حداقل به میــزان 30 درصد، کاهش زمان 
ســیر کالا به میزان 40 درصد، کاهش قیمت تمام شده 
کالا و خدمات به دلیل وجود شــبکه حمل و نقل ریلی و 

جاده ای می شود
با اجرای این پروژه بندر کاوه بــا 92 کیلومتر بزرگراه 
و همچنیــن۸6 کیلومتــر راه آهن به خطوط سراســری 
کشوری متصل شــده و رینگ حمل و نقلی جزیره کامل 

خواهد شد.
براســاس اطلاعات فنی ارائه شــده، طول این پل سه 
هــزار و 430 متر، عرض 32 و ارتفاع 25 متر از ســطح 

آب دریا را دارد.

اخبار

همکاری کیشوندان لازمه 
مبارزه با پشه آئدس

سرپرست مرکز بهداشــت کیش گفت: در 
پیشــگیری ومبارزه با پشه آئدس، شهروندان 

نقش موثری دارند.
سرویس خبر کیش، نشست دی ماه ستاد 
پیشــگیری و مبارزه با بیمــاری های منتقله 
ازآئدس هــای مهاجم با حضــور نمایندگان 
ادارت و بخش های مرتبط صبح سه شنبه 26 
دی در مرکز همایش های بین المللی کیش 
برگزار شد.اســدالله احمدی سرپرست مرکز 
بهداشــت کیش دراین نشست با بیان اینکه 
شهروندان نقش زیادی درپیشگیری ومبارزه 
با شــیوع وازدیاد پشــه آئــدس دارند گفت: 
علاوه برگزارش های شــهروندی درخصوص 
زیستگاههای این حشره در مناطق مسکونی، 
رعایت شهروندان به ویژه از بین بردن شرایط 
تخم گذاری این پشه که آب های راکد است 
نقش زیادی در از بین بردن پشه آئدس دارد.

وی افزود: جلوگیری از جمع شــدن و راکد 
شدن آب های ناشــی از شستشوی اسپلیت 
ها در حیاط منازل از مواردی اســت که باید 
مدنظر شــهروندان قرار گیرد تا شرایط برای 

رشد وتخم گذاری پشه آئدس فراهم نشود.
ســعید زاهدی آزاد مدیر امــور اجتماعی 
معاونت فرهنگی واجتماعی ســازمان منطقه 
آزاد کیش هم دراین نشست بهسازی محیط ، 
آموزش وفرهنگ سازی را به عنوان سه عامل 
موثر در حذف پشــه آئدس دانســت وگفت: 
درکنار تلاش تمامی بخش های بهداشــتی، 
درمانی، محیط زیســت، عمرانی ، اجرایی و 
بخش خصوصی که درحال رصد، شناســایی 
و نابــودی این حشــره موذی هســتند نیاز 
است شهروندان نیزبا نظارت بر محل زندگی 
خود ورعایت موارد اعلام شــده در این طرح 

همکاری وهمراهی کنند.
گفتنی است دراین نشست نمایندگان حوزه 
های مختلف درخصوص تدابیر وعملکرد خود 
گــزارش کاملی از فعالیت های انجام شــده 
وراهکارهای اجرایی در دســت اقــدام ارائه 

کردند .
شایان ذکر است شــماره های 124 و137 
نیز آمــاده پیگیری گزارشــات شــهروندان 
درخصوص مبارزه با منابع انتشار پشه آئدس 

است.

جزیره کیش آماده 
برگزاری مراسم معنوی 

اعتکاف
ثبت نــام داوطلبین شــرکت در مراســم 
پرفیــض و معنوی اعتکاف تــا 29 دی ادامه 

دارد.
 علاقمنــدان به شــرکت در این مراســم 
معنوی مــی توانند بــا مراجعه بــه آدرس 
وبگاهquran.kish.ir ثبــت نام کنند و یا 
برای کسب اطلاعات بیشــتر با شماره تلفن 

09004021357 تماس بگیرند.
همچنین، ثبت نام اعتــکاف دانش آموزی 
از طریق معاونت پرورشــی مدارس انجام می 

شود.
گفتنی اســت، مراســم پرفیض اعتکاف از 
پنجم تا هفتم بهمن در مساجد کیش برگزار 

خواهد شد.

رییس شورای هماهنگی فعالان 
اقتصادی مناطق آزاد کشور:

کمبود پرواز بزرگترین 
مشکل گردشگری 
جزیره کیش است

رییس شــورای هماهنگی فعالان اقتصادی 
چالــش  بزرگتریــن  آزاد کشــور  مناطــق 
گردشگری جزیره را کمبود پرواز عنوان کرد 
و گفت: کمبود پرواز در کیش یک رکود پنج 
ســاله را رقم زده که باید چــاره ای برای آن 

اندیشیده شود.
به گزارش ایرنا، »رحمان سادات نجفی« در 
گفت و گو با خبرنگاران با بیان اینکه کمبود 
پروازها بزرگترین آســیب را بــه رویدادهای 
ملی و بین المللی در جزیره کیش وارد کرده 
است، اظهار کرد: طراحی و اجرای رویدادهای 
مختلف با هدف جذب گردشــگر با وضعیت 
پروازی موجود، نه تنها کمکی به رونق بازارها 
نخواهد کرد بلکه بــا توجه به محدودیت در 
تعداد پروازها، ســبب افزایش تقاضا و نهایتا 

افزایش قیمت بلیط و کمبود آن می شود.
وی ادامــه داد: جزیره کیــش از هر طرف 
توسط آب احاطه شده و دوری آن از پایتخت 
سبب شــده تا اکثر تردد ساکنان این جزیره 
از طریــق تردد هوایی رفــت و آمد کنند؛ در 
صورت کاهش پروازها و افزایش قیمت آن نیز 

بیشترین آسیب را کیشوندان می بینند.
مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش 
با بیان اینکه کمبود پروازها، اقتصاد مناطقی 
همچون کیش که وابسته به سفر هوایی است 
را با خطر جدی ورشکستگی مواجه می کند، 
اضافه کرد: تنها 2 ماه از سال جاری باقی مانده 
و تقارن نــوروز 1403 با ماه رمضان ســبب 
کاهش مســافران نوروزی امسال خواهد بود؛ 
از ســازمان منطقه آزاد کیش بعنوان نماینده 
حاکمیت درخواست می کنیم برای برون رفت 
از وضعیت فعلی و جلوگیری از خروج سرمایه 
گذاران از منطقه، نســبت به افزایش پروازها 
و رایزنی با وزارت راه و ســازمان هواپیمایی 
کشوری اقدام کند تا شاهد بازگشت امید به 

رونق دوباره کیش باشیم.

3
معاون امور شــهری و محیط زیست شــرکت عمران، آب و خدمات کیش از جمع آوری 57 قلاده سگ بدون صاحب از 
ســطح جزیره در 9 ماه اخیر خبر داد.به گزارش اخبار کیش ، غفار آقازاده معاون امور شــهری و محیط زیست این شرکت 
با بیان اینکه برخی افراد ســگ ها را از ســایر شهرها به کیش آورده و پس از مدتی آنان را در محیط شهری رها می کنند 
اظهار داشت: از ابتدای سال جاری تا کنون و با تماس های شهروندان، 57 قلاده سگ بدون صاحب از نقاط مختلف جزیره 
کیش جمع آوری و به بیرون از جزیره منتقل شده است.وی با بیان اینکه پس از تماس های ساکنان و گردشگران مبنی بر 

مشاهده سگ های ولگرد و بی صاحب در نقاط شهری و یا بیابانی کیش ، همکاران ما بسرعت در محل حاضر شده و سگ 
ها را جمع آوری می کنند از شهروندان خواست تا در صورت مشاهده سگ های ولگرد با سامانه 137 شرکت عمران، آب 
و خدمات تماس گرفته و موارد را اعلام کنند.غفار آقا زاده با اشــاره به اینکه تردد سگ های ولگرد ایمنی و نظم شهری را 
مختل میکند تصریح کرد : از شهروندان فرهیخته و قانونمدار جزیره کیش انتظار می رود چنانچه امکان نگهداری از حیوانات 

خانگی را ندارند از انتقال سگ ها به جزیره کیش و رها سازی آنان در محیط شهری اجتناب کنند.

تماس با سامانه 13۷ جهت جمع آوری سگ های بدون صاحب در سطح کیش

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
27 دی 1402
 شماره  1610

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش گفت: برای اولین بار در 
کشور مســابقات جهانی تکواندو در ســبک »اپن هان مادانگ« 

اسفندماه امسال در جزیره کیش برگزار می شود.
»رحیم ســرهنگی« روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا با اشاره 
به تفاهم نامه امضا شــده با فدراسیون تکواندو کشور در راستای 
برگزاری مسابقات جهانی در جزیره کیش، اظهار کرد: طبق برنامه 
ریزی انجام شده، این مسابقات از 14 تا 21 اسفندماه سال جاری 

در جزیره برگزار می شود.
وی به حضور بیش از سه هزار ورزشکار از سراسر جهان در این 
رویداد بین المللی اشــاره کرد و افزود: ورزشکارانی از 45 کشور 
و پنــج قاره جهان در مســابقات جهانی تکواندو در کیش حضور 

خواهند یافت.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش ادامه داد: تمامی سالن های 
ورزشی، مراکز اقامتی، خدماتی و پذیرایی کیش آماده میزبانی از 

این رویداد خواهند بود.
وی با بیان اینکه تمامی تلاش ها برای بهره مندی از این رویداد 
ملی در راســتای برند سازی جزیره کیش به کار گرفته می شود 
گفت: ظرفیت راهبردی جزیره کیش آن را به پیشانی گردشگری 
ایران تبدیل کرده که در این میان ضرورت توســعه گردشــگری 

ورزشی بیش از پیش احساس می شود.
ســرهنگی همچنین با اشــاره به »نو ویزا« بودن جزیره کیش 
اظهار کرد: ورزشکاران خارجی می توانند با پروازهای قطر و دبی 

به طور مســتقیم و بدون نیاز به ویزا برای حضور در مســابقات 
جهانی تکواندو به جزیره کیش سفر کنند.

به گزارش ایرنا، سرانه فضای ورزشی در کیش 16 برابر متوسط 
کشوری است.

برای اولین بار »کیش« میزبان مسابقات جهانی تکواندو شد

 مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش در گفتگو با رسانه 
ملی در خصوص وضعیت گردشــگری کیش پرواز را مهمترین 
چالش گردشگری و بزرگترین آسیب برای برگزاری رویدادهای 

مختلف برشمرد.
 به گزارش پایــگاه خبری تحلیلی فیدار آریا از روابط عمومی 
جامعــه بازاریان و بازرگانــان کیش، رحمان ســادات نجفی با 
اشــاره به رکود طولانی مدت 5 ســاله اخیر و با تأکید بر مؤلفه 
پرواز بعنوان مهمترین چالش گردشــگری کیش ، این عامل را 
بزرگترین آسیب برای برگزاری رویدادهای مختلف در بازارهای 

جزیره عنوان کرد.
وی افزود: طراحی و اجرای رویدادهای مختلف با هدف جذب 

گردشگر با وضعیت پروازی موجود، نه تنها کمکی به رونق بازارها 
نخواهد کرد، بلکه با توجه به محدودیت در تعداد پروازها، سبب 
افزایش تقاضا و نهایتا" افزایش قیمت بلیط و کمبود آن خواهد 
شد که این موضوع آسیب بیشتری را به کیشوندان وارد می کند.

وی بــا تأکید بر اینکه تداوم این وضعیت، اقتصاد شــهرهایی 
مانند کیش که وابســته به سفر هوایی هستند را با خطر جدی 
ورشکستگی مواجه می کند، از مســئولان سازمان منطقه آزاد 
کیش خواســت برای نجات کیش و اقتصــاد آن و جلوگیری از 

تعطیلی کسب و کارها اقدامات جدی و مؤثری انجام دهند.
مدیرعامــل جامعه بازاریان و بازرگانــان کیش افزود: در حال 
حاضر به دلیل فصل سرما در اروپا و خیلی از مقاصد گردشگری 

بین المللی ، طبیعی اســت که مســافران مناطق گرمسیر مثل 
کیش را بعنوان مقصد گردشــگری انتخــاب کنند که با کمبود 
پروازها و تقاضای بالای مســافر ، این فرصت در حال از دســت 

رفتن است.
سادات نجفی با یادآوری باقی ماندن تنها 2 ماه از سال جاری و 
تقارن نوروز 1403 با ماه رمضان و پیش بینی کاهش سفرها، از 
ســازمان منطقه آزاد کیش بعنوان نماینده حاکمیت درخواست 
کرد برای برون رفــت از وضعیت فعلی و جلوگیری از مهاجرت 
فعالین اقتصادی به کشــور های همســایه، نســبت به افزایش 
پروازها و رایزنی با وزارت راه و سازمان هواپیمایی کشوری اقدام 

تا شاهد بازگشت امید به رونق دوباره کیش باشیم.

مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش:
چالش هواپیما بزرگترین آسیب به برگزاری رویدادها در کیش

رییس دانشــگاه آزاد اسلامی اســتان هرمزگان از راه اندازی 
مــدارس مهارتی علوم ورزشــی، گردشــگری و هتلداری در 

دانشگاه بین المللی کیش خبر داد.
 محمد حسین رنجبر، رئیس دانشــگاه آزاد اسلامی استان 
هرمزگان در دیدار با مدیر جزایــر اقماری منطقه آزاد کیش، 
با اشــاره به پتانســیل های جزیره کیش در حوزه های مختلف 
تجاری، گردشگری و ورزشــی گفت: دانشگاه آزاد اسلامی به 
عنوان بزرگترین و فعال ترین موسســه آموزش عالی اســتان 
با حرکت در راســتای کارآفرینی و مهارت آموزی می کوشــد 
گام هــای موثر و بزرگی را در حــوزه اقتصاد دریا محور بردارد 
که دراین راستا تاسیس مدارس عالی مهارتی در حوزه مختلف 

می تواند یک فعالیت موثر و کارآمد باشد.

وی با بیان اینکه دانشــگاه آزاد اســلامی می تواند در حیطه  
اقتصــاد دریا محــور در حوزه های مختلف  تجــارت، اقتصاد، 
فرهنــگ، مدیریــت، بازرگانی، شــیلات، محیط زیســت و... 
فعالیت های چشــمگیری را با تاسیس مدارس مهارتی داشته 
باشد، افزود: ظرفیت های خوب این جزیره، زمینه لازم را برای 
تاســیس این گونه مدارس مهیا کرده و دانشگاه آزاد اسلامی 
بر اســاس توانمندی ها و پتانســیل بالفعل می تواند با تاسیس 
مدارس مهارتی در تربیت نیروی انســانی متخصص با منطقه 

آزاد کیش تعامل سازنده  داشته باشد.
رنجبــر موقعیت ممتاز جزیــره کیش و همســایگی آن با 
کشــورهای حوزه خلیج فارس را فرصــت بزرگی برای جذب 
گردشــگر عنوان کرد و افزود: برای جذب گردشــگر علاوه بر 

گســترش جاذبه های طبیعی باید زمینه لازم برای اســتقبال، 
اســکان وســایر زمینه های ضروری جذب توریست نیز فراهم 
شــود که این امر مهم  جز با تربیت نیروهای متخصص و ماهر 

محقق نمی شود.
خسرو مرادی شــهدادی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد 
بین المللی کیش نیز گزارشــی از فعالیت های انجام شده ارائه 

کرد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی،  همچنین در 
ادامه این نشســت مقرر شــد تا با همکاری منطقه آزاد کیش  
مدارس مهارتی مورد پشتیبانی قرار گیرند تا در آینده نزدیک 
در این جزیره شــاهد راه اندازی مدارس مهارتی علوم ورزشی، 

گردشگری و و هتلداری باشیم.

مدارس مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی در کیش راه اندازی می شود

حجت الاسلام والمســلمین میثم امرودی تاکید کرد: هم افزایی 
جبهه مقاومت در داخل فلســطین و محیط پیرامونی سرزمین های 

اشغالی شکل گرفته است.
بــه گزارش روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه آزاد 
کیش، حجت الاسلام والمســلمین میثم امرودی مشاور وزیر امور 
خارجه در همایش طوفان الاقصی ، محور مقاومت و سردار سلیمانی 
که عصر دوشــنبه 25 دی در ســالن رازی مرکز همایش های بین 
المللی کیش برگزار شــد، تاکید کرد: جنایات رخ داده در سرزمین 
های اشــغالی مساله منطقه ای نبوده و شکل بین المللی پیدا کرده 
و در حال حاضر جامعه جهانی از زاویه انســانی و عقلانی به آن نگاه 

می کند.
حجت الاسلام والمسلمین میثم امرودی با بیان این که دیپلماسی 
امروز ما انقلابی است و شاخص، دفاع از مقاومت است؛ تاکیدکرد:جبهه 
مقاومت در منطقه بطور مســتقل و در چارچوب مصالح خود اقدام 

می کند و جمهوری اسلامی ایران در امور آنان دخالتی ندارد.
مشــاور وزیر امور خارجه تاکید کرد : رژیم صهیونیستی اقدام به 
بمباران و کشــتار غیرنظامیان و زنان و کودکان در قالب نوعی قتل 
عام جمعی در غزه کرده است و در این میان کشور آمریکای جنوبی 

در صحنه بین الملل پیگیرمحکومیت رژیم غاصب صهیونیستی است 
که جای قدردانی دارد.

حجت الاسلام والمســلمین امرودی با اشاره به تغییر کنشگران 
جهانی گفت: در راســتای تقویت صلح و امنیت در منطقه، جریان 
های مقاومت نیز از توان کنشگریِ جریان سازی برخوردار هستند و 
لازم به یادآوری اســت که در حال حاضر نظم جهانی، ناظم و زمین 

بازی تغییر کرده است.
وی با اشــاره به 23 هزار شهید از منطقه غزه و غیر قابل مقایسه 
بودن آن در مقایســه با 100 روز از جنگ جهانی گفت: امروز تمام 
کفر در مقابل عده قلیل مردم ایســتاده و شکســت خورده است و 
حضور تمام قد آمریکا در کنار تل آویو دلیل دیگری اســت که رژیم 

صهیونیستی در بدترین وضعیت امنیتی و نظامی قرار دارد.
مشــاور وزیر امور خارجه یاد آور شد: رژیم صهیونیستی با اشراف 
کامل اطلاعاتی و تجهیزات به روز نتوانست این عملیات را پیش بینی 
کند و این عملیات به فرموده حضرت آقا یک زلزله بزرگی در ساختار 
ایــن رژیم ایجاد کرد که یک ضربــه غیر قابل ترمیم برای این رژیم 
اســت.همچنین صلاح فحص، نماینده جنبش امل درایران در این 
همایش با بیان این که طوفان الاقصی توطئه عادی سازی روابط بین 

برخی از کشورهای اسلامی و رژیم غاصب صهیونیستی را از بین برد؛ 
گفت: رژیم صهیونیستی حداقل تا 3 سال آینده نخواهد توانست با 
هیچ کشوری عادی سازی روابط کند و بدون شک مقاومت تنها راه 

برای پیروزی مردم فلسطین است. 
فحص با اشاره به نقش مهم جمهوی اسلامی ایران در دفاع از مردم 
مظلوم فلسطین گفت: دلیل تحریم جمهوری اسلامی ایران حمایت 
از حقوق مشروع و قانونی مردم فلسطین در عرصه بین الملل است. 
همچنین علی الازیر جاوی)ابونور( نماینده حزب فضیلت عراق با بیان 
این که طوفان الاقصی توجه جهانیان را به موضوع فلســطین جلب 
کرد تا این بحران به نفع جبهه مقاومت به پایان خود نزدیک شــود؛ 
اظهار داشــت: طوفان الاقصی برای آزادسازی یک تکه زمین نیست 

بلکه آزادسازی انسان است.
گفتنی اســت در همایش طوفــان الاقصی و مقاومت و ســردار 
سلیمانی آیت الله محمدحسن اختری مشاور رییس جمهور و رییس 
کمیته حمایت از انقلاب اســلامی مردم فلسطین ، رحیم سرهنگی 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش، حسین رویوران معاون سیاسی 
جمعیت دفاع از حقوق ملت فلسطین و جمعی از مسوولان محلی و 

مردم کیش حضور داشتند.

مشاور وزیر امور خارجه: 
دفاع مشروع مردم فلسطین در چارچوب مصالح ملی آنان است

آگهی دعوت به مجمع عمومی
نظر به اینکه شــرکت کنندگان در جلسه دوم مجمع عمومی فوق العاده مالکین مرکز خرید فاز۷صدف 

،ســلطانیه ، به حدنصاب نرسید، سومین جلسه ، طبق ماده ۱۵  اساسنامه جهت تعیین هیات مدیره 
جدید و بازرســان  در  تاریخ دوازدهم   بهمن ماه یکهزار چهارصد دو در طبقه اول سلطانیه ، در محل 
غرفه املاک ســلطانیه  ساعت ۱۹ برگزار می گردد ، در صورت عدم حضور ، نماینده قانونی شما با در 

دست داشتن مدارک رسمی می تواند در این مجمع شرکت نماید
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معاون میراث  فرهنگی اداره  کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان زنجان از کاوش در محدوده محوطه تاریخی سد 

مراش شهرستان ماهنشان خبر داد.
محمدرضا محمدپور در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: کاوش باستان شناسی محوطه MC۰۰۵  )کوره سفالگری( در محدوده سد مراش 

شهرستان ماهنشان آغاز شده است و تا پایان دی ماه ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: محوطه باستان شناسی سد مراش با توجه به شواهد و یافته های سطحی، در سال ۱۳۹۳ کشف شد و سال ۱۳۹۸ برای 

اولین بار توسط کارشناسان پژوهشگاه باستان شناسی، اشیایی در کاوش ها به دست  آمد که مربوط به دوره اشکانی بود. 

معاون میراث  فرهنگی استان زنجان بیان کرد: دوره دوم کاوش های باستان شناسی سد مراش شهرستان ماهنشان با مجوز پژوهشگاه 
میراث فرهنگی و گردشــگری در محوطه شماره ۵ شهرستان ماهنشان آغاز شده و براساس کاوش های انجام شده این ترانشه مربوط به 
دوره ایلخانی اســت که توسط تیم باستان شناسی پژوهشگاه باستان شناسی تهران به سرپرستی شقایق هورشید در حال کاوش است و 

به زودی نتایج کامل این کاوش اعلام خواهد شد. 
او گفت: محوطه مراش ۶ که بین اهالی روستا و به واسطه  قرار گرفتن در ابتدای دره جن، با نام محوطه جن دره سی شناخته می شود، 

حدوداً در ۵۰۰ متری جنوب غربی روستای مراش، یک کیلومتری ساختگاه سد و در دره رودخانه حلب قرار گرفته است.

کشف محوطه ایلخانی در کاوش های سد مراش زنجان

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
27 دی 1402
 شماره  1610

خبر

»در جستجوی فریده« اکران 
آنلاین می شود

مستند »در جستجوی فریده« از یکشنبه هفته آینده اکران 
آنلاین می شود.

به گزارش ایسنا، فیلم مســتند »در جستجوی فریده« به 
کارگردانی آزاده موسوی و کوروش عطایی در بخش »سینما 

آنلاین« یکی از پلتفرم ها اکران آنلاین می شود.
این فیلم که به عنوان نماینده ایران به اسکار ۲۰۲۰ معرفی 
شده از یکشنبه اول بهمن ساعت ۱۸ اکران آنلاین خود را با 
بلیت ۶۰ هزار تومان آغاز می کند. علاقمندان برای تماشای 
فیلــم های اکران آنلاین »فیلم نت« نیاز به خرید و داشــتن 
اشــتراک ندارند و صرفا لازم اســت بلیت اکران را خریداری 

کنند.
این مســتند تاکنون در هیچ پلتفرمی عرضه نشــده است 
و برای اولین بار نمایش خود در شــبکه نمایش خانگی را با 

اکران آنلاین آغاز می کند.
»در جســتجوی فریــده« برنــده  تندیــس بهترین فیلم 
مســتند از جشن خانه  سینما، برنده  چهار جایزه از جشنواره 
ســینماحقیقت، برنده  تندیس بهترین فیلم مستند از جشن 

حافظ و... است.
»در جستجوی فریده« داســتان فریده است که ۴۰ سال 
پیــش در ۶ ماهگی در حــرم امام رضا)ع( در مشــهد رها 
می شود و بعد از انتقال به شیرخوارگاه، توسط زوجی هلندی 
به فرزندی گرفته شده و به هلند برده می شود. او که در طول 
این ۴۰ ســال به  خاطر ترس از ســفر به ایران و عدم تمایل 
خانواده اش، به محل تولدش بازنگشته، جست وجویی را برای 
پیــدا کردن خانواده واقعی اش آغاز می کند و  برای اولین بار 
به ایران سفر می کند تا زادگاهش را ببیند و با سه خانواده که 
مدعی اند ممکن است خانواده واقعی او باشند، ملاقات کند...

برخی از عوامل فیلم عبارتند از کارگردانان: آزاده موسوی 
و کوروش عطائی، تهیه کنندگان : آزاده موســوی و کوروش 
عطایی، مدیر فیلمبــرداری: محمد حدادی، تدوینگر: حمید 
نجفی راد، صدابردار: حسن شبانکاره، صداگذار: انسیه ملکی، 
موســیقی: افشین عزیزی، تصحیح رنگ و نور: بیلی ویچگل، 
دســتیار کارگردان: صدف صادقیان پور، مدیر تولید )ایران( و 
عکاس: شاهین دانشفر، با حضور: الین فریده کونینگ و نگار 

رحیمی.

»وراثت« و »خرس« برنده بزرگ 
جوایز امی شدند

مراســم هفتــاد و پنجمین دوره جوایــز تلویزیونی امی با 
اعلام برندگان در بخش های مختلف برگزار شد و سه سریال 
»وراثت«، »خرس« و »مشــاجره« بیشترین جوایز را به خود 

اختصاص دادند.
به گزارش ایســنا، در مراسم اعطای جوایز سالانه امی سه 
سریال »جانشــینی«، »خرس« و »مشاجره« در شاخه های 
مرتبط خود در بخش سریال های درام، کمدی و مینی سریال 
بیشــترین جوایز را به خود اختصاص دادند و »جانشینی« و 
»خرس« هر کدام با شش جایزه پیشتاز این رویداد نام گرفن 

و مینی رسیال »مشاجره« هم پنج جایزه به خانه برد.
سریال »جانشینی« برنده بهترین سریال  درام شد و کایران 
کالکین )بازیگر نقش اول درام(، ســارا اسنوک )بازیگر نقش 
اول یــک درام( و متیو مک فایدیــن )بازیگر نقش مکمل در 
درام( هر کدام جوایزی را دریافت کردند. نویســنده و خالق 
این سریال »جسی آرمسترانگ« و کارگردان »مارک مایلود« 

نیز برنده جایزه امی شدند.
بنابر اعلام ورایتی، از جمله شــگفتی های بزرگ جوایز امی 
این بود که دو سریال معروف »بهتره با سول تماس بگیری« 

و »تد لاسو« موفق به کسب هیچ جایزه ای نشدند.
جوایز امی قرار بود طبق برنامه در سال ۲۰۲۳ برگزار شود 
اما به دلیل اعتصابات سراسری انجمن نویسندگان و بازیگران 

آمریکا با تاخیر در سال ۲۰۲۴ برگزار شد.

افزایش ۳۰ درصدی قیمت بلیط 
موزه لوور

 قیمت بلیت موزه لوور پاریــس تقریبا ۳۰ درصد افزایش 
یافت.

به نقل از خبرگزاری فرانســه، بلیت های موزه لوور پاریس 
در روز دوشــنبه )۱۵ ژانویه( تقریباً ۳۰ درصد افزایش یافت 
و به ۲۲ یورو )۲۴ دلار( رســید کــه آخرین افزایش قیمت 

در پایتخت فرانسه پیش از میزبانی بازی های المپیک است.
این جهش از ۱۷ یورو، اولین تغییر قیمت در هفت ســال 
گذشــته در پربازدیدترین موزه جهان است که سال گذشته 

پذیرای حدود ۸.۹ میلیون نفر بود.
موزه لوور اعلام کرد که این افزایش برای پوشش هزینه های 
فزاینده انرژی ضروری اســت و قصد دارد ســاعات کاری را 
افزایش دهد.این موزه به ســرعت اشاره کرد که ۴۰ درصد از 
بازدیدکنندگان از جمله افراد زیر ۲۵ ســال، افراد کم درآمد 
و بیکار، افراد معلول، معلمان و روزنامه نگاران واجد شــرایط 

دریافت بلیط رایگان هستند.
قیمت هــای مکان های دیگر نیز در پایتخت فرانســه برای 
بازی های المپیک در حال افزایش اســت، از جمله بلیط های 
مترو که در طول بازی های جولای و آگوست تقریباً دو برابر 

خواهد شد.
فرانســه توانست از تورم بالایی که در سراسر جهان در پی 
همه گیری کووید-۱۹ و حمله روسیه به اوکراین تجربه کرده 
بود دوری کند، اگرچه همچنان شــاهد افزایش قیمت ها به 
ترتیب ۴.۹ درصد و ۵.۲ درصد در سال های ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ 

بود.

خبر

کشف دیوار ۴هزارساله در 
عربستان

باستان شناســان بقایای دیوار عظیمی با قدمت 
حدود ۴۰۰۰ ســال را در اطراف واحه ای واقع در 

عربستان سعودی کشف کردند.
به گزارش ایسنا، باستان شناسان بقایای یک دیوار 
باستانی را در نزدیکی یک آبادی واقع در عربستان 
سعودی کشف کرده اند، که گمان می رود سازه ای 

دفاعی در برابر صحرانشینان بوده باشد.
»لایو ساینس« در گزارشی نوشت این دیوار که 
در ابتدا ۱۴.۵ کیلومتر طول، ۵ متر ارتفاع و ۱.۷ تا 
۲.۴ متر ضخامت داشت، آبادی »خیبر«  در نزدیکی 

شهر »العلا« را محصور کرده بود.
این دیوار در ابتدا دارای ۱۸۰ باستیون-پی بود، 
که به عنوان سازه های مرتفعی روی دیوار ساخته 
شــده بودند. محققان در مقاله ای که در ۱۰ ژانویه 
 Journal of ( »در ژورنال »علوم باستان شناسی
 )Archaeological Science: Reports
منتشر شــد، اعلام کردند تاریخ گذاری رادیوکربن 
بقایای زغال ســنگی که در کاوش ها یافت  شــده 
است نشــان می دهد قدمت این دیوار بین ۲۲۵۰ 
تا ۱۹۵۰ پیش از میلاد است. همچنین بقایایی از 
ظروف ســفالین در این دیوار به جامانده که نشان 
می دهــد قدمــت آن به حوالی همــان دوران که 
شناسایی شده است،  بازمی گردد. محققان معقدند 
این دیوار پیش از آن که رها شــود چند قرن مورد 

استفاده بوده است.
امروزه فقط حدود ۵.۹ کیلومتر از این دیوار ۱۴.۵ 
کیلومتری و ۷۴ مورد از ۱۸۰ باســتیون آن باقی 

مانده است.
این دیوار ممکن است به دلایل مختلفی ساخته 
شده باشد. به گفته کارشناسان ممکن است هدف 
از ساخت این دیوار ایجاد یک سازه دفاعی نظامی 

در برابر حملات بادیه نشینان بوده باشد.
محققان در مقاله خود خاطرنشان کردند مردمی 
که این دیوار را ســاخته اند ممکن است از آن برای 
تعیین محدوده قلمرو خــود و محافظت در برابر 
سیلاب های ناگهانی استفاده کرده باشند. این گروه 
از محققان همچنین به این نکته اشاره کردند که 
نمونه های دیگری از اســتحکامات در آبادی های 
شبه جزیره عربستان یافته شده است، که می تواند 

نشانه ای از کم تحرک شدن مردم باشد.
به گفته یک کارشــناس، برای ساخت این دیوار 
۱۶۴هزار متر مکعب سنگ و آجر نیاز بوده و حدود 

۲۵۰ نفر باید به مدت چهار سال کار می کردند.
کاوش در آبادی »خیبــر« همچنان ادامه دارد. 
باستان شناسان پیش از کاوش در این محوطه، این 
مکان را با استفاده از تصاویر ماهواره ای مورد بررسی 

قرار داده بودند.

سفر ۹۰ میلیون نفر به یک 
جزیره

مقامــات محلی یک جزیــره در جنوب چین 
اعــلام کردند بیــش از ۹۰ میلیون گردشــگر 
داخلی و خارجی از جزیره گرمســیری هاینان 

در جنوب چین در سال ۲۰۲۳ بازدید کردند.
به گزارش ایســنا، درآمد گردشگری هاینان 
در سال ۲۰۲۳ با ۷۱.۹ درصد افزایش به حدود 
۱۸۱.۳ میلیــارد یوان )حــدود ۲۵.۵ میلیارد 
دلار( رســید، در حالی که شــمار گردشگران 
داخلی و خارجی این جزیره به رقم چشــمگیر 
۹۰ میلیون نفر رســیده که در مقایســه با آمار 
سال گذشــته نزدیک به ۵۰ درصد رشد داشته 

است.
ســال گذشته، هاینان توســعه سریعی را در 
گردشــگری کشــتی های تفریحی تجربه کرد. 
ســفرهای دریایی به جزایر شیشــا در دریای 
جنوبی چین شــاهد ۴۰۰ سفر بود که ۲۷۷.۸ 
درصد نسبت به سال گذشته آن افزایش داشت.

بنابر اعلام وب ســایت ماکائو بیزنس، جزیره 
هاینان قصد دارد امسال از ۹۹ میلیون گردشگر 
میزبانی کند و انتظار می رود درآمد گردشگری 

آن به ۲۰۷ میلیارد یوان برسد.
چین قصــد دارد تا ســال ۲۰۲۵ هاینان را 
به یک مرکز گردشــگری بین المللی و تا ســال 
۲۰۳۵ بــه یــک مقصد گردشــگری با مصرف 

جهانی و پرنفوذ تبدیل کند.
چین یکی از از مهم ترین بازارهای گردشگری 
جهــان اســت و یک منبــع ارزشــمند تأمین 
گردشــگر برای بســیاری از مقاصد گردشگری 
در سراســر جهان به شــمار می آید. بازگشایی 
مرزهای چین برای سفر در ابتدای سال ۲۰۲۳ 
عامل مهمی برای برون رفت گردشگری جهانی 

از بحران ناشی از همه گیری کرونا بود.

آهنگسازی »معجزه 
پروین« به عبدی 

سپرده شد
بهزاد عبدی برنده دو سیمرغ بلورین و یک دیپلم 
افتخار از ادوار مختلف جشنواره فیلم فجر، موسیقی 

متن فیلم سینمایی »معجزه پروین« را می سازد.
به گزارش روابط عمومی بنیاد سینمایی فارابی و 
بر اساس اعلام گروه سازنده فیلم سینمایی »معجزه 
پروین«، بهزاد عبدی به عنوان آهنگســاز این اثر 

سینمایی معرفی شد.
این هنرمند پیش از این، سیمرغ بلورین بهترین 
موســیقی متن را بــرای دو فیلــم »آل« و »مزار 
شریف« در دوره های بیست و هشتم و سی و سوم 
و دیپلم افتخار بهترین موسیقی متن را برای فیلم 
»علفزار« در چهلمین جشــنواره فیلم فجر کسب 

کرده است.
»معجزه پروین«، داستان زندگی پروین اعتصامی 
بانوی شــاعر ایرانی به نویســندگی و کارگردانی 
محمدرضــا ورزی و تهیه کنندگــی محمدرضــا 
شریفی نیا است که امسال در بخش سودای سیمرغ 

چهل و دومین جشنواره فیلم فجر حضور دارد.

بازیگــر نقش ســبحان در »ترور« کــه یکی از 
شخصیت های محوری این سریال با موضوع ترور 
نافرجام حاج قاسم ســلیمانی محسوب می شود، 
در ارتباط با خلق شــخصیت های جذاب، یکی از 
مخرب ترین برخوردها با آثار قهرمان محور را خلق 
شــخصیت های قهرمان محوری می داند که دور از 

دسترس شده اند.
شــهرام ابراهیمی در گفت وگویی با ایسنا درباره 
خلق شــخصیت های جذاب در سریال ها و اینکه 
بتوانیم شــخصیت ها و قهرمانان ملی مــان را به 
گونه ای نشان دهیم که سال ها بعد هم بتواند برای 
نسل های آینده جذاب باشد، می گوید: باید بپذیریم 
که کشــور ما در سفر از ادبیات به هنرهای سمعی 
و بصری کمــی از قافله قهرمان پروری عقب مانده 
است، بخشی از آن به خاطر اهمیت بیش از اندازه 
سازندگان آثار به بخش سرگرمی است؛ البته که باز 
هم منافاتی با اصل مطلب ندارد و شــاید توجیهی 

بیش نیست.
آثار مخرب دور از دسترس بودن قهرمان و 

نسبت دادن خلقیات ماورایی
این بازیگر معتقد اســت: یکــی از مخرب ترین 
برخوردها بــا آثار قهرمان محور، بــه نحوه روایت 
قهرمانان برای نســل حاضر برمی گــردد، دور از 
دسترس کردن قهرمان و نســبت دادن خلقیات 
ماورایی، جایگاه قهرمان را به الگوی اسطوره تغییر 
می دهــد و باورپذیری آن را ســخت می کند. در 
مجموعه »ترور«، کارگردان اثر بسیار تلاش می کرد 
ابعاد انسانی شخصیت ها و ارتباط آنها در کنار مدد 
به قصه و روایت، به باورپذیری تمام شخصیت های 
حاضر و غایــب کمک کند و مخاطــب را درگیر 

همذات پنداری کند.
از بازی در سریالی روسی تا پیشنهاد برای 

بازی در »ترور«
ابراهیمی درباره حضورش در سریال »ترور« که 
به باور خود غیرقابل وصف است، درباره اینکه مدت 
زیادی است در زمینه کارگردانی فعالیت می کند و 
بعد از مدت ها دوبــاره به بازیگری آن هم با نقش 
اصلی بازگشته، توضیح می دهد: پاسخ این پرسش 
در واژه ی انتخاب خلاصه می شــود. همیشه گمان 
می کردم ما هســتیم که انتخاب می کنیم در چه 
زمینه ای فعالیت کنیم ولی مقتضیات و شــرایط 
به من آموخت که گاهی زمینه ها هستند که برای 

حضور، شــما را انتخاب می کنند. من تحصیلات 
دوره ی کارشناســی ام بازیگری تئاتر است و مانند 
انبوهــی از علاقه مندان ســینما بــه امید حضور 
در جلوی دوربین راهی دانشــگاه شدم اما بعد از 
حضور در پشت صحنه ی چندین فیلم و سریال به 
کارگردانی علاقه مند شدم، تحصیلات دوره ارشد را 
هم در زمینه کارگردانی به پایان رساندم و تمرکز 
اصلی خودم را در حیطه کارگردانی و تهیه کنندگی 
گذاشــتم تا اینکه بازی در ســریالی روسی به من 
پیشــنهاد شد، با توجه به شــرایط بین المللی اثر 
پذیرفتــم و هنگام حضــور در آن اثر بود که آقای 
تقیانی پور با من برای بازی در سریال »ترور« تماس 

گرفتند.
به پیشنهاد کارگردان آمدم

وی همچنین دربــاره ارتباطش بــا کارگردان 
»ترور« یادآور می شــود: ارتباط کاری ما به حدود 
یک دهه قبل برمی گشــت و در این فاصله از دور 
شــاهد کارهای آقای تقیانی پور بــودم؛ کارگردان 
تئاتر خلاق، موفق و کارگردان سینما و تلویزیونی 
که بازی را خوب می شناســد و به مخاطب احترام 
می گذارد. در نتیجه حضــور در فضای بازیگری و 
پیشنهاد از طرف کارگردانی با سبقه ی قابل احترام 
بــه نظرم کافی بود که افتخار حضور در این پروژه 

را داشته باشم.
امنیت تاجی است بر سر کشورها/شخصیت 

سبحان بر اساس واقعیت است
او کــه یکی از نقش های محوری را در ســریال 
»ترور«  ایفا می کند، درباره کاراکتر سبحان مبنی 
بر اینکه چقدر مابه ازای بیرونی دارد و با این قهرمان 
ارتباط برقرار کرده اســت و همچنین ارتباطش با 
شهید سلیمانی در قصه می گوید: سلامتی تاجی 
اســت بر ســر انســان ها که فقط بیماران آن را 
می بینند، با تعمیم این تعبیر به امنیت، به جرأت 
می توانــم بگویم امنیت هم تاجی اســت بر ســر 
کشورها که کشورهای ناامن آن را می بینند و به این 
خاطر است که امثال سبحان که سازندگان این تاج 
پرارزش هستند در میانه ی امنیت علی رغم حضور 
همیشگی، دیده نمی شوند ولی تجربه ی حضور من 
در این اثر که همانطور که مســتحضرید بر اساس 
واقعیت اســت، باعث شد من احوالات، استرس ها، 
نگرانی ها و دلشوره های این سربازان امنیت را ولو 

در مدت زمانی کوتاه زندگی کنم.  

بازیگر نقش سبحان در »ترور«:

حضورم در »ترور« قابل وصف نبود

حمــام های تاریخی و قدیمی بابل که تا اواخر دهه 
۷۰ شمسی پر رونق بود این روزها حال خوشی ندارد 
و چرک فرســودگی و تخریب بر پیکــر این بناهای 
تاریخی جا خوش کرد و تعــدادی از آنها اکنون فرو 
ریخت و مابقی نیز در آســتانه فروپاشی است که در 
این بین سرمایه گذاران هم رغبتی برای اجرای طرح 
های اقتصادی در قالب طرح های کوتاه و میان مدت 

باهدف احیا و جذب گردشگر ندارند.
به گــزارش ایرنا، حمام های عمومی و تاریخی بابل 
که در ۳۰ ســال گذشــته بســیار پر رونق بود و در 
دورترین روســتاهای این شهرستان فعال بودند با بی 
مهــری اهالی محل یکی پس از دیگری از گردونه هر 
گونه فعالیت خارج و تعداد قابل توجهی از این بناها به 

طور کلی تخریب شد.
حمام هــای تاریخی که با ســبک معماری خاص 
دوران صفویــه و قاجار فعال بودنــد از اواخر دهه ۷۰ 
با رونق حمام های خصوصی منازل مســکونی از مدار 
مصرف خارج شد و قفلی که بر این حمام ها زده شد 

دیگر باز نشد تا سازه های آنها فرو ریخت.
حمام تاریخی میرزا یوسف بابل به همراه حمام های 
تاریخی شیردارکلا، مرزی کلا، روشن آباد، بالف کلا، 
قرآن تالار به همراه صدها حمام قدیمی بابل که در ۶ 
بخش، هفت شهر و بیش از ۶۰۰ روستای بابل فعالیت 
داشتند بعد از تعطیلی آنها حتی یک حمام بازسازی و 
مرمت نشد. امروز دوستداران میراث فرهنگی حسرت 
این فرصت از دســت رفته را می خورند و پیگیرند تا 
دست کم حمام های نیمه تخریب شده باقی بماند تا 
بخشی از هویت اجتماعی و تاریخی مردم برای نسل 

آینده حفظ شود.

برخی از این حمام های تاریخی که با معماری خاص 
در زیر زمین بنا شــده بود هماننــد حمام عمومی و 
تاریخی شــیردارکلا و رییس کلای بابلکنار به شکل 
کامل تخریب و بر روی آن مغازه و پارک احداث شد. 
صاحبنظران و دوستداران میراثی بر این باور هستند 
این بناها می توانست با کاربری های مختلف فعالیت 
داشته باشــد و برای اهالی محل بسیار خاطره انگیز 

باشد.
آنها معتقد هستند در روستاها این بنا می توانست با 
همکاری دهیاران و شوراهای هر روستا به موزه تبدیل 
شود و عکس ها و مستندات تاریخی این روستاها در 
این موزه با مدیریت دهیاری دایر شود. به عنوان نمونه 
در این موزه ها قدیمی ترین عکس های اهالی محل یا 
عکس های قدیمی که به سفرهای زیارتی رفته بودند 
در کنار مشــاهیر و مفاخر برجسته روستا یا هر سند 

ارزشمند دیگر قابل جمع آوری بود.
حمام تاریخی میرزا یوســف بابل یکــی از خاطره 
انگیز ترین حمام عمومی و تاریخی شهرســتان بابل 
اســت که در وسط شــهر بابل در محله ای به نام سر 
حمام دایر اســت که این بنا هــم در معرض تخریب 
کامل قرار دارد. این حمام در تاریخ ۱۹ مهر ۱۳۷۸ با 
شماره ۲۴۷۵ در فهرست آثار ملی ثبت شد و باوجود 
ثبت این اثر تاریخی وقفی، این روزها بابلی ها شــاهد 
فروپاشی کامل یکی از خاطره انگیزترین آثار تاریخی 

شهر خود هستند.
پنج دانگ از حمام تاریخی میرزا یوسف بابل وقفی 
و در تملک اداره اوقاف و امور خیریه بابل و یک دانگ 
آن ملکی اســت که نزدیک به یکصد سال در اجاره و 
تملک محمد حســن ولی پور و اجداد آن است. حال 

این بنای تاریخی که در عصر فتحعلی شــاه قاجار در 
ســال ۱۲۱۶ قمری احداث شد، بعد از سالها خاطره 
انگیزی برای بابلی ها به روزهای آخر عمر خود نزدیک 

شده است.
حمام موزه شود

دوســتدار میراث فرهنگی در گفــت گو با خبرنگار 
ایرنا بیان داشــت: حمام های تاریخی باقی مانده در 
روستاها می تواند به عنوان موزه محله فعالیت داشته 
باشد. مریم باقری اظهار داشــت: راه اندازی موزه در 
روســتاها برای اهالی همان محل و گردشگران بسیار 

جذاب خواهد بود.
وی با ذکــر این مطلب که در این مــوزه می توان 
تمامی اســناد تاریخی همانند عکــس های قدیمی، 
معرفی نخبگان و بزرگان روســتا بــه همراه اولین ها 
همانند اولین معلم، دانشجو، کارمند، نظامی و موارد 

دیگر در این موزه جمع آوری شود.

سرمایه گذار حمام نمی رود

وضعیت تولید و مراحل فنی فیلم های راه یافته به بخش سودای 
ســیمرغ جشنواره فجر این پرســش را به همراه دارد که آیا برای 

سومین سال پیاپی سیمرغ مردمی از جشنواره حذف می شود؟
به گزارش ایسنا، آخرین باری که در جشنواره فیلم فجر، جایزه 
ســیمرغ مردمی اهدا شــد، ســال ۱۳۹۹ بود که فیلم »ابلق« به 
کارگردانی نرگس آبیار جایزه بهترین فیلم از نگاه تماشــاگران را 
دریافت کرد؛ جایزه ای که البته کم حاشیه نبود و برخی سینماگران 
معتقد بودند بخاطر اختلال در سیستم رأی گیری آنلاین، وجاهت و 

اعتبار این جایزه باارزش کم شد.
اما جشنواره فجر بعد از آن هم برای دو سال پیاپی شاهد حذف 
سیمرغ مردمی شد. در سال ۱۴۰۰ و در چهلمین دوره جشنواره 
فیلم فجر، تاکید و تلاش دست اندکاران جشنواره بر انجام رأی گیری 
مردمی بود ولی در میانه های راه اعتراض برخی تهیه کننده ها شروع 
شد، چرا که تاکید داشتند یک مهندسی آراء به نفع یک فیلم در 

حال رخ دادن است.  
در نهایت پس از تشکیل یک کمیته و یک روز مانده به اختتامیه، 
دبیر جشنواره از حذف سیمرغ مردمی به دلیل برخی ابهامات خبر 

داد.  
سال ۱۴۰۱ و در چهل و یکمین جشنواره فیلم فجر نیز برخلاف 
پیش بینی ها شــرایط آماده سازی آثار، جشنواره را به سمت حذف 

این جایزه مهم برد.  
مجتبی امینی - دبیر جشــنواره - پیش از شروع این رویداد در 
نشســت خبری خود تلویحا از حذف ســیمرغ مردمی خبر داد و 
در توضیح چرایی آن گفت: برخی فیلم ســازان درخواســت زمان 
بیشتری برای آماده کردن آثار خود دارند و ما موضوع این دوستان 
را درک کردیم وگرنه یک ماه قبل می توانستیم ۲۰ اثر را انتخاب 
کنیم و درگیر کیفیت نشویم ولی امسال ۶ فیلم با پروداکشن بزرگ 

داریم به همین دلیل صبر کردیم و با توجه به ترافیک استودیوها 
همراهی کردیم. با این حال یکسری آثار از نیمه های جشنواره به 
ناوگان اکران اضافه می شــوند، بنابراین این  موارد شرایط را برای 

برقراری عدالت در بخش آرای مردمی فراهم نمی کند.
و حالا که به دوره چهل و دوم نزدیک می شــویم پیگیری های 
ایســنا از برخی صاحبان فیلم ها نشان می دهد که گفته های سال 
قبــل امینی برای امســال هم می تواند تکرار شــود چون به نظر 
می رســد حدود چهار تا پنج فیلم در روزهای ابتدایی جشــنواره 
برای پخش در سینماهای مردمی آماده نمی شوند و در حال حاضر 
فیلم هایی از بخش سودای ســیمرغ همچنان در روزهای پایانی 
فیلمبرداری یا مراحل سنگین پســت پروداکشن هستند و برای 
برخی دســت اندرکاران جشنواره هم این تردید وجود دارد که این 

فیلم ها در موعد مقرر به جدول نمایش مردمی برسند.  
البته برخــی این پیش بینــی را هم دارند که شــاید با حذف 
فیلم هایی که با تاخیر به جشــنواره می رســند یا محدود کردن 
بــازه زمانی رأی گیری تمهیدی برای انتخاب بهترین فیلم از نگاه 

تماشاگران درنظر گرفته شود.  
در این زمینه هنوز اطلاع رسانی رسمی انجام نشده، هرچند دبیر 
جشنواره ۶ روز قبل در یک مصاحبه تلویزیونی اطلاع رسانی درباره 

سیمرغ مردمی را به روزهای آینده موکول کرده بود.

سرنوشت سیمرغ مردمی جشنواره فجر پس از ۲ سال حذف چه می شود؟
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رییس کمیته حمایت از فلسطین:

رژیم صهیونیستی اعتقادی به 
حقوق بشر ندارد

رییــس کمیتــه حمایــت از انقاب اســامی 
مردم فلســطین با اشــاره به جنایات انجام شده 
توســط رژیم صهیونیســتی در غزه، گفت: رژیم 
صهیونیســتی و هم پیمانانش نشــان داند که نه 
اعتقادی به حقوق بشــر دارند و نه به تصمیمات 

هستند. پایبند  المللی  بین  مجامع 
به گزارش ایرنا، حجت الاســام والمســلمین 
»محمد حسن اختری« روز دوشنبه در همایش 
»طوفان الاقصی« که در جزیره کیش برگزار شد، 
اظهار کرد: دولت هایی که امروز به پشــتیبانی از 
رژیم صهیونیســتی می پردازند، در جنایات غزه 
شریک جرم هســتند و تاریخ هیچوقت این ننگ 

را فراموش نخواهد کرد.
وی عملیــات »طوفــان الاقصــی« را حقیقتی 
انکار ناپذیر دانســت و افزود: ایــن عملیات حق 
مشروع مردم فلسطین بود و هیچکس نباید آنان 

را برای دفاع از خاک خود مقصر جلوه دهد.
رییس کمیته حمایت از انقاب اســامی مردم 
فلســطین با تاکید بر اینکه استقامت مردم غزه 
ســتودنی است، بیان کرد: در حوادث اخیر بیش 
از یک هزار نظامی رژیم صهیونیستی با مقاومت 
مردم غزه نابود شــدند کــه 250 نفر از آنان از 

بودند. ارشد نظامی  مقامات 
وی ادامه داد: ضربه هــای مهلکی به تجهیزات 
جنگی رژیم صهیونیســتی وارد شده که آنان از 

ترس رسوا شدن، از بیان آن ها عاجز هستند.
حجت الاسام والمســلمین » اختری« جریان 
مقاومــت را حاصل تفکر و اندیشــه ســلیمانی 
عنوان کرد و گفت: مقاومت با این اندیشــه روز 
به روز قوی تر شــد و امــروز در برابر قوی ترین 

ارتش های جهان قد علم کرده است.

ساخت مدرسه روستای شیهولی 
در جاسک

تفاهم نامه ساخت مدرسه 2 کاسه در روستای 
شــیهولی بخش لیردف شهرستان جاسک امضاء 

شد.
مهدی باوقار زعیمی مدیرکل نوســازی، توسعه 
و تجهیز مــدارس هرمزگان گفت: با مشــارکت 
قــرارگاه امــام رضا )ع( مدرســه 2 کاســه در 
روستای شیهولی در لیردف جاسک با اعتبار یک 

میلیارد و 500 میلیون تومان ساخته می شود.
او گفــت: با بهره برداری از این مدرســه با زیر 
بنــای ۱0۱ مترمربع، 50 دانــش آموز از فضای 

آموزشی ایمن و استاندارد برخوردار می شوند.

گلایه شهروندان از راه نا ایمن در 
بخش مهران

نبود خط کشــی در یکــی از محور های بخش 
مهــران شهرســتان بندرلنگــه موجــب گایه 
شهروندان شده اســت.نبود خط کشی در محور  
دژگان به پدُل بخش مهران شهرستان بندرلنگه 
ایجاد  رانندگان  و  برای شــهروندان  مشــکاتی 
کرده اســت.وطن خواه رئیــس اداره راهداری و 
حمل و نقل جاده ایی شهرستان بندرلنگه گفت: 
در حال حاضر با توجه به در دســت اقدام بودن 
روکش آســفالت محــور دژگان به پـُـدل امکان 
خط کشــی وجود ندارد.او گفت: به محض اتمام 
عملیــات روکش تــا یک ماه آینده خط کشــی 

انجام خواهد شد.

بندر بونجی جاسک در یک قدمی 
بهره برداری

بندر بونجی جاســک به عنوان بندر پشــتیان 
منطقــه نفتی کــوه مبارک آمــاده بهره برداری 

است.
بنادر  حمیدرضا محمدحســینی تختــی مدیر 
و دریانوردی شــهید باهنر و شــرق هرمزگان با 
اشــاره به پایــان عملیات اجرایی بنــدر بونجی 
گفت: این بنــدر به دکل و تجهیزات مخابراتی و 

رادیویی مجهز شده و آماده بهره برداری است.
اوافزود: الحاق تجهیزات مخابراتی، شــبکه برق 
رســانی، جایگاه دوطبقه، احداث دکل مخابراتی 
خود ایســتال به طول ۱۸ متر و محوطه ســازی 
از سری اقدامات انجام شده در این بندر است. 

مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق 
هرمزگان گفت: ســاخت این بندر در راســتای 
سیاســت گذاری های دولــت مبنی بر توســعه و 
اســتفاده حداکثری از اقتصاد دریابرد به عنوان 
نیــروی محرکه نقــش مهمی در پشــتیبانی از 

منطقه نفتی کوه مبارک دارد.

جمع آوری بیش از ۸ میلیارد 
تومان زکات در پارسیان

از ابتدای امســال مردم پارســیان ۸ میلیارد و 
۹00 میلیون تومان زکات پرداخت کرده اند.

محمود مصلح رئیس کمیته امداد شهرســتان 
پارســیان گفت: از ابتدای امسال مردم و خیران 
پارسیانی ۸ میلیارد و ۹00 میلیون تومان زکات 

خود را به کمیته امداد پرداخت کردند.
او افــزود: از این میزان یــک میلیارد و ۸00 
نیازمندان  امــور معیشــتی  میلیــون تومان در 
و هفــت میلیــارد و ۱00 میلیــون تومــان در 
پروژه هــای عمرانــی از جمله کمــک به احداث 
مدرســه، اورژانس جاده ای، موکب هزینه شده 

است.

خبر

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب: 

بیش از ۲ هزار انشعاب 
غیرمجاز آب و فاضلاب در 

هرمزگان شناسایی شد 
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب هرمزگان 
گفت: آبفا از ابتدای امســال تاکنون 2 هزار 
و 2۴۳ فقره انشــعاب غیرمجــاز در مناطق 

مختلف استان را شناسایی کرده است. 
بــه گزارش روابــط عمومی شــرکت آب 
حمزه پور  عبدالحمید  هرمــزگان،  وفاضاب 
روز سه شــنبه در تشــریح جزئیات این خبر 
افــزود: از ایــن تعداد یکهــزار و ۴۱۶ فقره 
انشعاب به صورت قانونی مجازسازی و ۸2۷ 

نیز جمع آوری شد. انشعاب غیرقانونی 
وی با بیان اینکه اســتفاده از انشعاب های 
غیرمجــاز آب، برق، تلفــن، فاضاب و گاز 
طبــق قانون تخلف اســت و افــراد متخلف 
جریمه و با آن ها برخورد می شود، بیان کرد: 
انشــعاب های غیرمجاز یکــی از اصلی ترین 
معضات و مشــکات شرکت آب و فاضاب 
اســت که عاوه بر افزایش بی رویه مصرف، 
سبب بروز خســارت هایی به شبکه توزیع و 
تاسیســات آبرسانی می شود و از سوی دیگر 

نیز هدر رفت آب را به همراه دارد.
مدیرعامــل آبفا هرمزگامــن تصریح کرد: 
بیشتر انشــعاب های غیرمجاز شناسایی شده 
که تعداد آن حدود 2 هزار انشعاب بوده، در 
بخش خانگی مورد استفاده قرار می گرفت.

انشــعاب های  میزان  بالاترین  حمزه پــور، 
کشف شده را با رقم یکهزار و ۱۷۹ فقره در 
شهرستان بندرعباس ذکر کرد که با جدیت 
و اکیپ های بیشتر، انشعاب های غیرمجاز را 

رصد و شناسایی خواهد شد.
وی همچنین هشــدار داد که انشعاب های 
غیرمجــاز به دلیل نداشــتن کنتور، مصرف 
کنترل نشــده دارند که باعث می شــود آب 
زیــادی هدر بــرود و حق دیگر مشــترکان 

ضایع شود.
این مســوول در پایان، خواستار همکاری 
مــردم در معرفــی انشــعاب های غیرمجاز 
شد و گفت: مشــارکت مردم در این زمینه 
می توانــد جلوی هــدر رفت منابــع آبی را 
گرفته و فرصتی برای خدمات رســانی بهتر 

به شهروندان فراهم آورد.
گفتنی اســت، شــهروندان در هر ساعت 
با شــماره گیری  از شــبانه روز می تواننــد 
تلفــن ۱22، دفتر ارتباط با مشــتریان آبفا 
هرمــزگان را در جریان انشــعابات غیرمجاز 

قرار دهند.

بیش از ۱۳۰ میلیارد ریال 
اعتبار خرید تجهیزات 
هنرستانی به هرمزگان 

اختصاص یافت
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
هرمــزگان گفت: بیش از ۱۳0 میلیارد ریال 
اعتبار در بودجه امسال )۱۴02( برای تامین 
و خرید تجهیزات هنرستان های این استان 
از سوی ســازمان نوســازی مدارس کشور 

اختصاص یافته است.
مهدی باوقــار زعیمی روز سه شــنبه در 
گفت و گــوی اختصاصــی با ایرنــا افزود: 
درحال حاضر بخش قابل توجهی از اقام و 
تجهیزات هنرستانی خریداری و به آموزش 
و پرورش هرمزگان برای تجهیز هنرستان ها 

تحویل شده است.
وی با اشــاره به اینکه ســهم خوبی برای 
تجهیزات هنرستان ها به هرمزگان اختصاص 
یافته است، بیان کرد: این اقدام با نگاه ویژه 
رییس ســازمان نوســازی مدارس کشور و 
قولی که این ایشــان مهرماه امسال در آیین 
گلریزان احداث و تجهیز فضاهای آموزشــی 
این اســتان در بحث تجهیز هنرســتان ها 

داشت، انجام شده است.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
هرمزگان اظهار کرد: باتوجه به سیاست های 
دولت مردمی در حوزه بحث هنرستان های 
جوار صنایع، افتتاح هنرســتان دخترانه ۱2 
کاسه »سام« در بسته سفر رییس جمهور 
به اســتان در شهر بندرعباس داریم که این 
فضــای آموزشــی افزون بر یکهــزار و ۶00 
مترمربع زیربنا دارد و تجهیزات هنرســتانی 
این فضای آموزشــی نیز باتوجه به سرفصل 
رشته های مدرسه به صورت ۱00 درصد در 

دستور خرید قرار داده شده است.
به گزارش ایرنا، 2۸ هنرستان جدید جوار 
کارگاهی از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون، 
به ظرفیت مجموعه هنرســتان های استان 
هرمزگان اضافه شــد که صنایع مربوط در 
آموزش هنرســتانی با آمــوزش و پرورش 

همکاری خواهند کرد.

دبیر شورای عالی صنایع دریایی کشور 
با اشــاره به سیاســت های کلی اباغی 
اقتصاد دریامحــور از جانب رهبرمعظم 
کشتی ســازی  مجتمع  گفــت:  انقاب 
)ایزوایکو(  ایــران  فراســاحل  و صنایع 
بزرگترین صنعت دریایی کشــور و امید 
ما برای ایجاد نقطــه عطفی در اقتصاد 
دریا محور بوده و بایــد از همین نقطه 
تمدن جدید دریایی ایران را رقم بزنیم.

به گــزارش ارتباطات و اموربین الملل 
ایزوایکــو، محمد مهدی ســالاری روز 
سه شــنبه در جریان بازدید از مجتمع 
کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران و 
نشست مشترک با مدیرعامل، معاونان و 
مدیران ایــن مجتمع افزود: لازمه  اینکه 
بتوانیــم در دریاها حرفــی برای گفتن 
داشته باشــیم، حضور در دریاها است و 
لازمه  حضور در دریا، نیز دارا بودن توان 

صنعت دریایی قوی است.
وی بیــان کرد: این زیرســاخت و این 
زمینــه در ایزوایکو فراهم اســت و این 
مجتمع تجربه متراکم پنج دهه فعالیت 
صنایع دریایی را دارد و ما با اتکا به این 
تجربه و زیرساختی که در این مجموعه 
فراهم شــده اســت، بایــد برنامه ریزی 
کنیــم که اتفاقات بزرگــی را در زمینه 
در  فراساحل  و همچنین  شناورســازی 

دریاها را رقم بزنیم.
دبیــر شــورای عالی صنایــع دریایی 
کشــور با اشاره به بهره گیری ایزوایکو از 
قوانین و امکانات منطقه ویژه اقتصادی 
اظهارکــرد: ایزوایکو، یــک منطقه ویژه 
اقتصادی هست که ظرفیت بسیار بالایی 
برای ایجاد و رشــد صدها کسب و کار 

صنعت دریایی کوچــک و بزرگ را دارا 
بــوده و می تواند یک خوشــه صنعتی 
دریایی را در خود شکل دهد؛ امیدواریم 
بتوانیــم این مجموعه را بــه بزرگترین 
پــارک صنایع و علــوم و فن آوری امور 
دریایی تبدیل کنیــم و از همین نقطه، 
تمدن جدید دریایی ایران را رقم بزنیم.

مدیرعامل شــرکت ملی نفتکش ایران 
نیز در ایــن بازدید گفت: در راســتای 
تحقق سیاســت های دریا محور امکانات 
بسیار گسترده ای در ایزوایکو وجود دارد 
که باید بهتر مورد استفاده قرار گیرند و 
مســتلزم این موضوع این است که یک 
کســب و کار همه جانبه بــرای این کار 
طراحی شــود و با توجه به مدل کسب 
و کار بازارکار، تامین مالی، ســودآوری 
مجموعــه، ابعاد فنــی و حتی همکاری 
با شــرکت هایی همچون شــرکت ملی 
نفتکــش ایران و کشــتیرانی جمهوری 
اســامی ایران در این کسب و کار دیده 
شــود.علیرضا علی احمــدی ادامه داد: 
همان طور که ایزوایکو روند روبه رشدی 
را ســپری می کند، باید تاش بیشتری 
شــود تا نام و نشان آن به گونه ای باشد 
که شرکت های مرتبط با صنعت دریایی 
تمام سفارش های خود را اعم از ساخت 
و تعمیرات به ایــن مجتمع و به داخل 
بســپارند؛ در همین راســتا و درجهت 
بهره بــرداری هرچه بیشــتر از آنچه که 
درحال حاضــر وجــود دارد، یک خط 
اعتباری ویژه برای ایــن مجموعه لازم 
است و دولت جمهوری اسامی ایران و 
صندوق توسعه ملی بانک مرکزی بتوانند 
در این خصوص به صنعت دریایی کشور 

یاری موثر و مفید برسانند.
خلیج فــارس  طریــق  از  ایزوایکــو 
به آب هــای بیــن المللــی و از طریق 
بندرعباس با استفاده از راه های زمینی، 
ریلی و راه های هوایــی به اقصی نقاط 

دنیا دسترسی دارد.
حوزه فعالیتی ایزوایکو به دلیل نزدیکی 
با بنادر شهید رجایی و شهید باهنر که 
بیشترین واردات و صادرات کشور از این 
بنادر انجام می شود همانند یک گلوگاه 
راهبــردی تلقی می شــود و باتوجه به 
تردد هزاران شــناور به صورت سالیانه 
در خلیج فارس می تواند عاوه بر کمک 
به ساخت انواع شــناورها، کمک شایان 
توجهی در جهت تعمیرات شــناورهای 

مختلف انجام دهد.
ایزوایکــو طی این ســال ها با طراحی 
و ســاخت ســکوهای نفت و گاز نقش 
خود را در کشــور به اثبات رســانده؛ تا 
جایی که امــروز به عنــوان بزرگ ترین 
دریایی در کشــور  زیرســاخت صنایع 
شــناخته می شــود و هم اکنون با دارا 
بودن سیستم های مختلف از آب گیری و 
به آب اندازی، توانایی ساخت و تعمیرات 

هر نوع شناوری در دنیا را دارد.
از شــرکت ملی  ایزوایکو  پشــتیبانی 
نفتکش ایران نقشــی اساسی در تداوم 
جریان صــادرات نفــت و فراورده های 
نفتی و بــه تبعه آن دراقتصاد کشــور 

داشته است.

دبیرشورای عالی صنایع دریایی:

ایزوایکو در حوزه اقتصاد دریامحور کارهای بزرگ انجام دهد

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

کاهش ۱۲ درصدی فوت ناشی از خودکشی در هرمزگان
معاون دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان اعام کرد: فوت ناشــی از خودکشی در استان هرمزگان ۱2 

درصد کاهش یافته است.
به گزارش خبرگزاری مهر، در راســتای اجرای برنامه های ســامت محور حوزه بهداشــت و ســند 
پیشــگیری از آسیب های اجتماعی، کارگروه پیشگیری از خودکشی در دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
با حضور رئیس دانشــگاه علوم پزشکی، معاون بهداشتی دانشــگاه و جمعی از نمایندگان دستگاه های 

اجرایی و ادارات برگزار شــد.در این جلســه ابتدا معاونت بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان، 
گزارشــی از وضعیت اقدام و فوت ناشــی از خودکشــی و مداخات لازم در این ارتباط را ارائه و اظهار 
کرد: با اقدامات موثر دســتگاه ها در زمینه خودکشی در راســتای سند پیشگیری از خودکشی، گزارش 
دهی و مداخات بهبود یافته و فوت ناشــی از خودکشــی نسبت به مدت مشــابه سال قبل ۱2 درصد 

یافته است. کاهش 

اجاس روســای دانشــگاههای پیام نور کشور از به 
میزبانی دانشــگاه پیام نور هرمزگان در بندرعباس آغاز 

شد.
به گزارش خبرگزاری فــارس از بندرعباس، اجاس 
روسای دانشــگاههای پیام نور سراســر کشور از صبح 
امروز با حضور علی علم الهدی مشــاور رییس دانشگاه 

پیام نور کشور در بندرعباس آغاز شده است.
این چهارمین اجاس روسای اســتانی دانشگاههای 

پیام نور کشور است.
حجت الاســام دکتر سید محمود نبوی مسؤول نهاد 
رهبری در دانشگاه پیام نور نیز در ابتدای این اجاسیه 
با اشــاره به نقش و جایگاه دانشگاه پیام نور در توسعه 
آموزش عالی در کشــور، ایجــاد امکان فرصت تحصیل 
برای نســل جوان کشور را از دســتاوردهای ارزشمند 
انقاب اســامی خواند و رشــد آگاهی در جامعه را به 

عنوان یکی از مولفه های توســعه پایدار خواند و افزود: 
به برکت انقاب اسامی شاهد تحولات بزرگ علمی در 

کشور هستیم.
وی به وجــود عنصر خودباوری در نســل جوان این 
کشور اشاره و خاطرنشــان کرد: فرصت های فراوانی با 
اتکای به نســل جوان فرهیخته این کشــور پیش روی 
جامعه ما اســت و دانشگاه پیام نور در این عرصه نقش 

مهم و جدی ایفا می کند.
مســؤول نهاد رهبری در دانشــگاه پیام نور، اولویت 
همه روسای دانشگاهها را در کنار رشد علمی، توجه به 
دغدغه های دینی برشــمرد و تاش برای رفع شبهات 
را از اصلی ترین وظایف روسا و اساتید دانشگاه پیام نور 
دانست و بیان داشت: جهاد تبیین در محیط دانشگاهی 
از اهمیــت فراوانی برخوردار اســت و برگزاری چنین 
برنامه هایی را برای روشــن ســاختن افکار دانشجویان 

مد نظر قرار دهید.
حجت الاسام نبوی تصریح کرد: دشمن پی به قدرت 
ولایت فقیه در جامعه اسامی برده و سعی دارد تا رابطه 
میان مردم و رهبری را خدشه دار کنند و باید بدانیم که 
نباید دست از دامان رهبری برداریم و همواره نگاهمان 
به فرامین ایشان و روشنگری هایشان در زمینه مسائل 
مختلف باشــد و از پرداختن به حواشــی پرهیز کرده و 
افراد توانمند، نخبه و متعهد را در راس امور قرار دهیم 
و انتخابات یکی از صحنــه های مهم ایفای این ولایت 

مداری و شایسته سالاری است.
منصور فرهادی رییس دانشگاه پیام نور هرمزگان نیز 
در ابتدای این اجاسیه، گزارش جامعی از ظرفیت های 
این دانشــگاه در هرمزگان ارائه و نیز پیشنهاداتی را به 
منظور ارتقای ظرفیت های این دانشگاه در عرصه های 

مختلف ارائه کرد.

آغاز اجلاس روسای دانشگاههای پیام نور کشور در بندرعباس

نماینــده ولی فقیه در اســتان هرمزگان بــا تاکید بر 
اینکه تولید محتوا متناســب با مصوبات شورای فرهنگ 
عمومی در دستور کار اعضای شورا باشد گفت: فرهنگ 

و معیشت مردم جزیره هرمز در اولویت باشد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم از بندرعباس، هفتاد و 
ســومین جلسه شورای فرهنگ عمومی استان هرمزگان 
بــا حضور نماینده ولــی فقیه در اســتان و امام جمعه 
بندرعباس، اســتاندار هرمزگان، رئیس کل دادگستری 
هرمزگان در ســالن دانشــگاه آزاد جزیره هرمز برگزار 
شــد. حجت الاسام و المســلمین محمد عبادی زاده در 
این جلســه  که  با حضور اعضای این شــورای در سالن 

اجتماعات دانشــگاه آزاد اســامی جزیره هرمز برگزار 
شــد، ضمن تبریــک ماه رجب و ولادت امــام باقر )ع( 
اظهار کرد: تمام اعضای جلســه باید شخصا در جلسات 
شــورای فرهنگ عمومی حضور داشــته باشند و حضور 
معاون یــا مدیران میانی ادارت در جلســات شــورای 

پذیرش است. فرهنگ عمومی غیرقابل 
وی بــا ذکر این نکته که جلســات شــورای فرهنگ 
عمومی باید متناسب با چالش های فرهنگی و اجتماعی 
هرمــزگان برگزار شــود، تصریح کرد: شــورای فرهنگ 
عمومــی دارای کارکردهــای بســیار والایی اســت که 

می تواند در تمام حوزه ها و بخش ها اثرگذار باشــد.

نماینــده ولــی فقیه در هرمــزگان، ضمــن تاکید بر 
لزوم تولید محتوا توســط اعضای این شــورا متناسب با 
مصوبات و اهداف ترســیم شده، بیان کرد: دستگاه های 
اجرایــی مصوبات شــورای فرهنگ عمومــی را جدی 
بگیرند تا خدای ناکرده در آینده با دستگاه های نظارتی 

با چالش روبرو نشوند.
 عبادی زاده عنوان کرد: بــا توجه به تاکید مقام معظم 
رهبــری در خصوص توجه به جزیره هرمز که به جزیره 
شهدا نامگذاری شده است، تاش ما را مضاعف می کند 
که در زمینه فرهنگی و معیشت مردم را در اولویت قرار 

داده و نســبت به رفع مشکات آنها اقدام کنیم.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان: 
فرهنگ و معیشت مردم جزیره هرمز در اولویت باشد

مدیــرکل بنــادر و دریانوردی هرمــزگان از افتتاح و 
بهره برداری از بندر چندمنظوره بوموســی به ارزش سه 
هزار و 2۱0 میلیارد ریال اعتبار در دومین دور سفرهای 

استانی رییس جمهور خبر داد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم از بندرعباس، حسین 
عباس نژاد از افتتــاح و بهره برداری از بندر چندمنظوره 
ابوموسی به ارزش سه هزار و 2۱0 میلیارد ریال اعتبار 
در دومین دور ســفرهای استانی رئیس جمهور خبرداد 
و اظهار داشــت: بندر چندمنظوره بوموســی شــامل 
ســاختمان مرجع دریایی، کریدور مســافری، اسکله ها 

و دیــوار پیرامونی یکی از طرح های شــاخص و آماده 
بهره برداری در دومین دور سفر رییس جمهوری است.  
وی افــزود: این طرح مردم محور با رویکرد اشــتغال 
پایدار، توســعه بنادر کوچک و رونق بخشی به اقتصاد و 
معیشت ساحل نشــینان دارای ۱۷ هکتار وسعت و ۶.5 
متر آبخور اســت که می تواند پذیرای شناورهای هفت 

هزار تنی باشد.
مدیرکل بنادر و دریانــوردی هرمزگان از مزیت های 
اصلی این طرح بــه افزایش ظرفیــت عملیاتی، ایجاد 
فرصت های شــغلی جدید، توســعه اقتصادی جزیره و 

افزایش ضریب ایمنی شناورهای درحال رفت و آمد در 
آب های پیرامونی این منطقه اشاره کرد. 

عباس نژاد گفت: بندر ابوموســی به عنوان یک طرح 
پیشــران در حوزه اقتصادی است که قابلیت پشتیبانی 
حمل بار و مسافر دارد و می  تواند در آینده مبدا صادرات 
محموله های شیاتی به کشــورهای حوزه خلیج فارس 
باشــد.وی با اشاره به نصب یک پســت اسکله شناور و 
یک فروند رمپ در این بندر، افزود: ســاختمان مرجع 
دریایی این بندر نیز بــه ارتفاع 25 متر در چهار طبقه 

آماده بهره برداری است.

بندر بوموسی در سفر رئیس  جمهوری به بهره برداری می رسد



اخبار

انواع فرش جدید ماشینی با طرح 
های فاخر و لاکچری

فرش جدید به ســبب جذابیت و گیرایی بیشــتر، انتخاب 
اول اکثر خریداران فرش اســت و چندین مدل را شامل می 
شــود. در این مقاله با انواع فرش جدید ماشینی با طرح های 

فاخر و لاکچری آشنا می شوید.
مزیت انواع فرش جدید نســبت به دیگر فرشها، جذابیت 
هرچه بیشــتر آنها اســت. این خصوصیــت، تصویر بصری 
جــذاب و گیرایی در فضــای داخل منزل خلــق و نظر هر 
مخاطــب را به خود جلب می کند. فرشــهای جدید از تنوع 
کافی برخوردار بــوده و خریدار در انتخاب آنها آزادی عمل 
دارد و طرح و رنگ محبوب خــود را می تواند برگزیند. در 
نتیجه، برای هر نوع دکوراســیون کارایی دارند و نیاز تمام 

کاربران را پوشش می دهند.
اگرچه تنوع فرشها از نظر اندازه، طرح و رنگ در بازارهای 
کنونی بســیار بالا است؛ اما، هر روزه شاهد ورود مدل های 
جدیدتری از این کالا به بازارها هســتیم. این قضیه نه فقط 
در خصــوص فرش هایی کــه به عنوان فــرش اصلی و در 
قســمت پذیرایی کاربرد دارند، بلکه در رابطه با فرش های 
اتاق، آشــپزخانه، راهرو و حتی پادری ها نیز صدق می کند. 
فرش هــای جدید حس و حال بهتری به دکوراســیون می 
بخشــند و هماهنگی بهتری با دکوراسیون های امروزی که 

از نوع کلاسیک هستند، دارند. بیشتر 
انواع فرش جدید

تجربه نشــان می دهد که انواع فرش جدید از اســتقبال 
بهتری در بازارها نســبت به دیگر فرشها برخوردار هستند و 
پرفروش ترین فرشها همیشــه جزو مدلهای جدید هستند. 
این امر نشــان می دهد که مدلهای جدید به خوبی توانسته 
انــد رضایت مشــتریان را جلب کنند؛ چرا کــه تقریبا تمام 
فاکتورهــای لازم برای یک فرش خــوب را در خود دارند. 
برای فرشــهای جدید بر اســاس فاکتور هایــی مانند رنگ، 
طــرح، میزان تراکم و نیز بر اســاس برند می توان دســته 
بندی هایــی در نظر گرفت. با این حال، در اینجا به معرفی 
برخی از معروف ترین فرشهای جدید که بیشتر روی بورس 

هســتند، پرداخته می شود؛ با ما همراه باشید.
فــرش وینتیج یــا فرش های کهنه نما درســت مشــابه 
فرشــهای قدیمی و کارکرده طراحی شده اند. اما، بافت آنها 
نو و مرغوب می باشــد و در ابعاد متنوع تولید می شــوند. 
همانطور که بیشتر فرش های قدیمی و کارکرده زمینه ای از 
رنگ طوســی دارند، فرش های وینتیج نیز طیف های رنگی 
متنوع، اما شــامل طوســی را در بر می گیرنــد. به عبارت 
دیگــر، فرش های وینتیج طوســی معروف تــر و پرفروش تر 
هســتند. فرش وینتیج یکی از جدیدترین فرشــهای جذاب 
است که به ســبب تفاوتی که با سایر فرش ها دارد، حسابی 

مورد استقبال واقع شده است.
فرش های طلاکوب: برخی معتقدند که رنگ طوسی فرش 
وینتیج تا حدودی ســرد و بی روح است. بنابراین، فرش های 
وینتیج کمتر مورد پســند آنها واقع می شــوند. این مسئله 
باعث شــده تا امروزه نوعی فرش وینتیج طلاکوب روی کار 
آید. این فرش ها ترکیب رنگ گرمتری دارند و جذابیت آنها 
نیز بیشــتر اســت. از آنجایی که معمولاً دو رنگ طوسی و 
طلایی در کنار هم در این فرش ها استفاده می شوند، "فرش 
وینتیج طلایی طوســی" بیش از ســایر مدل های این فرش 

یافته است. شهرت 
انواع فرش جدید ماشــینی با طرح های فاخر و لاکچری

فرش مراکشی جذاب
فرش های مراکشــی: همانطور که نقش و نگار فرش های 
ایرانی شــهره عــام و خاص اســت و آنها را بــا نقش های 
شــلوغ گل و نوعی حوض در وســط می شناسیم، فرشهای 
مراکشــی نیز دارای نقوش مراکشــی هســتند. این فرشها 
که یــک نمونه از آنها را در تصویر فوق میبینید، نقشــهای 
فرشهای دســتبافت بافته شده توسط بومیان مراکش را در 
خود دارند. خصوصیت بارز این فرشــها خلوت و منظم بودن 
نقش ها و اشــکال هندسی در آنها است. فرش های مراکشی 
نیــز از نظر طرح های اجرا شــده در آنهــا و نیز رنگ بندی 
بسیار متنوع تولید می شوند. برخی از آنها جذابیت بیشتری 
داشــته و برخی دیگر نسبتا ساده هســتند. این فرش های 
جــذاب در اندازه های گوناگون بافته می شــوند. بنابراین، نه 
فقط در قســمت پذیرایی بلکه در ســایر قسمت های منزل 

نیز کاربرد دارند.
کاربرد فرش های جدید

از آنجایی که اهمیت فرش در زندگی بســیار زیاد اســت، 
همــه ی ما با کاربردهــای فرش ها و از جملــه انواع فرش 
جدید آشــنا هســتیم. با این تفاوت که میزان اســتفاده هر 
کدام از ما از فرش در خانه می تواند متفاوت باشد. فرش ها 
را بر اســاس کاربردهای آنها می توان به انواع زیر تقســیم 

کرد:
فرش پذیرایی: در قســمت پذیرایی هر خانه بسته به ابعاد 
هال پذیرایی، از یک یا چند فرش مشــابه استفاده می گردد. 
فــرش پذیرایی معمولاً نســبت به فرش دیگر قســمت های 
خانه جذاب تر می باشد. اما، می توان فرش دیگر قسمت های 

خانه را نیز با آن ســت و هماهنگ کرد.
فــرش اتاق: طرح، نقش و حتی رنــگ فرش اتاق با توجه 
به روحیات، ســن، جنس و ســلایق صاحبــان اتاق انتخاب 
می شــود. تنوع رنگ فــرش اتاق را بیشــتر برای فرش های 
بچه گانه شــاهد هستیم. در انتخاب سایز و تعداد فرش اتاق 

نیــز با توجه به ابعاد اتاق می توان تصمیم گرفت.
خصوصیات فرش آشــپزخانه با توجه به فضای اشپزخانه 
و دیگر فرشــهای خانه مشخص می شــود. اما، توجه داشته 
باشــید که آشپزخانه هایی که مجزا هستند می توانند فرش 

باشند. های کاملا متفاوت داشته 
انواع فرش پادری: فرش های پادری به عنوان سبک ترین 
فرشــها، هم از نظر اندازه و هم از نظر شــکل هندسی تنوع 
بیشتری نسبت به دیگر فرش ها دارند. این فرش ها گاهی به 
صورت نیم دایره و گاهی در اشکال دایره، مربع و مستطیل 
بافته می شوند. از نظر طرح، رنگ، تراکم و دیگر خصوصیات 

نیز تقریبا مشــابه سایر فرشها هستند.

فناوری

وزیر جهاد کشاورزی: 

قیمت گندم روز چهارشنبه 
اعلام می شود

وزیــر جهــاد کشــاورزی ضمن بر شــمردن 
اولویت های ایــن وزارتخانه تصریــح کرد، قیمت 

گندم روز چهارشنبه اعلام خواهد شد.
به گزارش وزارت جهادکشــاورزی، »محمدعلی 
نیکبخت« در حاشــیه نشست صمیمی وزیر جهاد 
کشاورزی با رییس و اعضای کمیسیون کشاورزی 
اتــاق تعاون ایــران، پرداختن به مســایل صدور 
مجوز، تعرفه صادرات و تســهیل سرمایه گذاری را 
از اولویت های وزارت جهادکشــاورزی خواند و بر 
تشریک مســاعی در حل مســایل با کشاورزان و 

مسوولان محلی تاکید کرد.
وی افــزود: وظیفــه داریــم مســیر را بــرای 
ســرمایه گذاران و تولیدکنندگانــی کــه تمایــل 
به ســرمایه گذاری در بخش هــای مختلف دارند 
تســهیل و هموار کنیم و این رونــد طبق برنامه 

پیش می رود.
وزیر جهاد کشــاورزی در رابطه با اعلام قیمت 
گندم گفــت: قیمت گندم روز چهارشــنبه اعلام 

خواهد شد.
نیکبخت درباره تعرفه گوجه فرنگی خاطرنشــان 
کرد: در جلسات کارشناســی و تخصصی مفصل، 
عوارض و تعرفه ها مورد بررســی قــرار می گیرد، 
بررســی های میدانــی و مذاکره با کشــاورزان و 
مســوولان محلی نیــز در این خصــوص خواهیم 
داشت، همچنین شنبه هر هفته جلسه کارشناسی 
در ایــن زمینه در وزارت جهاد کشــاورزی برگزار 

می شود.
وی گفت: اولویت اول ما تامین نیاز داخل است 
و در فراوانــی تولید می توانیم به ســمت صادرات 
برویم. تعرفه گوجه ۵۵ درصد بود که شنبه به ۱۰ 
درصد کاهش یافت، تعرفه پیاز هم از ۱۰۰ درصد 
به ۴۰ درصد کاهش یافت تا بازرگانان مشکلی در 

صادرات نداشته باشند.

ثبت رکورد در اقتصاد 
اندونزی

مــازاد تجاری اندونزی در ســال ۲۰۲۳ به ۳۷ 
میلیارد دلار کاهش یافت.

به گزارش ایســنا، داده های اداره آمار اندونزی 
نشــان داد مازاد تجاری اندونزی در سال ۲۰۲۳ 
تقریباً یک ســوم نسبت به سال قبل کاهش یافت 
زیرا صــادرات و واردات همراه بــا کاهش قیمت 

کالاها و تضعیف تجارت جهانی کاهش یافت.
مازاد تجاری در ســال ۲۰۲۳ از ۵۴.۴۶ دلار در 
ســال ۲۰۲۲ به ۳۶.۹ میلیارد دلار کاهش یافت 

که یک رکورد بالاتر از رونق جهانی کالاها بود.
قیمــت کالاهــای اصلــی اندونــزی از جمله 
زغال سنگ، روغن پالم و نیکل در سال گذشته به 
شــدت کاهش یافت. برخی از اقتصاددانان کاهش 
بیشــتر در ســال جاری را پیش بینی می کنند که 
البته با ســرعت کمتری نســبت به ســال ۲۰۲۳ 

است.
صادرات از ۲۹۱.۹ میلیارد دلار در سال ۲۰۲۲ 
بــه ۲۵۸.۸ میلیارد دلار در ســال ۲۰۲۳ کاهش 
یافــت که یک رکــورد نیز بود. واردات در ســال 
گذشــته به ۲۲۱.۹ میلیارد دلار رسید که نسبت 
به ۲۳۷.۵ میلیارد دلار در ســال گذشــته کاهش 
داشــت. با این حال، مازاد تجاری در ماه دسامبر، 
با صادرات بالاتر از حــد انتظار و کاهش واردات، 
از انتظــارات بــه ۳.۳ میلیــارد دلار فراتر رفت. 
اقتصاددانان شــرکت کننده در نظرسنجی رویترز 
پیش بینی می کردند که مازاد ۱.۹ میلیارد دلاری 

برای این ماه وجود داشته باشد.

نرخ ساعتی انباشت ثروت 
ثروتمندان چه میزان 

است؟
آکسفام فاش کرد که با افزایش نابرابری جهانی، 
ثروتمندان ثروتمندتر می شــوند و انباشت ثروت 
توســط نخبگان بــه ۱۴ میلیون دلار در ســاعت 

رسیده است.
به گزارش ایسنا به نقل از بیزنس، آکسفام فاش 
کــرد که پنج فرد ثروتمند جهان از ســال ۲۰۲۰ 
تاکنــون بیــش از دو برابر دارایی خود را کســب 
کردند و دارایی آنان از ۴۰۵ میلیارد دلار به ۸۶۹ 

میلیارد دلار رسیده است.
این گزارش نرخ هشــداردهنده انباشــت ثروت 
توسط ثروتمندان را روشن کرد که به ۱۴ میلیون 
دلار در ســاعت رسیده است، در حالی که نزدیک 
بــه پنج میلیارد نفر در سراســر جهان در فقر فرو 

می روند.
در حالی که ابرثروتمندان برای مجمع ســالانه 
اقتصــاد جهانــی در داووس گرد هــم می آیند، 
گزارش آکســفام تصویر تیره ای از جهانی را نشان 
می دهد که به ســمت اولیــن تریلیونر خود طی 
یک دهــه پیش می رود، در حالی که ریشــه کنی 
فقــر همچنان یک هدف دور باقی مانده اســت و 
پیش بینی می شود تا ۲۲۹ سال دیگر تحقق یابد.

آمیتــاب بهار، مدیــر اجرایی موقت آکســفام 
بین الملــل اظهار کرد ما شــاهد آغــاز یک دهه 
تقســیم با میلیاردها نفر هســتیم که شوک های 
اقتصادی ناشــی از همه گیری، تورم و جنگ را به 
دوش می کشــند، در حالی که ثــروت میلیاردرها 
رونق می گیرد. این نابرابری تصادفی نیست؛ طبقه 
میلیــاردر تضمیــن می کند که شــرکت ها ثروت 

بیشتری را به آنها تحویل دهند.
بهار هشــدار داد شــرکت های فراری و قدرت 
انحصــاری یک ماشــین مولــد نابرابری اســت؛ 
شــرکت ها از طریق فشار بر کارگران، طفره رفتن 
مالیــات، خصوصی ســازی دولــت و از بین بردن 
انگیــزه در مقابله بــا تغییــرات آب و هوا، ثروت 
بی پایــان را به صاحبان فوق العــاده ثروتمند خود 

منتقل می کنند.
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سازمان امور مالیاتی کشور پیرامون اجرای ماده ۲۷۲ قانون مالیات های مستقیم اصلاحی مصوب ۱۳۹۴ اطلاعیه ای صادر و اشخاص حقیقی و حقوقی ملزم به ارائه صورت های 

مالی حسابرسی شده را اعلام کرد.
به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، در این اطلاعیه درباره ماده ۲۷۲ قانون مالیات  های مستقیم اصلاحی مصوب ۳۱/۰۴/۱۳۹۴ آمده است:

در اجرای ماده )۲۷۲( قانون مالیات های مستقیم اصلاحی مصوب ۳۱/۰۴/۱۳۹۴، علاوه بر شرکت های موضوع بندهای )الف( و )د( ماده  واحده »قانون استفاده از خدمات 

تخصصی و حرفهای حسابداران ذی صلاح به  عنوان حسابدار رسمی مصوب سال ۱۳۷۲« که شامل شرکتهای پذیرفته  شده یا متقاضی پذیرش در بورس اوراق بهادار و شرکتها 
و مؤسسات موضوع بندهای)الف( و )ب( ماده )۷( اساسنامه قانونی سازمان حسابرسی می باشند، کلیه اشخاص ذیل ملزم به ارایه صورتهای مالی حسابرسی شده توسط سازمان 
حسابرسی یا موسسات حسابرسی عضو جامعه حسابداران رسمی ایران همراه با اظهارنامه مالیاتی و یا حداکثر ظرف مدت سه ماه پس از مهلت انقضای ارایه اظهارنامه می باشند 

و در صورت عدم انجام تکلیف مقرر در ماده فوق، مشمول جریمه ای معادل بیست درصد )۲۰%( مالیات متعلق خواهند بود؛

سازمان مالیاتی، اشخاص ملزم به ارائه صورت های مالی را اعلام کرد

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
27 دی 1402
 شماره  1610

ســخنگوی اقتصادی دولت بــا بیان اینکه 
نرخ مشــارکت اقتصادی به ۴۱.۵ واحد درصد 
رسیده اســت، اظهار کرد: در دولت سیزدهم 
۷۰۵ هزار شــغل جدید در پاییز امسال ایجاد 
شده و نرخ بیکاری به ۷.۶ درصد کاهش یافته 
و ۶ دهم واحد درصد نســبت به پاییز ســال 
قبل کاهش داشــته است و در ۷ استان کشور 
همچنان شاهد نرخ بیکاری ۲ رقمی هستیم.

به گــزارش خبرنــگار حوزه دولــت ایرنا، 
»سید احســان خاندوزی« در مقدمه نشست 
خبری خود با بیان اینکه هدف گذاری دولت 
ســیزدهم این بوده که با ایجاد سیاست های 
پولــی کلان به کاهش ســرعت موتــور تورم 
کمــک کند، تصریــح کرد: یکــی از اقدامات 
کاهش رشد نقدینگی است که در دستور کار 
ســتاد اقتصادی دولت بوده و براساس آخرین 
آمار بانک مرکزی جمهوری اسلامی، نرخ رشد 
نقدینگــی در ۱۲ ماهه منتهی بــه پایان آذر 
۱۴۰۲ به ۲۷ درصد رســیده است. این عدد 
نسبت به آذر ماه سال گذشته که ۳۳.۴ درصد 
بود، ۶.۴ درصد کاهش داشته است. رشد پایه 
پولــی ۱۲ ماهه در ادامه رونــد نزولی خود از 
۴۵ درصد فروردین امسال به ۳۳.۵ درصد در 

پایان آذر ۱۴۰۲ کاهش یافته است.
کاهش رشد نقدینگی از ۳۳.۴ درصد به 

۲۷ درصد
وی افزود: روند فعلی میزان رشــد نقدینگی 
در مقایسه با سال شروع دولت در سال جاری 
در اکثــر ماه ها نصف و در مواردی یک ســوم 
بوده اســت در ۹ ماهه امســال رشد میانگین 
نقدینگی ۱.۷ درصد بوده در حالی که در سال 
۱۴۰۰ به طور متوسط ۲.۷ درصد بود که این 
آمار ثبات اقتصاد کلان در حوزه کدهای پولی 

را به ما گزارش می دهد.
کنترل نقدینگی و نوسانات ارزی 

خانــدوزی با بیان اینکه اخیرا گفته شــده 
رشــد پایه پولی منفــک از نقدینگی بر تورم 
موثر اســت، خاطر نشــان کــرد: این حرف 
چندان دقیق نیست، در حال کنترل نقدینگی 
و نیز کنترل نوســانات ارزی هســتیم لذا این 
ادعاها واقعی نیســت و پایه پولی در شرایطی 
کــه نقدینگی در حال کنترل اســت، بر تورم 
اثرگذار نیســت و امیدواریم به رقم ۲۵ درصد 

رشد نقدینگی تا پایان امسال برسیم.
وزیر اقتصاد گفت: تــورم نقطه به نقطه در 
پایان آذرماه ۱۵ واحــد درصد کمتر از مدت 
مشابه سال گذشــته بوده است و در ۹ ماهه 
اخیر کنترل شــده است گزارش های صندوق 
بین المللی پول نیــز از کاهش تورم ایران در 

سال آتی حکایت دارد.
ایجاد ۷۰۰ هزار شغل

به گفته سخنگوی اقتصادی دولت در پاییز 
امســال نسبت به پاییز ســال قبل ۷۰۰ هزار 
شــغل ایجاد شده و نرخ بیکاری به ۷.۶ درصد 
کاهش یافته و ۶ دهم واحد درصد نســبت به 

پاییز سال قبل کاهش داشته است.
وی خاطرنشان کرد: کاهش بیکاری همزمان 
با رشد مشارکت اقتصادی با نیم واحد درصد 
به عدد ۴۱.۵ درصد رســیده و پاییز امســال 
۶۱۲ هــزار متقاضی کار جدید به بازار معرفی 
شده اســت و ۷۰۵ هزار شغل ایجاد شده که 
نســبت به پاییز ســال قبل ۴ برابر متوســط 
سالانه رشد اشتغال در دولت قبل است یعنی 
در دولت سیزدهم در هر فصل برای ۱۱۰ هزار 
نفر ایجاد شغل شده است البته در حوزه فارغ 

التحصیلان دانشگاهی علی رغم روند کاهشی 
آن هنوز با رقم مطلوب فاصله داریم، همچنان 
در ۷ اســتان نرخ بیــکاری دو رقمی و بالای 
۱۰ درصد است که تمام تلاش وزارت کار این 
است که در اســتان هایی که رقم بیکاری دو 

رقمی است این نرخ را کاهش دهد.
ســخنگوی اقتصــادی دولــت ادامــه داد: 
امیدواریم بتوانیم رشــدهای اقتصادی قریب 
۴ درصدی دو سال گذشــته همزمان با رشد 

اشتغال تداوم یابد. 
دولت بنایی برای کنار گذاشتن سامانه 

یکپارچه خودرو ندارد
وی افزود: هیچ بنایی برای کنار گذاشــتن 
ســامانه یکپارچــه عرضه خــودرو علی رغم 
شایعاتی که مطرح شــده، در دولت سیزدهم 

وجود ندارد.
۱۴۰۲ ملک دولت به فروش می رسد

وزیر اقتصاد در پاســخ به پرسشــی درباره 
فعالیت کمیته مولدســازی دارایی های مازاد 
دولــت گفت: تاکنون این کمیته ۲۶ جلســه 
برگزار کرده و هزار و ۸۵۱ ملک مازاد معرفی 
شــده و مورد تصویب هیات عالی مولدسازی 
قرار گرفته است و ۴۲۰ ملک دیگر در دستور 
کار هفته های آتی قرار دارد. ۱۴۰۲ ملک هم 
از ۱۸۵۱ ملک مذکور، در مسیر ارزش افزایی 
هســتند تا کنون ۹۹ ملک به فروش رسیده 
اســت، بخش هایی از دارایی های دولت هم 
به شکل تهاتری در اختیار پیمانکاران عمرانی 
برای خاتمه یافتن پروژه های عمرانی قرار می 
 گیرد و رقم آن بسیار بیشتر از فروش مستقیم 
املاک دولت اســت در هر استانی هم املاک 
راکد و مــازاد دارند، برای تکمیل پروژه هایی 
مانند تکمیل بیمارســتان ها و مدارس معطل 
مانده و نیمه تمام در اســتان ها، قرار خواهد 

گرفت.
برنامه وزارت جهاد برای تامین گوشت 
مرغ و قرمز شب عید و ماه مبارک رمضان

ســخنگوی اقتصادی دولــت درباره قیمت 
گوشت مرغ و گوشت قرمز با اشاره به نوسانات 
قیمتــی این دو کالا در دو ســال اخیر اظهار 
کرد: رییس جمهور دستور اکید برای رفع این 
مشکل داشت در ماه گذشته به جهت کاهش 
جوجه ریزی در مهر ماه شاهد افزایش قیمت 
مرغ بودیم که با اتخاذ تدابیری باعث شــد در 
روزهای اخیر وضعیت بازار بهبود یابد. در دی 
ماه قرار است ۱۵۰ میلیون قطعه جوجه ریزی 
رخ دهد مســأله واردات هم پیگیری شــده و 
بانک مرکــزی تأمیــن ارز واردات نهاده های 
دامی را در دستور کار دارد کشتی های معطل 
در لنگرگاه ها هم به ســرعت در حال تخلیه 
هستند و دیگر هیچ کشــتی معطل در بنادر 
نداریم، نه تنها برای افزایش قیمت مرغی که 
در ماه گذشته رخ داد برنامه داریم، بلکه برای 
تامین گوشــت مرغ و قرمز شــب عید و ماه 
مبارک رمضان هــم وزارت جهاد برنامه ویژه 

ای دارد.
وزیر اقتصاد درباره تخلفات ارزی لاســتیک 
اظهار کرد: پرونده لاستیک مربوط به دهه ۹۰ 
است که از سوی نهادهای اجرایی و قضایی در 
دســت پیگیری است و آخرین وضعیت آن را 

قوه قضاییه اطلاع رسانی خواهد کرد.
بخش عمده نوسانات ارزی اخیر ناشی 

از تحولات نظامی منطقه است
خاندوزی در خصــوص افزایش نرخ ارز در 
روزهای اخیر بیان کرد: بخش عمده نوسانات 

ارزی روزهای اخیر ناشــی از تحولات نظامی 
منطقه اســت به ویژه پــس از حمله به یمن 
نااطمینانــی هایی در کشــورهای منطقه از 
جمله ایران ایجاد کــرد که با فروکش کردن 
این التهابات، شــاهد بازگشت آرامش به بازار 
هســتیم همچنین توقف کشتیرانی چینی ها 
هم به مناســبت ســال نوی میلادی و رشد 
تقاضای درخواســت حوزه های حمل کالا در 

افزایش نرخ ارز بی تاثیر نیست.
وی درباره بهره وری گفت: در لایحه بودجه 
ســال آینده میزان تخصیــص بودجه با بهره 
وری گره خورده اســت اگر مدیری احســاس 
کند که در هر صورت منابع تخصیص می یابد، 
دیگــر تعهدی برای افزایش بهره وری نخواهد 
داشت، در حوزه سرمایه گذاری های داخلی و 
خارجی هم وزارت اقتصاد مکلف به دستیابی 
به رشد اقتصادی ۸ درصدی است که بخشی 
از آن بایــد از محل بهره وری تامین شــود، 
صندوق توسعه ملی احکام بسیاری در برنامه 
هفتم دارد. اطلس سرمایه گذاری هم باید در 
ســال اول اجرای برنامه هفتم مدون شــود تا 
کنون ۵۲۹ طرح ســرمایه گذاری خارجی در 
دولت ســیزدهم به ارزش بیش از ۹ میلیارد 
دلار تصویب شده و در فرآیند اجرا قرار گرفته 

است.
ســخنگوی اقتصادی دولت دربــاره تعیین 
دســتمزدهای منطقه ای با بیــان اینکه این 
مســأله چیز جدیدی نیست، عنوان کرد: این 
برنامه اخیرا به کمیته مزد شــواری عالی کار 
ارجاع شــده و دیروز جلســه کمیته مزد این 
شورا با حضور نمایندگان دستگاه ها و تشکل 
های کارگری و کارفرمایی تشــکیل شد و به 
بحث گذاشته شد اما تا کنون تصمیم خاصی 

در این زمینه گرفته نشده است.
۶۳۳ هزار فقره تســهیلات ازدواج به 

مبلغ بیش از ۱۳۵ همت پرداخت شد
وی درباره دستور ریس جمهور در زمینه وام 
ازدواج گفت: بانک مرکزی قرار شده ۱۲۵ هزار 
زوج متقاضی جدید علاوه بر قبلی ها را برای 
بانک ها مکلف به پرداخت تســهیلات ازدواج 
کنند بانک های قرض الحسنه هم به این روند 
افزوده می شــوند از ابتدای امسال ۶۳۳ هزار 
فقره تســهیلات ازدواج به مبلغ بیش از ۱۳۵ 
همت تــا ۲۴ دی ماه پرداخت شــده که ۲۸ 
درصد بیشــتر از مدت مشابه سال قبل است، 
عملکــرد برخی بانک ها در حوزه تســهیلات 

تکلیفی به طور کامل انجام شــده ولی برخی 
بانک ها عقب ماندگی دارند.

خانــدوزی در خصوص بدهــی بانک ها به 
بانک مرکزی گفت: مجموعه عوامل دست به 
دســت هم داده اند که بدهی شبکه بانکی به 
بانک مرکزی افزایش یابد، نخست آنکه ایجاد 
حســاب واحد خزانه موجب شــده تا برخی 
بانک ها دچار ناترازی هایی شــوند و مجبور 
به استقراض از بانک مرکزی شوند؛ همچنین 
سیاست بانک مرکزی برای کنترل تورم و رشد 
نقدینگی سپرده قانونی بانک ها را افزایش داد 
و بانک هایی که در معرض ناترازی هستند را 
مجبور به اســتقراض از بانک مرکزی کرد بی 
انضباطــی بدهی بانک ها هم به این بدهی ها 
دامن زده اســت اما چــون دو مورد اول جزو 
سیاست های اصلاح ساختاری اقتصادی دولت 
بود پیش بینی شده بود اما عامل آخر را باید با 

اصلاح عملکرد بانک ها برطرف کرد.
وزیر اقتصــاد در خصوص برخی تصمیمات 
در زمینه عرضه خوردو تا ۵ درصد حاشیه نرخ 
بازار که به ایجاد التهاب در بازار خودرو انجامید 
اذعان کرد: سیاســت اصلی وزارت صمت در 
این زمینه اصلاح ســاختار عرضــه خودرو و 
تمرکز بیشتر بر کیفیت و اصلاح بازار و ارتقای 
فناوری محصــولات و همچنین افزایش تولید 
داخــل و واردات خودروی خارجی اســت که 
به ایجاد تعادل حوالی قیمت های تمام شــده 
تولید است، با توجه به شرایطی که در اقتصاد 
کشــور داریم که تقاضای خودرو ســرمایه ای 
است و نه تقاضای واقعی مصرفی، هیچ برنامه 
ای برای کنار گذاشتن سامانه یکپارچه عرضه 

خودرو نداریم.
وی درباره رشــد حداقل حقــوق کارمندان 
دولت در کمیســیون تلفیــق مجلس گفت: 
دولت این متوســط را ۱۸ درصد تعیین کرده 
بود اما در کمیسیون تلفیق لایحه بودجه کلمه 
متوســط حذف و حداقل حقوق را ۲۰ درصد 
تعیین کرده اند که این مصوبه ۲۰ همت منابع 

جدید می طلبد.
ســخنگوی اقتصادی دولت در پاسخ به ایرنا 
گفت: تلاش دولت این است که ما به ناترازی 
دامن نزنیــم و به دنبال آن هســتیم که هر 
مصوبه ای قرار اســت جایگزین شود به شرط 
در نظر گرفتن منابع پایدار باشد که منجر به 
تاترازی نشــود اگر این اتفاق رخ دهد از منظر 

کارشناسان منابع پایداری نخواهند بود.

ترکیه که اغلب به عنوان کشوری تازه صنعتی تعریف می شود، 
در ســال ۲۰۲۳ هفدهمین اقتصاد بزرگ جهان و هفتمین در 
اروپــا از نظر تولید ناخالص داخلی اســمی معرفی و به عنوان 
یازدهمین کشــور بزرگ در جهان و پنجمین کشور در اروپا از 

نظر برابری قدرت خرید رتبه بندی شد.
به گزارش ایسنا، ترکیه یکی از اعضای موسس سازمان همکاری 
اقتصادی و توسعه همچنین گروه ۲۰ است. داده های درآمد ملی 
این کشور برای سه ماهه سوم سال ۲۰۲۳ نشان دهنده تاثیرات 
سیاست های پیش و پس از انتخابات بر اقتصاد ترکیه است و اگر 
برنامه تثبیت در سال ۲۰۲۴ ادامه یابد، رشد اقتصادی ترکیه به 

میزان قابل توجهی کاهش خواهد یافت.
داده های رشد اقتصادی سه ماهه سوم ترکیه چه می گوید؟

در سه ماهه سوم سال ۲۰۲۳ یعنی ماه های جولای، آگوست 
و سپتامبر، فعالیت های اقتصادی ترکیه به میزان قابل توجهی 
کاهش یافت. درآمد ملی تعدیل شده با اثرات فصلی و تقویمی 
در سه ماهه سوم سال نسبت به سه ماهه قبل با نرخ پایین ۰.۳ 
درصد صعود کرد و در مقایســه، رشد اقتصادی در مدت مشابه 

در سه ماهه قبل، ۳.۳ درصد افزایش یافته است.
سهم ســرمایه گذاری ها و صادرات خالص در رشد سه ماهه 

مثبت بود و شاهد بودیم که تاثیر انقباض پولی هنوز در سمت 
سرمایه گذاری ثابت احساس نشده و کاهش نرخ ارز تاثیر مثبتی 

بر شرکت های سمت صادرات گذاشته است.
سیاست مالی فقط محرک رشد تقاضای داخلی شد؟

وضعیت در سیاســت مالی ترکیه پیچیده تر اســت؛ کسری 
بودجه به دلیل بار اضافی ناشــی از افزایش زیاد در هزینه های 
پرســنل و حقوق بازنشستگی افزایش یافت. وزیر خزانه داری و 
دارایی ترکیه، مهمت شیمشــک تلاش کــرد تا با افزایش نرخ 
مالیات و مالیات های یکباره در ماه جولای، کسری های صعودی 

را جبران کند.
در سه ماهه پایانی سال و در سال ۲۰۲۴ اثرات انقباض پولی 
بسیار شدیدتر احساس خواهد شد. این احتمال وجود دارد که 
ترکیه در دوره های آینده شــاهد انقباض ســه ماهه در مصرف 
خصوصی و ســرمایه گذاری های ثابت باشد اگرچه فعالیت های 
بازســازی ناشی از زلزله و بسته های تامین مالی بخشی به طور 
مثبت بر تشکیل ســرمایه ناخالص تاثیر می گذارند اما به طور 
کلی می توان انتظار داشت سرمایه گذاری ها برای مدت طولانی 

کاهش یابد.
چشم انداز در بخش صادرات نیز ضعیف خواهد بود. اثرات تقاضا 

و قیمت گــذاری در این امر تعیین کننده خواهند بود. تقاضای 
خارجی، یعنی چشم انداز کوتاه مدت اقتصادی شرکای تجاری 
اصلی ضعیف است و همانطور که مقامات دولتی توضیح دادند، 
افزایش نرخ واقعی ارز بــر صادرکنندگانی که در رقابت پذیری 

پایین گیر کرده اند تاثیر منفی خواهد گذاشت.
ســال ۲۰۲۴ دوره ای اســت که باید در آن سیاســت های 
متعادل سازی مجدد مورد حمایت مهمت شیمشک قاطعانه اجرا 
شوند. اقدامات در این دوره از نظر شکل دهی به انتظارات تورمی 
و قیمت گذاری و تصمیماتی که ســرمایه گذاران بین المللی در 

مورد ترکیه خواهند گرفت، بسیار مهم است.
تورم ترکیه به بالاترین سطح خود از نوامبر ۲۰۲۲ رسید که 
ناشی از افزایش قیمت مســکن و آب و برق بود. گزارش تورم 
سالانه ترکیه برای ماه دسامبر ۲۰۲۳ نشان داد که تورم ترکیه 
در این ماه به ۶۴.۸ درصد رســید که بالاترین رقم از ماه نوامبر 
۲۰۲۲ و یک پله افزایش از ۶۲ درصد ثبت شده در ماه پیش از 
آن است با این حال، این رقم کمتر از برآوردهای ۶۵.۱ درصدی 
تحلیلگران بود. تورم اصلی نیز به ۷۰.۶ درصد رسید و بالاترین 
رقم از سال ۲۰۰۴ را ثبت کرد همچنین از ۶۹.۹ درصد در ماه 

قبل، صعود کرد.

نگاهی به اقتصاد ترکیه

سخنگوی اقتصادی دولت:

 ۷۰۰ هزار شغل جدید ایجاد شد



خبر

برنامه ریزی برای اعطاء وام به ۳۰ 
تا ۴۰ هزار سرباز ماهر

مشــاور عالی فرمانده قرارگاه مرکــزی مهارت آموزی 
کارکنان وظیفــه نیروهای مســلح از برنامه ریزی برای 
اعطای وام به ۳۰ تا ۴۰ هزار نفر از ســربازان ماهر خبر 

داد.
سردار موسی کمالی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
موضوع اشتغال یکی از دغدغه های مهم جوانان محسوب 
می شــود، گفت: در همین راســتا نیز از چند سال قبل 
ســتادکل نیروهای مســلح به این موضوع ورود کرده و 
قرارگاه مهارت آموزی ســربازان ایجاد شد. هدف از این 
قــرارگاه آموزش حداقل یک مهــارت تخصصی در کنار 
مهارت های عمومی به ســربازان وظیفه در حین خدمت 
بود. این آموزش ها برابر اســتانداردهای روز به سربازان 
ارائه شده و در پایان نیز پس از اخذ آزمون های مختلف، 

گواهینامه مهارتی به سربازان داده می شود.
وی ادامه داد:  تازه ترین آمارهای ما نشــان می دهد که 
از زمان آغاز بــه فعالیت قرارگاه مهارت آموزی تا کنون 
یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از سربازان دوره های آموزش 
مهارتــی را طی کردند که از تعــداد نزدیک ۶۰ درصد 
مهارت های تخصصــی و مابقی مهارت های عمومی بوده 
اســت. گواهینامه مهارتی این افراد به آنان اعطاء شــده 

است.
مشــاور عالی فرمانده قرارگاه مرکــزی مهارت آموزی 
کارکنان وظیفه نیروهای مسلح با بیان اینکه حمایت از 
جوانان برای یافتن شغلی مناسب و همچنین کارآفرینی 
و ایجاد شغل مناسب پس از پایان دوران خدمت سربازی 
نیز ادامه خواهد داشت، گفت: در همین راستا نیز سامانه 
سرباز ماهر ایجاد شده و سربازان ماهر پس از پایان دوره 
خدمت نیز می توانند با مراجعه به آن از خدمات مربوط 
به مهارت آموزی بهره مند شــوند. همچنین در رایزنی با 
دستگاه های مختلف بناشــد تا سربازان ماهر در اولویت 

استخدام و جذب قرار بگیرند.
کمالی همچنین به موضوع اعطای وام  به سربازان ماهر 
نیز اشــاره کرد و گفت: یکی دیگــر از اقدامات حمایتی 
قرارگاه مهارت آموزی سربازان حمایت مالی از سربازان 
ماهر پس از پایان دوره ســربازی است. با حمایت مالی 
از ایــن افراد می توان در ایجاد شــغل و کارآفرینی آنان 
مشــارکت داشت. در همین راســتا نیز در سال گذشته 
بالــغ بر ۱۶ هزار و ۵۰۰ نفر از این تســهیلات بهره مند 
شــدند و در مجموع ۲۱ هزار میلیــارد ریال وام به این 

جوانان پرداخت شد. 
وی افــزود:  همچنین برای اعطاء وام به ۳۰ تا ۴۰ هزار 
نفر دیگر نیز برنامه شده است و به زودی شرایط و نحوه 

آن اعلام خواهد شد. 
مشــاور عالی فرمانده قرارگاه مرکــزی مهارت آموزی 
کارکنان وظیفه نیروهای مســلح با بیان اینکه نیروهای 
مســلح برای کمک بــه دولت و هموطنــان به موضوع 
مهــارت آموزی ورود پیدا کرده اند گفت: موضوع مهارت 
آموزی ســربازان جدی گرفته شده و  بنا داریم سربازان 

دوره های مهارتی را به خوبی طی کنند.

مدیرعامل بنیاد برکت:

سرعت آموزش در ایران با دنیا 
همخوانی ندارد

مدیرعامل بنیاد برکت، گفت: ســرعت و پیشرفتی که 
مــدارس و آموزش در دنیا دارد با ســرعتی که ما امروز 
در سیستم آموزشــی داریم همخوانی ندارد و ما اندکی 

عقب افتاده ایم.
به گزارش ایســنا، محمد ترکمانــه در دومین رویداد 
"مــدارس آینده" که امــروز سه شــنبه ۲۶ دی ماه در 
تــالار علامه امینی دانشــگاه تهران برگزار شــد، اظهار 
کرد: سرعت و پیشــرفتی که مدارس و آموزش در دنیا 
دارد با ســرعتی که ما امروز در سیستم آموزشی داریم 
همخوانی ندارد و ما اندکی عقب افتاده ایم. نیاز به تلاش 
بیشتر است. ان شاءالله به کمک نخبگان این امر سرعت 

می گیرد.
مدیر عامل بنیاد برکت با اشــاره بــه بحث هویت در 
مدارس که معطوف بــه جنس معماری و کالبد مدارس 
اســت، اظهار کرد: جای تاسف دارد که علیرغم تاکیدات 
امامیــن انقلاب و نگاه مقام معظــم رهبری به معماری 
ایرانی و اســلامی، امروز در ســاختمانهایی که ساخته 
می شود از جمله مدارس که مهم ترین ساختمان هاست، 
این اتفاق نیافتاده است.وی در بخش دیگر سخنان خود 
با بیان اینکه حدود ۱۶ سال است که بنیاد برکت ایجاد 
شده اســت، گفت: عمده فعالیت های این بنیاد معطوف 
به بحث مدرســه سازی بوده است. احساس نیازی شد و 
این اتفاق رخ داد. رشــد و توســعه ای که در بنیاد اتفاق 
می افتد و ســرعت تحولــی که در دنیا اســت منجر به 
ایجاد مدل های جدید حوزه آموزش و پرورش می شــود 
تا از دنیــا عقب نمانیم.مدیرعامل بنیــاد برکت، با بیان 
اینکه برگزاری رویداد مدارس آینده با پیشنهاد سازمان 
نوســازی مدارس در سال گذشــته رخ داد، توضیح داد: 
این پیشنهاد را در یک جلسه رئیس سازمان ارائه دادند 
و با توجه به دغدغه بنیاد برکت این کار را شروع کردیم.

ترکمانه ادامه داد: ما سعی می کنیم جایی قرار گیریم 
که بیشــترین اثر را داشته باشیم و نقطه اثرگذار از یک 
کار بزرگ باشیم. مدارس آینده چه در حوزه محتوایی و 
بحث آموزشی و چه در حوزه کاربردی این کار را دنبال 

می کنند.

اخبار

رئیس انجمن جراحان فک و 
صورت ایران مطرح کرد؛

استفاده از تکنولوژی 
دیجیتال در جراحی 
ارتودنسی و ایمپلنت

رئیس انجمــن جراحان فک و صورت 
ایران، بر اســتفاده از اقدامات دیجیتال 
در حــوزه درمان و جراحی دهان، فک و 

صورت در کشور تاکید کرد.
غلامرضا شــیرانی، در گفت وگو با مهر، 
به تشــریح برنامه های بیســت و یکمین 
کنگره بین المللی انجمن جراحان دهان، 
فــک و صــورت ایران کــه از ۱۰ تا ۱۳ 
بهمــن ۱۴۰۲ در هتــل المپیک برگزار 
می شــود، اشــاره کرد و گفــت: کنگره 
جراحــان دهان، فک و صورت به صورت 
سالانه برگزار می شود. این کنگره دارای 
ســه بخش عمده جراحی فک و صورت 
و موضوعــات مرتبــط با ایــن جراحی، 
ایمپلنــت و همایــش ایمپلنــت خلیج 
فارس و سمپوزیوم محققین جوان است 

که همزمان با کنگره برگزار می شود.
وی افزود: شعار بیست و یکمین کنگره 
بین المللی انجمن جراحان دهان، فک و 
بر محور اخلاق پزشــکی  ایران،  صورت 
می چرخــد؛ به طــوری کــه از ابتدای 
بیماری تا انجام پروســه درمان و انتهای 
درمــان، باید بر مبانی اخلاق پزشــکی 
مورد توجــه قرار گیرد. بنابراین شــعار 
کنگره »رعایت اخلاق پزشکی، از ابتدای 

بیماری تا انتهای درمان« است.
شــیرانی درباره موارد مــورد نظر در 
کنگــره نیز اظهار کــرد: در حال حاضر 
تصویرســازی ها و صنعت دیجیتال وارد 
حوزه پزشــکی شده که بخشی از آن هم 
در حوزه جراحی دهــان، فک و صورت 
کاربــرد دارد؛ به طوری کــه آنالیز اولیه 
بیمار، تشــخیص طرح درمــان، ارزیابی 
اقدام درمانی و انجام درمان مورد نظر به 
انجام می شود و می توان  صورت مجازی 
عیناً همان را برای بیمار و در اتاق عمل 
پیاده کرد. این اقدام دقت کار را بســیار 
افزایش داده، نتیجــه درمان را برای ما 
ملموس تر کرده و بیمار رضایت بیشتری 
خواهد داشت. کما اینکه می توانیم پیش 
از انجام جراحی، شرایط آن را به صورت 

مجازی به بیمار نشان دهیم.
وی بــا بیــان اینکه در حــال حاضر 
مواردی از اقدامــات دیجیتال در حوزه 
درمــان و جراحی دهــان، فک و صورت 
در کشور انجام می شود، گفت: البته این 
موضوع  بلکه  نیســت،  اقدامات گسترده 
جدیدی بوده که در یکی دو ســال اخیر 
در حال وســعت گرفتن است. بر همین 
اســاس از آنجایــی که ایــن روش های 
دیجیتال میزان خطای پزشکی و خطای 
جراحی را کاهش می دهد، برای جراحان 
فــک و صورت و هم در حوزه ایمپلنت ها 

بسیار کمک کننده خواهد بود.
شــیرانی با بیان اینکه مباحث استفاده 
از تکنولــوژی دیجیتال در حوزه جراحی 
ارتودنســی و ایمپلنــت در کنگره در دو 
پنل مجزا مــورد توجه قــرار می گیرد، 
افــزود: در حاشــیه کنگــره یکســری 
کارگاه های آموزشــی به صورت مســتر 
کلاس برگــزار می کنیم؛ بــه طوری که 
حــدود ۶ تــا ۸ کارگاه در موضوعــات 
مختلــف در حوزه های حرفه ای و صنفی 
خواهیم داشــت که هم بــه صورت ارائه 
کیس و هم به صورت پرســش و پاسخ 
پیــش می روند. به عنــوان مثال یکی از 
کارگاه ها در زمینه شناســاندن رشــته 
فک و صورت به دندانپزشــکان عمومی 
و دانشجویان بوده و کارگاه هایی هم در 
حــوزه نحوه شــرکت در امتحانات بورد 
برای افراد متخصص جهت آماده ســازی 

آنها برگزار می شود.
وی با بیــان اینکه ثبت نام برای حضور 
در کنگره از طریق سایت انجمن جراحان 
دهان، فک و صورت انجام می شود، ادامه 
داد: جراحان فک و صورت، رزیدنت های 
رشــته فک و صورت، رزیدنت های سایر 
دندان پزشکان  دندان پزشکی،  رشته های 
عمومــی، جراحان گوش و حلق و بینی، 
جراحــان عمومــی و… نیــز می توانند 
در بیســت و یکمین کنگــره بین المللی 
انجمــن جراحان دهان، فــک و صورت 
ایران، شــرکت کنند کــه دارای امتیاز 
نیز هست.شــیرانی با اشــاره به حضور 
و ســخنرانی آنلاین اســاتید اروپایی و 
آمریکایــی در این کنگــره، اظهار کرد: 
تاکنــون بیــن ۱۴۰ تــا ۱۵۰ مقاله به 
دبیرخانه کنگره ارســال شده که از این 
تعــداد، حدود ۳۵ تا ۴۰ مقاله به صورت 
ســخنرانی پذیرفته شده و سایر مقالات 
در صــورت تمایل محققیــن، به صورت 

پوستر ارائه خواهد شد.
وی تاکیــد کرد: مــا از تمامی عزیزان 
حوزه اعم از متخصصین، دندانپزشــکان 
و دانشــجویان برای شــرکت در بیست 
و یکمیــن کنگــره بین المللــی انجمن 
جراحــان دهان، فک و صــورت ایران و 

سمپوزیوم های آن دعوت می کنیم.
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رئیس ســازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر گفت: متاســفانه با وجود هشــدار های هواشناســی شاهد حضور و صعود 

کوهنوردان حرفه ای و غیرحرفه ای در کوهستان هستیم.
بابک محمودی، رئیس ســازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر کشــور با اعتراض به کوهنوردان حرفه ای و علاقه مندان 
به کوهنوردی گفت: متاســفانه با وجود اعلان هشدار های هواشناســی مبنی بر بارش برف و باران و ممنوعیت تردد در مناطق 

کوهستانی، شاهد حضور و صعود کوهنوردان حرفه ای و غیرحرفه ای در این مناطق هستیم.
وی افزود: با وجودی که امسال تاکنون شاهد بارش برف و باران زیاد نبودیم، اما تنها در دو روز گذشته ۱۳ حادثه کوهنوردی 
رخ داده اســت در حالی که مراجع مختلف بار ها احتمال وقوع حادثه و بارش برف و باران را به هموطنان اعلام کرده و از آنان 

خواسته شده بودند از صعود به کوهستان ها خودداری کنند.

کوهنوردان در روز های برفی به هشدار ها توجه نمی کنند

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
27 دی 1402
 شماره  1610

وزیــر آموزش و پــرورش با بیــان اینکه 
نگاهی به خروجی آموزش و پرورش گواهی 
از عملکرد گذشــته در تمام ساحت هاست 
گفت: مدرسه آینده جایی است که باید قوه 
تخیل دانش آموزان تقویت شود و یادگیری 
مشارکتی و تبدیل شــدن دانش آموزان به 
شهروندان مسئول و متعهد و پاسخگو رقم 
بخورد؛ این در حالیســت که برای معلم به 
عنوان نخ تســبیح نظام تعلیم و تربیت، در 
مدارس آینده چه نقشی در نظر گرفته ایم؟.

به گزارش ایســنا، رضامــراد صحرایی در 
دومین رویداد مــدارس آینده با بیان اینکه 
اساســا یکی از ویژگیهای آموزش و پرورش 
آینده نمایی اســت، گفت: آموزش و پرورش 
آینده است. آیینه ای که هم گذشته و آینده 
مــا را نمایش می دهد. ما هــر تصویری که 
دربــاره آینده خود بخواهیــم ببینیم بدون 
نیاز به هیــچ تحقیق و پژوهش پیچیده ای، 
کافی اســت که در آیینه آموزش و پرورش 
و مدرســه ها نگاهی بیندازیــم، کما اینکه 
امــروز هم نگاهــی به خروجــی آموزش و 
پرورش گواهی از عملکرد گذشــته در تمام 

ساحت هاست.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه میزان 
اهتمام تمام ارکان هویت کشور به مدرسه، 
نســبت مســتقیمی با میزان اعتقاد آنها به 
آینده دارد افزود: هرچقدر که به مدرســه ها 
توجه کنیم به آینــده ایران توجه کرده ایم. 
کلید واژه »مدرسه قوی ایران قوی« دلیلش 
این اســت که بر این باور پایبندیم که قوی 

شدن از مسیر مدرسه ها می گذرد.
وی ادامه داد: مدرسه جایی است که اگر 
قوی شود، کشور قوی می شود. اقتدار ما در 
گروی میزان اهتمام ما به مدرسه هاســت. 
البته نســبت مقوله اقتدار به آینده در بستر 
مدرســه، محک و معیاری برای ســنجش 

عملکرد همه ماست.
صحرایی با اشــاره به اینکه مفهوم آینده 
در نظام تعلیم و تربیت باتوجه به مقتضیات 
بیرونــی بســیار قابل توجه اســت تصریح 

کرد: رشــد فزاینده، ســریع و پیچیده و در 
مواردی نامشــخص ما را دائما باید در میز 
آینده پژوهی قرار دهــد؛ تصمیماتی که بر 
حساســیت فوق العاده به عنصــر محیط و 
پاسخگویی ســریع نسبت به محیط بیرونی 
و اقتضائاتی که تغییر انگیزه آموزشــی ما را 

ایجاد می کند، مبتنی است.
وی با اشاره به مدارس آینده، در ادامه به 
جنبه معرفتی و شــناختی نیز اشاره کرد و 
گفت: مدرسه آینده جایی است که باید قوه 
تخیل دانش آموزان تقویت شود و یادگیری 
مشارکتی و تبدیل شــدن دانش آموزان به 
شهروندان مسئول و متعهد و پاسخگو رقم 
بخورد. جنبه دیگر زیرســاختی و زیســت 
محیطی اســت که به کالبد محیط مدرسه 

مربوط می شود.
وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به جنبه 
عملکــردی و نظــام یادگیــری مبتنی بر 
آینده افزود: امروز مدرســه بــه جای آنکه 
دالان دانشــگاه باشــد بایــد دالان زندگی 
باشــد. مدرسه جایی اســت که ۱۲ سال از 
باکیفیت ترین ســالهای عمر هر انسانی در 
آنجا می گذرد. چقدر این ۱۲ ســال تضمین 

کننده ۱۲ سال های پسین خواهد بود؟.
وی با اشاره به جنبه فرهنگی و اجتماعی 
گفت: مدرســه نقطه تولید قــدرت ملی و 
تقویت کننده سرمایه اجتماعی و امیدستان 

هر کشوری است.
صحرایــی بیــان کــرد: جهت گیری ها و 
راهبردهای ایجاد توســعه مدرسه آینده در 
ایران و دلایل متعــدد آن از دیگر مباحثی 
اســت که در چنین نمایشگاهی باید به آن 
پرداخته شــود. نقش معلم  بــه عنوان نخ 
تســبیح نظام تعلیم و تربیــت و راهبردی 
تمریــن عنصری که آینده ســازی می کند 
بسیار مورد توجه است. ما در مدارس آینده 

چه نقشی برای معلم در نظر گرفته ایم؟.
وزیر آموزش و پرورش بــا بیان اینکه در 
ضــرورت ایجاد مدارس آینده توجه به چند 
محور ضروری اســت، به توسعه و پذیرش 

فناوری اشاره کرد و خاطرنشان کرد: نقطه 
آغاز تحول، تحول شــناختی است. پذیرش 
فناوری با پذیرش آینده پیشــرو، نســبت 

مستقیم دارد.
صحرایــی تاکتیک های نهــادی را جنبه 
ضروری سوم برای ســاخت مدارس آینده 
عنوان کرد و ادامه داد: تفکر آینده نگرانه از 
ضرورتهای شکل گیری مدارس آینده است. 
راهبردهایی که برای ایــن منظور می توان 
در پیش گرفت، توسعه گفتمان خلاقیت با 
محوریت و خروجی یادگیری خلاق اســت. 
امروز بــرای ترویج گفتمــان خلاقیت باید 
بســیاری از هنجارهای ســنتی را شکست. 
گفتمــان خلاقیت در آموزش، ارزشــیابی 
و جــذب معلمان و ســاخت مدرســه ها و 
اصلاح ساختار و کالبد آنها و بازطراحی های 
درون کلاس یــک ضــرورت اســت. هنوز 
صندلی هایمان به زمین چسبیده اند و پشت 
هم چیده می شوند. خلاقیت در صندلی های 
متحرک و کلاســهایی که دانــش آموزان 
روبروی هم می نشــینند، است. هنوز معلم 
در پاییــن کلاس صندلــی دارد؛ در چنین 

رابطه ای خلاقیت شکل نمی گیرد.
وزیر آمــوزش و پرورش از دیگر راهبردها 
را »احیای رســالت مدرسه با تلفیق واقعی 

و به دور از شــعار رســالت پرورشی، توام با 
آموزش و عبور از کلیشه ها در این امر مهم« 
دانســت و افزود: یکی از کلیشه ها این است 
که فکر کنیم دو کتــاب دیگر اضافه کنیم 
رویکرد مدرسه پرورشی می شود.  یکی دیگر 
از کلیشــه ها این اســت که با گردهمایی ها 
رویکــرد پرورشــی را به مدرســه بیاوریم. 
اگرچــه هرکدام از اینهــا می تواند اثربخش 
باشد اما همه اینها ابزارهایی ساده و محدود 

است.
وی بــا تاکید بر اینکه پــرورش باید روح 
نظام آموزشــی باشــد، گفت: تمام معلمان 
مربی پرورشی هســتند. تمام مباحث باید 

حول پرورش باشد.
صحرایی افزود: اگر چنین کارهایی انجام 
دهیم آینده پیش روی ما مدارســی دارد که 
زمینه ســاز اجرای بیانیــه گام دوم انقلاب 
اسلامی است. روح بیانیه گام دوم عبارت از 
»امید به عنوان پیشرانه آینده سازی« است.

وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به توجه 
به اصــول و قواعد ســند تحــول بنیادین 
گفت: سند مانند هر نگاشته دیگری روح و 
جسمی دارد. ما بر جسم سند متمرکز شده 
ایم، اما روح این سند بازطراحی نظام تعلیم 

و تربیت کشور است.

وزیر آموزش و پرورش:

تبیینامریبدیهیگاهیبهماموریتوزیرآموزشوپرورشتبدیلمیشود

معاون بهداشت وزارت بهداشت با اعلام آغاز پویش اطلاع رسانی 
تغذیه ســالم با محوریت نمک یددار و لبنیات از اول بهمن ماه؛ در 
عین حال از اجرای برنامه سلامت خانواده در ۶ منطقه از تهران تا 

پایان سال خبر داد.
به گزارش ایســنا، حسین فرشــیدی در نشست خبری پویش 
ملی اطلاع رسانی تغذیه ســالم با محوریت نمک یدُدار و لبنیات، 
گفت: پویش ملی ســلامت با هدف غربالگری دیابت و پرفشاری 
خــون همچنان ادامه دارد و ظرف چنــد روز آینده این بخش به 
پایان می رسد. این پویش در برنامه های جاری نظام ارجاع و سلامت 
خانواده هم کمک کننده بود. در فاز دوم نیز پویش تغذیه ســالم 

دنبال می شود.
وی افــزود: نزدیــک ۴۳ میلیون نفر تحــت غربالگری دیابت و 

پرفشاری خون قرار گرفتند.
برنامه سلامت خانواده در ۶ منطقه از تهران؛ بزودی

معاون وزیر بهداشــت همچنین با بیان اینکه برنامه ســلامت 
خانواده به ۱۹۲ شــهر رسیده و ۶ منطقه از تهران با جمعیت ۲۷ 
میلیون نفر هم تحت پوشش خواهند آمد، افزود: تحقق این هدف 
ارتباط مســتقیم با پویش ملی سلامت دارد. ۵۷ میلیون نفر را تا 
پایان سال تحت پوشش برنامه سلامت خانواده خواهیم برد و ۳۰ 
میلیون نفر باقی مانده نیز در بهار ســال بعد وارد برنامه ســلامت 

خانواده می شوند.
کرونای JN۱ به ایران رسیده است؟

او در بخش دیگری از ســخنان خود درباره سویه جدید کرونا با 
نام JN۱ شناخته می شوند، تصریح کرد: هنوز این سویه در کشور 
شناسایی نشــده اما در مناطقی مانند آمریکا این سویه مهم بوده 

چراکه بیماری زایی بالایی داشته است. حداقل ۸ مقاله درباره این 
 xbb از jn۱ سویه در هفته گذشته چاپ شده  که می گوید سویه
بسیار واگیردارتر است و آمار ابتلا را در آمریکا دو برابر کرده و سویه 

غالب آن منطقه شده  است.
وی تاکید کرد: ســویه ها در یک نقطه ماندگار نیست و ممکن 
است به ایران هم برســد، اما هنوز شناسایی نشده است و رصد و 
پایش ما به طور متناوب ادامه دارد. البته مرگ و میر و بستری این 
سویه افزایشی نبوده اســت.   آمار کرونا مشخص است و ما از هر 
استان درصدی از موارد بیماری را انتخاب می کنیم و ماهانه شاید 
۱۰۰۰ نمونه انتخابی تصادفی بررسی می شوند تا سویه غالب کشور 

شناسایی شود.
ارتباط مستقیم دیابت و فشارخون با مصرف قند و نمک

فرشیدی در ادامه صحبت هایش با بیان اینکه دیابت و پرفشاری 
خون عامل عمده بیماری های غیرواگیر از جمله بیماری های قلبی 
و عروقی هســتند، افزود: برای کنترل این بیماری ها باید تغذیه را 
اصلاح کرد و فعالیت بدنی را هم افزایش داد. دیابت و پرفشــاری 
خون ارتباط مستقیمی با مصرف قند و نمک دارند. مصرف نمک 
برای ما بســیار مهم است چون تشــدید کننده فشارخون و سایر 
بیماری های وابسته است. در خیلی از کشورها کاهش مصرف نمک 

آغاز شده و در کشور ما هم این فرهنگسازی باید انجام شود.
او تاکیــد کرد: از کودکی به غذاهای پرنمک عادت کردیم و این 
عامــل اثرات خود بر ســلامتی را دارد. در بــازار انواع نمک وجود 
دارد و متاسفانه خیلی از این بسته ها معلوم نیست از کجا و با چه 
استانداردی تهیه شــده است و این در حالی است که باید عناصر 
نمک و نحوه تهیه آن مشخص باشد. مواردی مانند نمک دریا و ... 

در بازار زیاد شــده است ولی اصلا معلوم نیست از کجا آمده است. 
اگر بسته بندی و ویژگی های نمک مشخص نباشد این نمک ضرر 
دارد. نمک به هر رنگی که باشد باید توسط سازمان غذا و دارو تایید 
شود؛ زیرا نمک دارای املاح است که باید پایش شود چون ممکن 

است دارای سرب و سایر مواد مضر باشد.
وی در پاســخ به سوال ایسنا مبنی بر اینکه آیا می توان گفت به 
طور کلی نمک های رنگی مضر است یا خیر؟، توضیح داد: هر نوعی 
از نمک باید توسط ســازمان غذا و دارو تایید شود، پس نمی توان 

گفت هر نمک رنگی ضرر دارد بلکه باید تاییدیه داشته باشد.
یددار کردن آرد و روغن در دستور کار وزارت بهداشت

معاون وزیر بهداشــت ادامه داد: بخش مهم دیگر مواد غذایی ما 
حبوبات است؛ چون فیبر و پروتئین مورد نیاز ما را تامین می کند.   
همچنیــن ید دار کــردن آرد و روغن هم در دســتور کار وزارت 

بهداشت قرار دارد.
اجرای برنامه »شیرمدرسه« در اغلب استان ها

او با تاکید بر لزوم فرهنگســازی مصــرف لبنیات، گفت: در این 
زمینه برنامه شیر مدرســه در اکثر استان ها درحال انجام است و 

لبنیات باید نقش پررنگی در سبد غذایی ما داشته باشد.
آغاز پویش اطلاع رســانی تغذیه سالم با محوریت نمک یددار و 

لبنیات از اول بهمن ماه
معاون وزیر بهداشــت با بیان اینکه پویش اطلاع رسانی تغذیه 
سالم با محوریت نمک یدُدار و لبنیات از  از اول تا هفتم بهمن ماه 
با موضوع نمک و شــعار »انتخاب همه: نمک کم، اما تصفیه شده 
یددار« و هشتم تا پانزدهم بهمن ماه با موضوع لبنیات و شعار »از 

کودکی تا پیری، لبنیات دوست سلامتی« برگزار خواهد شد.

معاون وزیر بهداشت اعلام کرد؛

برنامه سلامت خانواده در ۶ منطقه از تهران؛ بزودی 

نماینده مردم شــیراز در مجلس گفت: 
باید از ظرفیت بالای مجتمع های صنعتی 
بزرگ واقع در استان فارس برای کمک و 
همیاری به بخش های بهداشــت و درمان 
اســتفاده شود تا ورود جدی در این رابطه 
داشــته باشند و در این راستا نیز نیازهای 

مردم در این حوزه برطرف شود.
به گزارش تریبــون امروز، جعفر قادری 
با معاونین دانشگاه  در تشــریح نشســت 

علوم پزشــکی و مشاور اســتاندار فارس 
گفــت: در روزهــای اخیــر نشســتی با 
مســئولان داشــنگاه علوم پزشکی استان 
برگزار شــد که در این نشســت پیرامون 
حل مشــکلات حوزه بهداشــت و درمان 
حــوزه انتخابیه بحث و بررســی شــد تا 

اقدامات لازم انجام گیرد.
اســتفاده از ظرفیــت واحد های صنعتی 
اســتان برای حل مشکلات حوزه بهداشت 

و درمان استان فارس
وی افزود: باید از ظرفیت بالای مجتمع 
های صنعتی بزرگ واقع در اســتان فارس 
بــرای کمــک و همیاری بــه بخش های 
بهداشت و درمان اســتفاده شود تا ورود 
جدی در این رابطه داشــته باشــند و در 
این راستا نیز نیازهای مردم در این حوزه 

برطرف شود.
نماینــده مــردم شــیراز در مجلس در 

خصــوص وضعیــت درمــان، مســائل و 
مشــکلات و راهکارها جهت بهبود شرایط 
عنوان کرد: باید از ظرفیــت قانونی مولد 
سازی در حوزه بهداشت و درمان استفاده  
شــود و همچنین از پرسنل علوم پزشکی 
و درمــان در خصوص وضعیت معیشــتی 
حمایت گردد. امیدواریم از همه پتانســل 
های مختلف برای بهبود وضعیت بهداشت 

و درمان استان بهره برد.

نماینده مردم شیراز در مجلس تاکید کرد:

ضرورت حل مشکلات حوزه بهداشت و درمان استان فارس



خبر
ک پیشکسوت مطرح کرد؛ ی

حریف دوم تیم ملی »خطرناک« است 
کارشــناس فوتبــال با بیان اینکــه هنگ کنگ به مراتب از فلســطین 
خطرناک تر اســت گفت: عملکرد خط دفاع تیم ملی ایران مقابل فلسطین 
نشان داد مشکلی که از قبل وجود داشت و همه نگرانش بودند پابرجاست.

علــی موســوی در گفت وگو با مهر و در خصوص پیــروزی ۴ بر ۱ برابر 
فلسطین گفت: واضح بود که فلسطین برابر ما شکست خواهد خورد و حرفی 
برای گفتن نخواهد داشــت این دیدار برای تیم ملی ما یک بازی تدارکاتی 
خوب بود که باعث شد کادر فنی نفرات خود را بهتر بشناسد و عملکرد آنها 

را بخوبی آنالیز کند.
مشکل دفاعی تیم ملی پا برجاست

وی در خصوص عملکرد خط دفاع تیم ملی و گلی که از فلسطین دریافت 
کردیم گفت: مشــکل خط دفاع تیم ملی به طور کامل حل نشده گلی که 
دریافت کردیم به خاطر اشتباه مدافعان تیم ملی بود و نباید به این راحتی 
دروازه ما باز می شد. این اتفاق یک تجربه خوب برای تیم ملی خواهد بود، 
هر چه از بازی ها می گذرد تیم ها سخت تر خواهند شد و یک اشتباه می تواند 
برای تیم ملی درد ســر ساز شود، دیدار هنگ کنگ مقابل امارات را دیدم 
و اعتقاد دارم این تیم به مراتب از فلســطین خطرناک تر است بنابراین باید 

مقابل این تیم هوشیارتر بازی کنیم تا بتوانیم برنده از زمین خارج شویم.
هماهنگی بین بازیکنان باید بیشتر شود

موسوی در خصوص عملکرد مهاجمان تیم ملی هم تاکید کرد: مهاجمان 
فوق العاده ای داریم که هرکدام یک وزنه محسوب می شوند، طارمی، قایدی، 
جهانبخــش، انصاری فرد، آزمون و مغانلو بــرای هر خط دفاعی خطرناک 
هســتند به طور حتم در بازی های بعد مهاجمان ما با مدافعان محکم تر و 
با تجربه تری روبرو خواهند شد و باید تلاش بیشتری انجام دهند تا بتوانند 
گل های بیشتری به ثمر برسانند. در دیدار فلسطین خط حمله ما هماهنگ 

بود و باید این هماهنگی در دیدارهای بعدی بیشتر هم شود.
قلعه نویی ترکیب خوبی برای دیدار با فلسطین انتخاب کرد

کارشــناس فوتبال در خصوص ترکیب نیمه اول و تغییرات در نیمه دوم 
گفت: سرمربی تیم ملی با ترکیبی خوب به مصاف فلسطین رفت، حریف را 
دست کم نگرفت و هجومی تیمش بازی کرد. در بین دو نیمه هم تغییراتی 
که صورت گرفت خوب بود تا بیشتر بازیکنان تیم ملی بازی کنند تا آمادگی 
خود را حفظ کرده باشند. با شناختی که کادر فنی از ملی پوشان دارد باید 
در دیــدار هنگ کنگ هم با یک ترکیب ایــده آل به میدان برویم تا پیروز 

میدان شویم.

اخبار

جدایی ۴ بازیکن از 
نساجی قطعی شد

۴ بازیکــن از جمع تیم نســاجی جدا 
شدند.

به گزارش ایســنا، ســه بازیکن با نظر 
لوکاس آلکارز سرمربی اسپانیایی نساجی 

از این تیم جدا شدند.
علــی داوران، محمدرضا مهدی زاده و 
احمد موسوی سه بازیکنی هستند که از 
نساجی جدا شده اند و رشید مظاهری هم 
دروازه بان این تیم با تیم شمالی تسویه 

حساب کرده است.
تیم فوتبال نساجی برای برپایی اردویی 
۱۲ روزه عازم آنتالیای ترکیه خواهد شد.

اعلام رقبای زنان و 
مردان پینگ پنگ ایران 

در قهرمانی جهان
میز  تنیس روی  رقابت های  قرعه کشی 
قهرمانی جهان انجام شــد و رقبای ایران 

مشخص شدند.
بــه گزارش ایســنا، مســابقات تنیس 
روی میز قهرمانی جهان از ۲۷ بهمن به 
میزبانی بوسان کره جنوبی برگزار می شود 
و تیم های زنان و مردان ایران هم در این 

رقابت ها شرکت می کند.  
قرعه کشی این رقابت ها روز )سه شنبه،   
۲۶ دی( برگزار شــد و تیم هــای ایران 

حریفان خود را شناخت.  
به این ترتیب تیم ملی مردان ایران در 
گروه هشــتم با پرتغال،  مصر، رومانی و 

تایلند همگروه است. 
امیرحســین  عالمیان،  نیما  و  نوشــاد 
هدایی،   متین حیدری و محمد موسوی 
تیم اعزامــی ایران در این مســابقات را 

تشکیل می دهند.
تیم زنــان ایران هم  در گــروه دوم با 
ژاپن، برزیــل، لوگزامبــورگ و آفریقای 

جنوبی همگروه است.  
تیم زنان ایران با ترکیب ندا شهسواری، 
شــیما صفایی،  مهشید اشــتری، فاطمه 
یاری و صبا ســراجی در این مســابقات 

شرکت می کند. 
هشت سهمیه تیمی المپیک پاریس در 

این مسابقات توزیع می شود.  

مفاصاحساب مالیاتی 
برانکو ایوانکوویچ اخذ 

شد
مفاصاحســاب  پرســپولیس  باشــگاه 
مالیاتی مربوط به قرارداد همکاری برانکو 
ایوانکوویچ را از ســازمان امــور مالیاتی 
اخــذ کــرد و مذاکره با گزینه نخســت 
سرمربیگری سرخپوشان ایران ادامه پیدا 

می کند.
بــه گــزارش ایســنا، هیــات  مدیره، 
مدیرعامــل و معاون ورزشــی باشــگاه 
پرسپولیس در روزهای گذشته، جلسات 
کاری متعددی را برگــزار کرده اند. پیرو 
ایــن جلســات و جمع بندی هایــی که 
در جریــان آن صــورت گرفــت، برانکو 
ایوانکوویــچ به عنــوان گزینه درجه یک 
پرســپولیس برای نشستن روی نیمکت 

مربیگری انتخاب شد.
در پی همین تصمیم، پس از مذاکرات 
نخســتین، اقدام برای تســویه حســاب 
مالیاتــی مربوط بــه قــرارداد همکاری 
فی مابین از ســال های ۱۳۹۴ تا ۱۳۹۷ 
اقدام شــد. حــال می توانیم بــه اطلاع 
هواداران عزیز برســانیم، با طی شــدن 
مراحل اداری، مفاصا حساب مالیاتی نیز 
روز )سه شنبه( اخذ و تحویل رضا چلنگر 
شد تا به سرمربی اسبق پرسپولیس ارایه 
شود.به این ترتیب، باشگاه پرسپولیس با 
در نظر گرفتن ملاحظات حرفه ای فوتبال، 
وارد فاز بعدی مذاکرات با سرمربی اسبق 

باشگاه، برانکو ایوانکوویچ می شود.

مورینیو از رم اخراج شد
ســران رم به همکاری با ژوزه مورینیو 

پایان دادند.
بــه گــزارش ایســنا، ژوزه مورینیوی 
پرتغالی از رم اخراج شــد. جالوروسی در 
این فصل در رده نهــم جدول رده بندی 
ســری آ قرار دارد و در ادامه ناکامی های 

این فصلش از کوپاایتالیا نیز حذف شد.
آقای خاص شصتمین سرمربی باشگاه 
پایتخت نشــین ایتالیا بــود و با این تیم 
قهرمــان لیگ کنفرانس شــد و در لیگ 

اروپا نیز به فینال رسید.
مورینیوی ۶۰ ســاله از تابستان ۲۰۲۱ 
در رم مشغول به کار شده بود ولی تیمش 
در لیگ ایتالیا نتایج خوبی را کسب نکرد 
و در حال حاضر در رده نهم جدول سری 
آ ایتالیا قرار دارد. باخت سه بر یک مقابل 
میلان ســومین شکست رم در پنج بازی 

اخیرش در لیگ بود.
باشگاه رم در بیانیه ای اعلام کرد: مایلیم 
از ژوزه بــه خاطر علاقه و تلاش هایش از 
زمان ورود به باشــگاه تشــکر کنیم. ما 
خاطره هــای خوبــی از دوران او در رم 
داریم اما معتقدیم که تغییر فوری به نفع 
باشگاه است. برای ژوزه و دستیارانش در 

آینده بهترین ها را آرزو می کنیم.

نمایش هجومی تیم ملی ایران در جام ملت های 
آسیا، خلاف فوتبال دفاعی و نتیجه گرای تیم ملی 
در ادوار گذشــته، از آزاد شدن انرژی تهاجمی به 

عنوان نقطه قوت تیم کشورمان حکایت دارد.
بــه گزارش ایرنــا، دور اول مرحله اول گروهی 
جام ملت های آسیا در شرایطی در حال پیگیری 
اســت که همه مدعیان شماره یک جام تا اینجا، 
بازی های اولشان را با برد پشت سرگذاشته اند تا 
نشان دهند که دست پر راهی قطر شده اند. از ژاپن 
و کره گرفته تا ایران و استرالیا، به عنوان مدعیان 
سنتی جام، همگی در بازی اول توانسته اند خیال 
هوادارنشــان را از اینکه می توانند با هیجان اخبار 
دوحه را پیگیری کنند، راحت کرده اند. عربستان 
تنها تیم مدعی اســت که در یک بازی حساس 
بــا عمان بازی کند تا از همــه مدعیان در دوحه 

رونمایی شود.
بر خلاف ژاپن، کره و استرالیا که همان فوتبال 
مورد انتظار سال های اخیرشــان را بازی کرده و 
نشــان دادند که برای فینال ۲۱ بهمن نقشه های 
زیادی دارند، حکایت تیم کشورمان متفاوت بود. 
نسبت به ۲ دوره گذشته شاهد حضور یک ایران 
متفاوت در جام ملت های آسیا هستیم؛ تیمی که 
نسبت به ۲۰۱۵ اســترالیا و ۲۰۱۹ امارات زیر و 
رو شــده اســت و با ۱۸۰ درجه تفاوت در زمین 
بازی ظاهر می شود و گواه این موضوع نیز پیروزی 
پرگل چهار بر یک شــاگردان امیر قلعه نویی برابر 

فلسطین است.
این در حالی اســت که بازیکنانی که امروز در 
قطر حضور دارند، اکثرا همان بازیکنانی هســتند 
که در ۲ دوره گذشــته جام ملت ها در استرالیا و 

امارات هم بازی کرده اند اما در دوحه خبری از آن 
تیم محتاط که در گلزنی خسیس نشان می داد و 

به حداقل ها راضی بود، دیده نمی شود.
تیم ملی را در زمــان کارلوس کی روش به یاد 
بیاورید و بــا ترکیبی که امیر قلعه نویی در اولین 
بازی جام مقابل فلســطین به میدان فرســتاد، 
مقایســه کنید. در این مقال بحث بر سر کیفیت 
مربیگری کی روش با قلعه نویی نیست، به خصوص 
که باتوجه به تجربه بیشتر مرد پرتغالی در عرصه 
بین المللی، او از نظر کارنامه جهانی، عملکردی به 

مراتب بهتری از قلعه نویی دارد.
در این مقال بحث بر سر تیم های متفاوتی است 
که این دو مربی با یک سری بازیکن مشترک راهی 
زمین می کنند. جدا از کیفیت های فنی کی روش و 
همچنین تاثیرگذاری که در فوتبال ایران در مدت 
یک دهه حضور روی نیمکت ایران داشــت، تیم  
ملی در زمان این مربی پرتغالی، میانه ای با فوتبال 
تهاجمی نداشت. ارائه یک فوتبال دفاعی و محتاط 
که بر حفظ نتیجه استوار بود، در کنار استفاده از 
ضدحملات برای رسیدن به گل، مولفه هایی بود 

که تیم ملی در زمان کی روش داشت.
البته او برای انتخاب چنین سبکی هم توجیهات 
خودش را داشت و عنوان می کرد که »وقتی شما 
از تیم هایی مانند پرتغال، اســپانیا، انگلیس و ... 
بازیکنان ســطح پایین تری دارید، پس باید ابتدا 
بــرای گل نخوردن تلاش کنیــد.« البته هرچند 
انتخــاب چنین تاکتیکی مقابــل حریفان بزرگ 
توجیه پذیر بود اما تیم ملی مقابل تیم های درجه 
ســه آسیایی هم با چنین سبک و تاکتیکی بازی 
می کرد و به اصطلاح ایــن تاکتیک در تیم ملی 

حل شده بود.
تیمــی که با وجود داشــتن یــک خط حمله 
باکیفیت، عطشــی به افرایش شمار گل ها نشان 
نمی داد و به نوعی انرژی هجومی تیم ملی راهی 
برای آزاد شــدن نداشت. همین بود که در برخی 
مســابقات با توجه به حضور تنها یک مهاجم در 
زمین، از بین مهدی طارمی و سردار آزمون، باید 
یکی روی نیمکت می نشست یا پشت سر مهاجم 
بازی می کرد. تیمی خسیس در گلزنی، آن هم با 
وجود مشــت پرُی که برای زدن گل های بیشتر 

داشت.
به همین دلیل است که در زمان کی روش کمتر 
مســابقه ای را به یاد می آوریــم که تیم ملی یک 

نمایش زیبا و تماشاگرپسند ثبت کرده باشد؛ آن 
هم در کشوری که مردمش دیوانه فوتبال هجومی 
هســتند و خلاف ایتالیایی ها میانه ای با تاکتیک 

دفاعی و کاتاناچیو)زنجیر/دفاع بتونی( ندارند.
با رفتن کی روش و آمدن قلعه نویی، شاهد یک 
خانه تکانی اساسی در تیم ملی هستیم؛ واقعیتی 
که در بازی اول مقابل فلسطین در جام ملت های 
آسیا به خوبی آشکار بود. تیمی که تا دوره گذشته 
جام ملت ها میلی به گلزنی نداشت، امروز تبدیل 
به تیمی شــده که تشــنه گلزنی است. تیم ملی 
از فوتبال تدافعی و نتیجه گرای ۲ دوره گذشــته 
با کــی روش، به فوتبال تهاجمــی و زیبا با امیر 

قلعه نویی شیفت کرده است.

جام ملت های آسیا؛

نگاهی به نمایش اول ایران در قطر؛
 وقتی زنجیر از پای مهاجمان باز شد
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ی: ی فرنگ ی کشت ی تیم مل سرمرب

دانیال سهرابی دور از انتظار بود
ســرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با ابراز رضایت از عملکرد تیم ۴ نفره 
کشتی فرنگی به مسابقات رنکینگ دار کرواسی گفت: تنها دانیال سهرابی 

دور از انتظار ظاهر شد.
حســن رنگرز در گفت وگو با مهر، درباره عملکرد تیم ۴ نفره کشــتی 
فرنگی در مسابقات رنکینگ دار زاگرب گفت: مسابقات رنکینگ دار در اوزان 
المپیکی از کیفیت بالایی برخوردار بود و اکثر کشورها در اوزان المپیکی 
تمرکز بیشتری دارند به همین خاطر سطح کمی و کیفی این مسابقات بالا 
بود. سال گذشته رقابت رنکینگ در چهار وزن بوده اما امسال در دو وزن 
بوده به همین خاطر مســابقات متفاوت تر بود. تیمی که به این مسابقات 
اعزام شــد هر چهار نفر کشتی گیران جوانی هســتند و در ابتدای مسیر 

ورزش قهرمانی قرار دارند.
وی افزود: هر چهار نفر کشتی های خوبی گرفتند. دانیال جوان شایسته 
با توانمندهای فوق العاده ای است که از سال گذشته روی او سرمایه گذاری 
کردیم ولی در این مســابقات در حد انتظار ظاهر نشــد و به خاطر یک 
غفلت و اشتباه نتیجه آن طور دیگری رقم خورد. امیر عبدی در مسابقات 
قهرمانی کشور روی سکوی قهرمانی ایستاد و این اولین حضور رسمی اش 
در ایــن وزن بود، او قطعاً در آینده می تواند در این وزن خودش را تثبیت 
کند، اما در این مسابقات قابل پیش بینی بود که نتیجه نگیرد. به هر حال 
کشتی گیری که از وزن غیر المپیکی به وزن المپیکی می آید کارش سخت 
خواهد بود و نیاز به زمان دارد تا در این وزن تثبیت شد.سرمربی تیم ملی 
کشتی فرنگی ادامه داد: در وزن ۸۷ کیلوگرم علیرضا مهمدی عالی عمل 
کــرد و تنها در مرحله فینال روی یک اشــتباه فنی نتیجه را واگذار کرد. 
شرکت در این مسابقات به ارزیابی کشتی گیر کمک خواهد کرد. در دسته 
سنگین وزن فردین هدایتی بی نقص کشتی گرفت و چندین رقیب او در 
این مسابقات حضور داشتند، به جرأت می توانم بگوییم او یکی از مدعیان 
این وزن در آینده خواهد شد. با توجه به چرخه انتخابی تیم ملی برای این 
دو کشــتی تصمیم گیری خواهیم کرد.وی در مورد برنامه تیم ملی گفت: 
از امروز اردوی تیم ملی شروع شده و کشتی گیرانی که دعوت شدند باید 
در اردو حاضر شوند. بخشی از کشتی گیران برای انجام تست های پزشکی 
در آکادمی ملی المپیک حضور پیدا خواهند کرد. دو سه اردوی مقطعی تا 

مسابقات جام وهبی امره ترکیه پیش رو خواهیم داشت.
رنگرز در مورد حضور فردین هدایتی و امین میرزازاده در ســنگین وزن 
و همچنین تصمیم کادر فنی برای اعزام به المپیک یکی از این دو کشتی 
گیر گفت: یکی از ویژگی مســابقات انتخابی این اســت که پشتوانه ها و 
ســرمایه های فنی یک افق روشــن پیش رو دارند، طبیعتاً در این شرایط 
کشــتی گیران تلاش و فاصله خود را بــا یکدیگر کم می کنند. این رقابت 
را باید به فال نیک بگیریم. در حال حاضر در اوزان المپیکی پشتوانه های 
جــوان و خوب داریم. گام دوم چرخــه انتخابی حضور این نفرات در جام 
وهبی امره است که باید ببینیم در آن مسابقه چه نتیجه ای کسب خواهند 

کرد.

یکی از مربیان لیگ برتری بسکتبال تاکید دارد که فصل 
جاری مســابقات باشــگاهی از حیث کیفیت در ۱۰ سال 
گذشته بی سابقه بوده و همین مسئله باعث سورپرایز همه 

شده، حتی مسوولان و سرمربیان.
محمدرضا اسلامی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به 
پیگیری رقابت های بسکتبال لیگ برتر باشگاه های کشور 
و نتایج به دست آمده در هفته های مختلف گفت: به نظرم 
لیگ امسال فوق العاده است. رقابت تیم ها خیلی زیاد به هم 
نزدیک است و همین مساله این لیگ را با لیگ های گذشته 

کاملا متفاوت کرده است.
وی ادامــه داد: ۵ تیم با بودجه ای در حد و اندازه فینال 
وارد مسابقات شــدند. غیر از تیم رعد پدافند که به خاطر 
نظامی بودن شــرایط جذب بازیکن خارجی را ندارد، سایر 
تیم ها با بازیکنان خارجی دیدارهای شــان را پیگیری می 
کنند. این بازیکنان خارجی خیلی بهتر و ســطح بالاتر از 
همیشه هستند و همین مسئله کیفیت مسابقات را بهبود 

بخشیده است.
سرمربی تیم لیموندیس شیراز با تاکید بر اینکه کیفیت 
فصل جاری لیگ برتر در ۱۰ ســال اخیر بی سابقه است، 
خاطرنشــان کرد: به نظرم هر ۱۲ سرمربی که هدایت تیم 
لیــگ برتری را بر عهــده دارند از این لیــگ و دیدارهای 
برگزار شده در آن و نتایج به دست آمده سورپرایز شده اند. 
بازیکنان و حتی خودِ مســئولان فدراسیون و برگزارکننده 
لیگ هم از این کیفیــت و پویایی و رقابت نزدیک تیم ها 
سورپرایز هستند. شاید هیچکسی تصورش را نمی کرد بعد 
از سال ها، بسکتبال ایران لیگی با این کیفیت داشته باشد.

اسلامی با اشاره به حضور شهرداری گرگان در سوپرلیگ 
غرب آسیا گفت: نمایندگان لبنان و عراق و سوریه با اختلاف 
قابل توجه مقابل شهرداری متحمل شکست می شوند اما 
همین تیم شــهردرای در دیدارهای لیگ برتر بعضا رقابت 
نزدیکی با دیگر تیم ها دارد. این هم موید این است که لیگ 

برتر ما چه کیفیت بالایی دارد.
وی در ادامه به شرایط لیموندیس که اولین سال حضور 
در لیگ برتر بسکتبال را سپری می کند، اشاره کرد و گفت: 
ورود لیموندیس به لیگ برتر با هدف فعالیت دراز مدت بود. 
ایجاد ســاختار پایه ای مناسب یکی از نیازها بود. در شیراز 

سالن خوبی داشــتیم اما تجهیز می شد تا در حد و اندازه 
لیگ برتر شــود. به همین دلیــل ۱۵ - ۱۰ درصد بودجه 
ای که قرار بود برای جذب بازیکن هزینه شــود، صرف زیر 
ساخت ها شد. همین مسئله بودجه کلی برای جذب بازیکن 

را کاهش داد.
سرمربی تیم بسکتبال لیموندیس با اشاره به هزینه بالای 
جذب بازیکنان با تجربه و ملی پوش تصریح کرد: کل بودجه 
ما به اندازه جذب یک بازیکن ملی پوش بود به همین دلیل 
با جذب بازیکنان جوان ترکیب خود را کامل کردیم. برای 
یکی دو پست نیاز داشتیم که بازیکن با تجربه و ملی پوش 
به خدمــت بگیریم اما مقدور نبود. البته در پســت هایی 
که بازیکن ایرانی در اختیار نداشــتیم، دو بازیکن خارجی 
گرفتیم.اسلامی در این زمینه افزود: بازیکنان خارجی که به 
خدمت گرفتیم از بازیکنان متوسط ایرانی هم ارزان تر بودند. 
یکی از آنها هم در میانه مســابقات مصدوم شد طوریکه از 
اواسط نیم فصل او را در اختیار نداشتیم. علاوه بر همه اینها، 
ما تمرینات پیش فصل کاملی هم نداشتیم. دو هفته پیش 
از آغاز لیگ برتر، تمرینات مان را آغاز کردیم. همه این موارد 
دست به دست هم داد تا ۵ دیدار نزدیک با تیم های بالای 

جدول را واگذار کنیم.

وی با اشــاره به دیدار برابر کاله در هفته چهاردهم لیگ 
برتر بسکتبال که با پیروزی تیمش همراه بود و در واکنش 
به اینکه »کاله در شــرایطی نتیجه رقابت با لیموندیس را 
واگذار کرد که این روزها شرایط باثباتی در لیگ برتر ندارد 
و در حد و اندازه نایب قهرمان فصل گذشته نیست«، گفت: 
اتفاقا کاله روان تر از ســال قبل بــازی می کند اما همان 
کیفیت بالای لیگ برتر و رقابت نزدیک تیم ها روی عملکرد 
همه تیم ها تاثیر گذاشــته است.سرمربی تیم لیموندیس 
مجدد اشــاره ای به وضعیت تیمش در لیگ برتر داشت و 
گفت: در انتهای جدول هســتیم در حالیکه جایگاه واقعی 
مان این نیســت. ما خیلی از دیدارها را در ثانیه های آخر 
واگذار کردیم، در برخی از دیدارها هم فقط مغلوب تجربه 
حریف شــدیم. در کل در بســیاری از دیدارها به خصوص 
دیدارهایی که میزبان بودیم، می توانستیم برنده باشیم اما 
بعضا شــانس با ما یار نبود و یا خودمان کم تجربه بودیم.

اسلامی تاکید کرد: امروز اما لیموندیس به مرحله ای رسیده 
که باور لازم در میان بازیکنانش شکل گرفته است. بازیکنانم 
بسکتبال چشــم نوازی بازی می کنند و می توانند رقابت 
نزدیکی با حریفان و حتی مدعیان داشته باشند. امیدوارم 

همین روند در سایر دیدارها هم ادامه دار باشد.

لیگ بسکتبال همه را غافلگیر کرده است

عکس روز...

پارک ساحلی سیمرغ در کیش
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